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 فرمانده کل ارتش: 
حیات دولت »نتانیاهو« وابسته به ادامه 

جنگ است

امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده 
کل ارتش در حاشــیه همایش اندیشــه های 
سپهبد شهید صیادشیرازی اظهار داشت: ادامه 
حیات دولت راست گرا و تند نتانیاهو وابسته به 
ادامه جنگ است و در صورت توقف جنگ، این 

رئیس جمهور تأکید کرد:
 ضرورت همکاری بیشتر همه بخش ها 

برای تقویت ثبات و آرامش بازار

جمعــی از مدیران حوزه های فرهنگ، اقتصاد 
و امنیت در نشســتی به ریاست سید ابراهیم 
رئیســی، راهکارهای حفظ و ارتقای ثبات و 
آرامش بازار را مــورد بحث و تبادل نظر قرار 

دادند.رئیس جمهور در این نشست...
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زندگی با جریمه! 
در این یادداشــت قصــد داریم با یک مثال  

ساده به شما گوشــزد کنیم و بگویم نرخ جریمه زیاد شده 
اســت بلکه برگ جرایم حکم افزایش طول عمر را دارد، اگر 
باور ندارید باید به اطلاعتان برســانیم که دبیر شورای عالی 
هماهنگی ترافیک شــهرهای کشور گفته رانندگان متخلف 
درصد زیادی از جامعه رانندگان را تشکیل نمی دهند؛ اما هم 
جان خودشــان و هم جان سایر مردم را به خطر می اندازند. 
برآوردها نشــان می دهد هرگاه اصلاح در جرایم انجام شده 
رفتار رانندگی و به تبع آن فوتی ها و تصادفات کاهش جدی 
داشــته اســت و در حوزه مدیریت ترافیــک درون و برون 
شــهری و پلیس برآورد می کنند که این افزایش جرایم تا 
2۵ درصد تلفات ما را حداقل در ســال جاری مشــروط به 
اعمال قانون کاهش می دهد و حــدود ۴ الی ۵ هزار نفر از 
هموطنانمان کمتر کشــته می شوند که خبر خوبی است. با 
افزایش جریمه، در کل بســیاری از رانندگان تصمیم گیرند 
که با خودرو شــخصی تردد نکنند و به ســمت خودروهای 
حمل و نقل عمومی برونــد چرا که دیگر جریمه ای در کار 
نیست این دسته از رانندگان پرخط معتقد هستند مشکل 
صورت مسئله است! از سوی دیگر نقاط حادثه ساز جاده ها 
بعنوان عامل دیگر تصادفات از این همه حادثه وحشــتناکی 
که برای سرنشینان ساخته اند به امن ترین نقطه زندگی هر 
کسی. تبدیل می شود از همه مهم تر جریمه هر قدر جدی تر 
باشد، ایربگ های خودرو های داخلی هم تصمیمات جدی تر 
می گیرند. آن ها برخلاف گذشــته خودشــان که همیشــه 
منفعل بوده انــد تصمیم می گیرند کــه موقع تصادف یک 
حرکتی از خودشــان نشان دهند و هر طور هست باز شوند 
و جان سرنشین ها را نجات دهند جریمه سبب می شود اگر 
لنت های ترمز خودرویی ساییده و خراب شد و مالک خودرو 
به خاطر هزینه بالای لنت نتوانســت لنت جدید جایگزین 
کنــد، همان لنت خراب مثل یک لنت نــو و باکیفیت کار 
کند و به موقــع ترمز کند. افزایش جریمه باعث می شــود 
خودرو های فرســوده بیشــتر احســاس جوانی کنند و در 
جاده ها خطر ساز نباشند. با افقزایش جریمه ها تنها بعنوان 
یک عامل در کاهش تخلفات باید انتظار داشــته باشــیم، 
هزینه ســنگین خرید لاستیک نو کم می شود و کسانی که 
توان مالی جایگزین کردن لاســتیک کهنه خود را ندارند و 
لاســتیک ماشینشــان مثل یک بمب ساعتی هر لحظه در 
معرض ترکیدن است ناگهان قدرت خریدشان افزایش یابد و 
بتوانند هر چهار تا لاستیکشان را با لاستیک نو و باکیفیت 

جایگزین کنند.
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هم افزایی مدیریت استانی و 
شهری برای تدوین سند سومین 
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صفحه 7

شنبه گران در 
انتظار متخلفان

اجرای طرح افزایش جرائم رانندگی از 25 فرودین ماه

ازبیســت وپنجم فروردین ماه، طرح افزایش پنج برابری 
جرائم تخلفات حادثه ســاز رانندگی انجام خواهد شد؛ 
طرحی که به نظر می رســد برای مردم دو روی ســکه 
داشــته باشــد. تصادفات رانندگی در تمام دنیا حتی 
کشــور های دارای خودرو های با بیشترین ایمنی وجود 

دارد و می تــوان گفت امری اجتناب ناپذیر اســت. اما 
آمار بــالای تصادفات رانندگی در کشــور ما آن چنان 
زیاد اســت که به تازگی هیئت وزیران با تصویب طرح 
افزایش پنج برابری جرائم تخلفات حادثه ساز رانندگی، 

صفحه 3 سعی در کنترل آن دارند. این مصوبه  قرار...

صفحه3

بلومبرگ:
 تهدیدهای ایران ارزش پول اسرائیل 

را پایین آورد
فــارس- »ادامه جنگ غــزه و تهدیدهای ایــران علیه 
اســرائیل پس از حمله اخیر اسرائیل به کنسولگری ایران 
در دمشق«، شکل اســرائیل را ضعیف و بدترین هفته را 
بــرای آن رقم زد« این را بلومبرگ در گزارش دوشــنبه 
خود آورده اســت. وبگاه آمریکایــی بلومبرگ در گزارش 
جدیــدی به تأثیر جنــگ غزه بر نرخ بهره در اســرائیل 
پرداخت و تأکید کرد: بانک مرکزی اســرائیل قرار است 
دوشــنبه درباره نرخ بهره تصمیم گیــری کند. بلومبرگ 
بر اســاس نتایج یک نظرســنجی انجام شده توسط این 
خبرگزاری آورده اســت: 9 نفر از 17 تحلیلگر شــرکت 
کننده در نظرسنجی می گویند که بانک مرکزی اسرائیل 
برای دومین جلسه متوالی کمیته سیاست پولی، نرخ بهره 
پایه را ۴.۵ درصد نگه می دارد که از جمله آنها تحلیلگران 
شرکت های خدمات مالی و بانکداری سیتی گروپ و جی 
پی مورگان چیس بوده اند. اما هشــت نفر دیگر از جمله 
تحلیلگر شــرکت گروه گلدمن ســاکس معتقدند کمیته 
سیاست پولی رژیم صهیونیســتی نرخ بهره را 2۵ واحد 
پایه کاهــش می دهد و به ۴/2۵ درصد خواهد رســاند. 
بلومبرگ نوشــت نشست هفته گذشــته کمیته سیاست 
پولی بانک مرکزی رژیم صهیونیســتی بــه دنبال تعهد 
ایران به انتقام از اســرائیل در نتیجه حمله اســرائیل به 
کنسولگری ایران در دمشق و به تبع آن، آماده باش کامل 
نظامیان اســرائیلی بر سر ثابت ماندن نرخ بهره به توافق 
رسید.در ادامه گزارش بلومبرگ آمده است سهام در بازار 
بورس اسرائیل نیز در پی تهدیدهای ایران سقوط کرد و 
ارزش شکل نیز برای دومین هفته در سال جاری میلادی 
بدترین هفته از حیث ســقوط ارزش خود را تجربه کرد.
بلومبرگ افزود: افزایــش تنش ها در منطقه همچنین به 
بدتر شــدن انتظارات تورمی در اسرائیل در روزهای اخیر 
دامن زده است. یکی از نگرانی های مهم تأثیر مالی جنگ 
غزه بر بازارهاست به خصوص که پیش بینی شده کسری 
بودجه جدید اسرائیل به 6/6 درصد تولید ناخالص داخلی 
افزایش یابد که در تاریخ رژیم صهیونیســتی بی ســابقه 
اســت و اگر دامنه جنگ در غزه گســترده شود یا تنش 
بیــن ایران و حزب ا... لبنان با اســرائیل بیشــتر شــود 
کسری بودجه اســرائیل نیز بیشتر خواهد شد. چند روز 
پیش، امیر یــارون، رئیس بانک مرکزی رژیم اشــغالگر 
اســرائیل، از کابینه نتانیاهو خواســت تا سیاســت مالی 
مســئولانه ای را با محدود کــردن هزینه های غیرجنگی 
ایــن رژیم اتخــاذ کند تــا هرگونه افزایــش جدید در 
 بودجه نظامی را که خطری برای اقتصاد اســرائیل است، 
جبران کند. رســانه های رژیم صهیونیســتی پیشتر نیز 
تأکیــد کردند که جنگی که اســرائیل در حال حاضر در 
جبهه های جنوبی و شــمالی خود به راه انداخته اســت، 
هزینه های اقتصادی و خســارات ســنگینی را برای این 
رژیم به همراه داشــته اســت، چه از نظر هزینه تمدید 
خدمت سربازان عادی و چه از لحاظ هزینه های فراخوان 
ســربازان ذخیره، که بین 7 تا 13 هزار دلار در ماه برای 
هر سرباز محاسبه شده اســت. افزون بر اینکه هزینه ای 
هم بابت معافیــت خریدی ها از خدمت اجباری پرداخت 
کرده اســت؛ و پروژه های تجاری و ســاخت و سازها هم 
در نتیجه جنگ با خســارت حدوداً شش میلیارد دلاری 

همراه بوده است.

          
تسنیم- حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه کشورمان در دیدار 
با فیصل مقداد، همتای سوری خود ضمن ابراز خرسندی از این دیدار، 
از حضور همتای ســوری و نخست وزیر و سایر وزرا و مسئولان سوری 
در محل سفارت و دفتر سفیر کشورمان در دمشق در اولین دقایق پس 
از وقوع جنایت تروریســتی هدف قرار گرفتن ســاختمان دیپلماتیک 
کشــورمان و ابراز همدردی و تسلیت به دولت و مردم ایران قدردانی 
کرد. امیرعبداللهیان افزود: اقدام تروریســتی رژیم صهیونیســتی بار 
دیگــر ثابت کرد که این رژیم به هیچیک از موازین بین المللی و هیچ 
ارزش انســانی پایبند نیست و البته رژیم  اسرائیل تنبیه خواهد شد و 

پاسخ لازم و محکم را دریافت خواهد کرد.
رئیس دســتگاه دیپلماسی کشــورمان افزود: امنیت ســوریه امنیت 
منطقه اســت و این دســت و پا زدن ها و جنایات نتیجه ای برای بقای 
نتانیاهــو و رژیم او نخواهد داشــت. امیرعبداللهیان با ادای احترام به 
روح همه شهدای سوری و ایرانی این جنایت تروریستی رژیم اسراییل 
تأکیــد کرد: چنین حوادثی اراده و انســجام ایران و ســوریه را برای 
 ثبــات و امنیــت در منطقــه و متوقف کردن رژیم صهیونیســتی در 

منطقه راسخ تر می کند.
وزیر امور خارجه کشــورمان همچنین با تشــریح تلاش ها و اقدامات 
دیپلماتیــک و حقوقی و بین المللی جمهوری اســلامی ایران در قبال 
جنایــت رژیم صهیونیســتی در دمشــق گفت: ما مســئولیت دولت 

آمریــکا بعنوان حامی تمــام عیار رژیــم صهیونیســتی را از طریق 
مناســب دیپلماتیک به مقامات این کشــور تأکید کردیم، همچنین 
همه کشــورهای جهان را در جریان عبور رژیم صهیونیستی از تمامی 
خطوط قرمز و نقض قوانین و معاهدات و حقوق بین المللی قرار دادیم.

وی تأکید کرد: تنبیه رژیم متجاوز و جنایتکار اسرائیل قطعی است.
فیصــل مقداد وزیر امــور خارجه ســوریه نیز ضمن خیــر مقدم به 
امیرعبداللهیان و هیات همراه، مراتب تسلیت عمیق و خالصانه دولت 
و مردم ســوریه را به رهبر معظم انقلاب حضرت امام خامنه ای، رئیس 
جمهور محترم و دولت و مردم ایران و خانواده شــهدای جنایت حمله 

تروریســتی رژیم صهیونیســتی به بخش کنسولی ســفارت ایران در 
دمشق را ابلاغ کرد.

فیصل مقداد خاطر نشــان کرد: دو کشــور جمهوری اسلامی ایران و 
جمهوری عربی ســوریه رژیم صهیونیستی را به رسمیت نمی شناسند 
و از همــان ابتدا می دانســتیم که این رژیم جنایتــکار به هیچ یک از 
موازین و اصول بین المللی و منشــور سازمان ملل  هم پایبند نیست. 
مقداد افزود: از همان ابتدای تشــکیل رژیم صهیونیســتی، سوری ها 
مبــارزات خود را علیه این رژیم شــروع کرده انــد و از زمان پیروزی 
انقلاب اســلامی، ایران هم موجودیت این رژیم را برسمیت نشناخت  
و اقدام اخیر رژیم در هدف قرار دادن ســفارت ایران بزرگ ترین گواه 
حقانیت موضع ایران و ســوریه در قبال این رژیم صهیونیستی است. 
وزیر خارجه ســوریه  تأکید کرد: این جنایت تروریســتی اسرائیل که 
تمامــی ویژگی های جنایت جنگی و نقض همه قوانین بین المللی را 
داراســت، بار دیگر خون ســوری ها و ایرانی ها در هم آمیخت. وی با 

قدردانی از تلاش های جمهوری اسلامی ایران در 
پیگیری این  جنایت و بســیج کردن جامعه جهانی در محکومیت آن، 
افزود: تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی علیه سفارت ایران و تأسیسات 
زیربنایی ســوریه از اتفاقات و جنایات اسرائیل در غزه جدا نیست و در 
امتداد آن و جنایات رژیم اســرائیل در کشــتار شهروندان فلسطینی 

قرار دارد.

ایسنا- ســید حســن نصرا...، دبیرکل حزب ا... لبنان در مراسمی که 
این جنبش به مناســبت بزرگداشت شهدای حمله رژیم صهیونیستی 
به کنسولگری جمهوری اسلامی ایران در دمشق در مجمع سیدالشهدا 
در ضاحیه جنوبی بیروت برگزار کرده اســت، سخنرانی و به مقام این 

شهدا ادای احترام کرد.
سید حسن نصرا... به ســابقه حضور مستشاری ایران در سوریه اشاره 
کرد و گفت: تاریخ حضور ســپاه پاســداران انقلاب اســلامی ایران در 
ســوریه و لبنان به ســال 19۸2 و بعد از حمله اســرائیل به لبنان باز 
می گــردد. امام خمینی)ره( در قید حیــات بود و جنگ تحمیلی علیه 
ایران در آن زمان تمام نشــده بود و مردان ســپاه در جبهه ها حضور 
داشــتند و بــه دلیل حمله به لبنان و ســوریه آمدند تــا در مقابله با 
اشــغالگران به ما کمک کنند. نیروهای ایرانی به الزبدانی در ســوریه 
آمدند اما بعد از ارزیابی اوضاع مقرر شــد که مجموعه ای از افســران و 

کادری های سپاه پاسداران باقی بمانند تا مقاومت مردمی را فعال کنند 
و حمایت آموزشی و لجستیکی کنند.

وی گفت: افســران و کادری های سپاه به منطقه جنتا در لبنان آمدند 
و اولین پادگان آموزشــی را برپا کردند. در تحولات ســوریه در سال 
2۰11 نیز مستشــاران ایرانی و نیروهای مقاومت منطقه حاضر شدند 

زیرا رویدادهای سوریه به مقاومت منطقه آسیب وارد می کرد.
هدف قرار دادن مستشاران ایرانی در سوریه بخشی از نبرد اصلی است

دبیــرکل حــزب ا... لبنــان در ادامه ســخنرانی خود بــه حمله رژیم 
صهیونیستی به کنســولگری ایران در دمشق اشاره کرد و گفت: رژیم 
اشــغالگر کنسولگری ایران را هدف قرار داد و مستشاران نظامی ایرانی 
به شــهادت رســیدند که حضور آن ها در این مکان امری طبیعی و بر 
اســاس عرف و قوانین است و آمریکا و برخی کشورهای اروپایی نقش 

کنسولگری ایران در دمشق را بررسی کرده بودند.

سید حســن نصرا... همچنین گفت هدف قرار دادن مستشاران ایرانی 
از سوی رژیم صهیونیستی به دلیل »شکست دشمن در جنگ جهانی 

علیه سوریه است که اسرائیل در آن دست داشت«.
وی افــزود: دشــمن به طور علنــی اعلام جنگ می کنــد و می گوید 
کــه نیروهــای ایرانی را هدف قرار داده اســت؛ درحالی که دشــمن 
مستشــاران ایرانــی که خدمــات ارزنــده ای به مقاومــت در منطقه 
داشــتند را هدف قرار می دهــد. هدف قرار دادن مستشــاران ایرانی 
در کنســولگری دمشــق بزرگ ترین تجاوز اســرائیل در سوریه طی 
ســال های اخیر اســت. هدف قرار دادن مستشــاران ایرانی در سوریه 
 بخشــی از نبرد اصلی است که بسیار آشکار است و آن نبرد با دشمن
 صهیونیســتی است.دبیرکل حزب ا... لبنان تأکید کرد »پاسخ ایران به 
تجاوز حق مشروع است و طبیعی است که جمهوری اسلامی این پاسخ 

را انجام دهد«.

ایســنا- معاون آموزش ابتدایــی وزارت آموزش و پــرورش با بیان 
اینکه دســتورالعمل ثبت نام مدارس دوره ابتدایی اواسط اردیبهشت به 
اســتان ها ابلاغ می شــود، گفت: والدین دانش آموزان شش سال تمام 
که کار ســنجش فرزندانشان انجام شــده، می توانند از 1۵ اردیبهشت 
برای ثبت نام اقدام کنند. حمید طریفی حســینی با بیان اینکه اواسط 
اردیبهشــت ماه ثبت نام کلاس اولی ها آغاز می شود، گفت: امسال بنابر 
برنامه ریزی ها اواسط اردیبهشت ماه دستورالعمل ثبت نام مدارس دوره 
ابتدایی به اســتان ها ابلاغ و از 1۵ اردیبهشت کار ثبت نام دانش آموزان 
به صورت الکترونیکی آغاز می شود. به گفته وی، ثبت نام سایر پایه های 
تحصیلی بعد از امتحان خردادماه صورت می گیرد. وی با اشاره به اینکه 

سال گذشته از اواخر اردیبهشت ماه شرایط پیش ثبت نام دانش آموزان 
به صورت الکترونیک انجام شــد که تجربه موفقی بود افزود: امســال 
با توجه به اولویت های وزارتخانه، جلو کشــیدن تقویم های اجرایی در 
دســتور کار است تا بتوان از فرصت تابستان استفاده و کار برنامه ریزی 
آموزشی در مدارس انجام شــود تا هم مدارس درگیر مسائل جاری و 
چالش نباشند و در طول تابســتان کار برنامه ریزی آموزشی و تربیتی 
برای مدرســه انجام شــود، بنابراین از 1۵ اردیبهشت ماه فعالیت های 
اجرایی ثبت نام ها آغاز می شود. معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش 
و پرورش پیش نیاز ثبت نام را »سنجش« نوآموزان بدو ورود به دبستان 
اعلام کرد و ادامه داد: حدود 9۰۰ هزار نفر از افرادی که 6 ســال آنها 

تمام شــده، در مهرماه واجد ثبت نام هســتند؛ سنجش سلامت این 
کودکان توســط سازمان آموزش و پرورش استثنایی انجام و می توانند 

ثبت نامشان را انجام دهند.
طریفی سن ثبت نام کلاس اولی ها برای سال تحصیلی 1۴۰3 ـ 1۴۰۴ 
را 6 ســال تمام عنوان کرد و گفت: سال گذشته طبق مصوبه شورای 
عالی آموزش و پرورش، متولدین مهر ماه که پیش دبستانی را گذرانده 
بودند در مدارســی که امکان ثبت نامشــان مهیا بــود، اجازه ثبت نام 
یافتند که این اجازه تنها برای ســال گذشــته صادر شد. لذا تا زمانی 
که دســتورالعملی در این خصوص صادر نشــود، قابلیت اجرا در سال 

تحصیلی جدید را نخواهد داشت.

مسئول سیاست خارجه اتحادیه اروپا: 
حوثی ها از ایران فرمان نمی گیرند

ایسنا- جوزپ بورل، مســئول سیاست خارجه اتحادیه 
اروپا با اشاره به استقلال عمل انصارا... یمن، گفت فرایند 
تصمیم گیــری در ایــن جنبش مقاومــت منطقه تحت 
کنترل ایران نیست.او در یک نشست خبری در بروکسل 
گفت: »ما می خواهیم کانال هــای ارتباطی خود با ایران 
را حفظ کنیم و از ایران خواســته ایم تا خویشــتن داری 
نشــان داده و از نفوذ خود برای پرهیز از تنش اســتفاده 
کند؛ مخصوصا در ارتباط بــا حوثی ها )انصارا...(. اما فکر 
نمی کنــم ایران کنتــرل کاملی بر تصمیمــات حوثی ها 
داشته باشد، آن ها تقریبا مستقل شده اند.«در ماه مارس، 
رسانه ها مدعی شدند که واشنگتن از ایران خواسته کاری 
کند تا عملیات های ارتش یمن در دریای ســرخ متوقف 
شــود؛ ادعایی که »جان کربی« مشاور ارتباطات امنیت 
ملی کاخ ســفید آن را تکذیب کرد. از آغاز جنگ غزه و 
حمله رژیم صهیونیســتی به این باریکه، انصارا... یمن در 
محکومیت این جنایت ها اعلام کرد تمامی کشــتی هایی 
کــه به نحوی با رژیم صهیونیســتی ارتبــاط دارند یا به 
مقصد اراضی اشــغالی سفر می کنند را هدف قرار خواهد 

داد. 
»مجید عشقی« رئیس سازمان بورس 

باقی ماند
بر اســاس تصمیم شورای عالی  باشگاه خبرنگاران- 
بورس مجید عشــقی، رئیس ســازمان بورس باقی ماند.
شــورای عالی بورس در نشست خود که به ریاست وزیر 
امور اقتصادی و دارایی برگزار شد، پس از استماع گزارش 
عملکرد 3۰ ماهه حضور ایشــان در ســازمان بورس، با 
اتفاق آرا ریاســت »مجید عشقی« را بر سازمان بورس و 

اوراق بهادار برای دوره دوم به تصویب رساند.
 شــورای عالی بورس به ریاست سید احسان خاندوزی، 
وزیر امور اقتصادی و دارایی با تشــکیل جلسه و بررسی 
گزارشــات اقدامات و دســتاورد های 3۰ ماهه ســازمان 
بورس، ضمن قدردانــی از رئیس و اعضای هیئت مدیره 
ســازمان بورس و اوراق بهادار با پیشنهاد اعضا مبنی بر 
تمدید حکم ریاســت سازمان بورس برای دوره 3۰ ماهه 

دوم موافقت کرد.

 خرید تضمینی گندم به ۱۵ هزار 
تن رسید

مهر- عطاا... هاشمی، رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: 
از روزهای نخست فروردین برداشت گندم از استان های 
بوشهر، هرمزگان، جنوب فارس، جنوب کرمان و سیستان 
و بلوچستان آغاز شــد. وی با بیان اینکه برداشت گندم 
از اواخر فروردین به اوج خود می رســد، افزود: براســاس 
آخرین آمار از ابتدای فصل برداشــت تاکنون 1۵ هزارتن 

گندم از کشاورزان خرید تضمینی شده است.
هاشــمی ادامه داد: با توجه به بارش های مناسب اخیر و 
پیش بینی سازمان هواشناســی مبنی بر شرایط مساعد 
بــارش در باقی مانــده فروردین و اردیبهشــت برآورد 
می شــود که میــزان تولید به 13.۵ میلیون تن برســد. 
رئیس بنیاد ملی گندمکاران گفت: امســال میزان خرید 
تضمینی گندم پیش بینی می شود که به 11 میلیون تن 

برسد. 

وزیر امور خارجه: 

تنبیه رژیم متجاوز اسرائیل قطعی است

دبیرکل حزب ا... لبنان: 

پاسخ ایران به اسرائیل حق مشروع است

آغاز ثبت نام کلاس اولی ها از ۱۵ اردیبهشت

 در نخستین بازدید شبانه مدیریت شهری شیراز از اجرای نوبت شب 
پروژه های عمرانی بزرگ  مقیاس و عملکرد شهرداری مطرح شد؛

 رضایت بخش و امیدآفرین 
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ایسنا- محمد اســامی، رئیس سازمان انرژی 
اتمی در نشست خبری به مناسبت هجدهمین 
ســالروز ملی فناوری هســته ای گفت: در سال 
۱۴۰۰ گفتیم تاش می کنیم هیاهوی هسته ای 
را از بین ببریم و توســعه و پیشرفت هسته ای را 
در همه زمینه ها شــتاب بدهیم و تأثیر آن را در 

زندگی مردم و اقتدارمان نشان دهیم.
وی افــزود: در گام اول ریل گذاری برای تحقق 
این جهت گذاری را انجام دادیم و سند راهبردی 
را تدویــن و تصویب کردیم. در همین راســتا 
در ۱۴۰۱ شــاهد بودید ۱۵۹ دستاورد دانشی 
و صنعتی را معرفی کردیــم. در  ۱۴۰۲ همین 
رویکرد پر شــتاب ادامه داشت و دستاوردهای 
ما ۱۵۰ دســتاورد بود که طی ســال رونمایی 
شده یا از این تاریخ به بعد معرفی می شوند. در 
سال گذشــته در راستای توسعه زیرساخت های 
پژوهشــی و شــتاب دادن تجاری سازی صنعت 
هســته ای اقدامات قابــل توجه داشــتیم و به 
طور مشــخص حجــم فعالیت هــا در پرتودهی 
دو و نیم برابر ســال ۱۴۰۱ بــود و این برای ما 
بســیار مهم بــود؛ چون پرتودهی در ســامت 
و امنیت غذایی و زیســت محیطــی تأثیر دارد. 
یکی از مواردی که در سال گذشته شاهد بودیم 
اقدام مؤثر در حوزه های هســته ای کلیه صنایع 
کشور بود که به خاطر تحریم ها حتی تعمیرات 
این اقــام را هم انجام نمی دادند و ســازمان با 
 ســاخت تجهیزات تمام ایرانی ایــن دغدغه را 

حل کرده است.
در پزشکی و رادیودارو پانزده دستاورد جدید 

را ثبت کردیم
وی ادامه داد: در پزشــکی و رادیــودارو پانزده 
دســتاورد جدید را ثبت کردیم که می توان ادعا 
کرد ســازمان در رده ســوم دنیا در این بخش 
حرکــت می کنــد. رادیوداروهای مــا از جنس 
درمانی اســت که تومورهای سرطانی از جمله 

پروستات را بهبود می بخشد.
وی گفت در ســال گذشــته کلینیک های زخم 
را افتتاح کردیم که فوق العاده اثربخش هســتند 
و در ســه بیمارســتان در تهران فعالیت ها آغاز 
شده و با توجه به الزامی که هست اگر واحدهای 
درمانی مقدمات را فراهم کنند آمادگی داریم تا 
پنجاه مرکز درمان زخم که عمدتاً زخم بستر و 

دیابت است را پشتیبانی کنیم.
اســامی با اشــاره به راه اندازی ســامانه جت 
پاسمایی که برای درمان زخم استفاده می شود 
گفــت: در ۱۴۰۲ رونمایی شــد و الان در اتاق 
عمل اســت که فاز بالینی خودش را طی کرده 
اســت  و می توانیم در سراســر کشور گسترش 

دهیم تا به کمک درمان انواع سرطان ها بیاید.
استفاده از پلاسما برای تصفیه فاضلاب  

اســامی گفت کــه ما توانســتیم از پاســما 
برای تصفیــه فاضاب های صنعتی و شــیرابه 
پسماند های شهری اســتفاده کردیم و با توافق 

با دستگاه های مربوطه این دو دستاورد در سال 
جاری به سمت تحقق پیش می رود.

رئیس ســازمان انرژی اتمی گفت که در ســال 
جــاری مهم تریــن کار ما در بخــش پرتودهی 
است و ســامانه هایی طراحی شــدند که از ماه 
اردیبهشت اقدام به افتتاح سامانه های پرتودهی 

در سطح کشور می کنیم.
امســال اولین بتن ریزی نیروگاه کارون را 

خواهیم داشت
اســامی گفــت الان کار در نیروگاه های ۲ و ۳ 
و سایر نیروگاه ها در ســواحل مکران که شامل 
خوزســتان، سیستان و بلوچســتان و هرمزگان 
می شود، آغاز شده است. اقداماتی از جمله تهیه 

زمین و مطالعات تفصیلی و تجهیز و آماده سازی 
کارگاه ها را آغاز کردیم. در خوزســتان نیروگاه 
کارون را داریم و امسال اولین بتن ریزی نیروگاه 
کارون را خواهیم داشت. همچنین نیروی فعال 
در نیروگاه بوشــهر به زودی به پنــج هزار نفر 
می رســد و اولین بتن ریزی واحد سوم نیروگاه 
بوشــهر را در یک مراسم ویژه با همکار خارجی 

در اردیبهشت انجام می دهیم.
پنجاهمین سالگرد تأسیس سازمان انرژی اتمی

اسامی با اشــاره به اینکه امســال پنجاهمین 
ســالگرد تأسیس ســازمان انرژی اتمی است از 
شهدای هســته ای یاد و از همه رؤسای سازمان 
از ابتدا تا امروز قدرانی کرد و گفت آن چه که ما 

در حال گســترش آن هستیم زحمات این افراد 
اســت و در یک مراسم ویژه پنجاهمین سالگرد 

را در هفته ها و ماه های آینده برگزار می کنیم.
وی همچنین درباره اولین کنفرانس هســته ای 
بین المللی که توســط انجمن هســته ای کشور 
در اردیبهشــت ســال جاری در اصفهان برگزار 
می شــود، اظهــار کرد: ایــن اولیــن کنفرانس 
بین المللی هســته ای اســت و امیدواریم با ارائه 
قابلیت هــای علمــی و فناورانــه هســته ای در 
حوزه های مختلف بتوانیم روایت های ظالمانه و 
غیرواقعی را با حضور شــرکت کنندگان خارجی 
از بیــن ببریــم. همان طور کــه رئیس جمهور 
گفتنــد ابرپــروژه دولت ســیزدهم، در ۱۴۰۳ 
امیدآفرینــی بــرای مردم بــا کار واقعی و مؤثر 
باشد تا مردم نســبت به آن حس مثبت داشته 
 باشــند و ما خود را بخشــی از ایــن مگاپروژه 

می دانیم.
اســامی با اشاره به نقش رســانه ها در معرفی 
و حمایــت از فعالیت های صلح آمیز هســته ای 
تصریح کرد: سازمان انرژی اتمی یک وجه تمایز 
با ســایر دستگاه ها دارد و آن این است که حوزه 
کار مــا و فعالیت ما در انحصار مطلق اســتعمار 
اســت و آنها برنمی تابند ما فناوری هسته ای را 
مستقل گســترش دهیم و مزاحمت هایی ایجاد 
کردنــد که البته به لطف الهی کارســاز نبوده و 
کشور پیشرفت خود را در حوزه هسته ای دنبال 

کرده است.

 رئیس سازمان انرژی اتمی: 

بتن ریزی نیروگاه کارون امسال انجام می شود

ایســنا- مجید میراحمدی در حاشــیه برگزاری جلسه ستاد 
اربعین وزارت کشور اظهار کرد: اربعین پیش رو شرایط خاصی 
دارد. ظلــم و جنایتی که علیه ملت قهرمان، شــجاع و مظلوم  
غزه به دست رژیم سفاک و کودک کش صهیونیستی در جریان 

است، اربعین امسال را متفاوت از سال های گذشته می سازد.
وی افــزود: همان طور که مســئولان مقاومت فلســطین اعام 
کردند مقاومت شــجاعانه این ملت در زیر شدیدترین بمباران 
و محاصره، درسی اســت که این ملت از کربا و حادثه عاشورا 
گرفته اند. برای اربعین سال ۱۴۰۳ در حال آماده شدن هستیم 

تا یک اربعین به یادماندنی را رقم بزنیم.
میراحمدی ادامــه داد: عملیات اجرایی اربعین ۱۴۰۳ را اکنون 
آغاز کردیم تا با شناســایی آسیب ها و نقص های گذشته، آنها را 
رفــع کنیم. زمان ثبت نام از زائــران اربعین که در ماه ذی حجه 
آغاز می کنیم تا امکان برنامه ریزی بیشتری وجود داشته باشد.

وی یادآور شــد: تعیین پروژه های زیرساختی برای رفت و آمد 
زائران چه در جاده ها، چه پایانه های مرزی و چه ســرویس های 

خدماتی در حال انجام است تا شاهد سهولت بیشتر امور زائران 
در مسیر باشیم.

رئیس ســتاد مرکزی اربعین تأکید کرد: برای امسال پیش بینی 
حدود ۵ میلیون زائر داریم کــه در این امر به تأمین پارکینگ 
بــرای خودروهای شــخصی توجه داریم. در امــر حمل و نقل 
عمومی هم چون از ســال های قبل این امــر رخ نداده و به آن 
بی توجهی شــده اســت، در این زمینه کمبودهایی داریم اما با 
مقامات عراقی مذاکره کردیم تا بیش از هزار دســتگاه اتوبوس 
با شــرایط اســتاندارد امر انتقال و جابه جایی مسافران را انجام 
دهند که البته این موضوع در حال مذاکره اســت و باید نتیجه 

نهایی برسد.
میراحمــدی اظهار کــرد: ورود خودروهای شــخصی ایرانی از 
جمله مســائلی است که موضوع گفت وگوســت و آن را دنبال 
می کنیــم. همچنین برنامه داریم زائران به وســیله ریل باس از 
پایانه مسافربری مهران به پایانه مرزی منتقل شوند و به دنبال 

تحقق این امر را نیز هستیم اما هنوز نهایی نشده است.

تسنیم- احمد وحیدی، وزیر کشور در جلسه ستاد اربعین حسینی 
بیان کرد: الحمدا... ســال گذشته مردم از میزان خدمات در حوزه 
اربعین رضایت داشتند و البته باید سال به سال مسائل این موسم 

عظیم را بهتر پیگیری و برگزار کنیم. 
وی افــزود: موضوع تصادفات جاده ای، پارکینگ ها و اســکان زوار 
از جمله مســائلی اســت که باید مورد رسیدگی ویژه قرار بگیرد و 

کمبودها و ضعف ها مورد دقت قرار بگیرد تا بزودی حل شود. وزیر 
کشور گفت: امیدوار بودیم که راه آهن شلمچه-بصره هرچه زودتر به 
سرانجام برسد تا از این ظرفیت استفاده کنیم ولی احتمال اینکه این 

پروژه به اربعین امسال برسد، کم است. 
وحیدی با تأکید بر لزوم تأمین اتوبوس و رفع کمبودها در این زمینه 
اظهار داشت: در برخی جاده ها لازم است که اصاحات و ترمیم هایی 
صورت بگیرد که باید هرچه زودتر عملیاتی شــود. وی اضافه کرد: 
به کارگیری تاکسی های اینترنتی در امر اربعین و جابه جایی زائران، 
ســال گذشته کمک خوبی کرد و خوب است که امسال هم از این 
ظرفیت اســتفاده کنیم. در این زمینه می توانیم بهتر عمل کنیم. 
وزیر کشور بر لزوم هماهنگی برای عبور زائران کشورهای پاکستان 
و افغانستان از کشورمان برای عزیمت به عراق و زیارت تأکید کرد 
و گفــت: در این زمینه موضوع حمل و نقل اهمیت بالایی دارد که 
باید مورد رســیدگی قرار بگیرد. وحیدی خاطرنشان کرد: جلسات 
ستاد اربعین پیگیری می شود و جدول زمانی برنامه های دستگاه ها و 

کمیته های مختلف نیز ارائه خواهد شد.

مهر- حجت الاسام غامحسین محســنی اژه ای، رئیس قوه 
قضاییه با جمعی از مدیران مســئول رســانه های کشور دیدار 
و به مدت حدود ســه ساعت، ســخنان و دغدغه های آنان را 

استماع کرد.
رئیس قوه قضاییه طی ســخنانی در این مراسم، ضمن آرزوی 
قبولی طاعات و عبادات حضــار در ماه مبارک رمضان، اظهار 
کرد: در این محفل به گرد هم نشسته ایم تا نقد و نقادی کنیم 
و دلسوزانه و خیرخواهانه نواقص و کاستی ها را برطرف سازیم؛ 
من شخصاً از شــنیدن نقدها خوشحال می شوم و آن ها را در 
راســتای رفع نواقص و کاســتی ها به کار می بندم. البته قدر 
مســلم چنانچه بخواهیم فارغ از نقدها و کاســتی ها، از نقاط 
قوت نظام بگوییم، سخن و مطلب برای گفتن و نوشتن بسیار 

بیشتر از نقدهاست.
قطعاً به قوه قضاییه نقد وارد اســت و در این زمینه تعارف 

نداریم
رئیس دســتگاه قضا تصریح کرد: قطعاً به قوه قضاییه نقد وارد 
اســت و ما در این زمینه تعارف نداریم؛ ما ادعا نداریم که در 
تــراز نظام در همــه بخش ها ارتقا پیدا کرده ایــم، لذا خود را 

محتاج نقد و رفع نواقص می دانیم.
رئیس عدلیه گفت: اختاف نظر و اختاف سلیقه همواره بوده 
و هســت و خواهد بود؛ مهم آن است که علی رغم این اختاف 
نظرات و اختاف ســلیقه ها بتوانیم در کنــار یکدیگر زندگی 
مسالمت آمیز داشته باشیم و این اختافات سبب سوءاستفاده 
دشمنان نشود. گاهی مشکلی برای فردی پیش می آید که اگر 
چه همفکر من نیســت، اما هم وطن من است و دوستدار نظام 
است؛ در اینجا باید به او کمک کنیم تا بر مشکلش غلبه کند 
نه اینکه، چون همفکر و هم جناح من نیست، خدای ناکرده بر 

مشکلش بیفزاییم و یا از مشکل او احساس شعف کنیم.
قاضی القضــات تصریح کــرد: آیا احســاس نمی کنید که در 
کشور بد اخاقی وجود دارد و در خیلی از مواقع، خودی ها را 
ناراحت می کنیم و در خیلی از موارد چیزهایی را می نویســیم 
و می گوییم که ســبب رنجش دوستان و خوشحالی دشمنان 

می شــود؛ چگونه باید این نقیصه را رفع کنیم؟ نباید از اینکه 
امروز شــایعه یا مطلبی در قبال فردی منتشر شد و آبروی او 

ریخت خوشحال باشیم.
رئیس قوه قضاییه بیان داشــت: مشی من آن است که وقتی 
مطلبی را در رسانه ای می بینم و نسبت به آن، نظری مثبت و 
یا منفی دارم با مسئول مربوطه در آن رسانه تماس می گیرم؛ 
در مقطعی در رسانه ای، مطلبی در مورد من کار شده بود که 
در آن مطلــب به جز یک مورد، بقیه موارد ناصحیح بود و آن 
یک مورد هم که صحیح بود، عبارت بود از نام و نام خانوادگی 
من، که در ابتدای مطلب درج شــده بود؛ من همین موضوع 
را طی تماســی با مسئول مربوطه در رســانه مزبور در میان 
گذاشــتم. القصه، مقصودم از بیان ایــن مطلب آن بود که در 
مواقعی، نه بخشی، بلکه سرتاسر مطلبی که در یک رسانه کار 
می شود، خالی از صحت و درستی است؛ قطعاً این امر با اصول 

روزنامه نگاری و اصول حرفه ای خبر در تضاد است.
رئیس دســتگاه قضا افزود: بعضاً مطلب یــا خبری به نقل از 
فردی منتشر می شود که با کنکاش و مداقه در اصل ماجرا، پی 
می بریم کــه نحوه تنظیم خبر و مطلب مزبور به گونه ای بوده 
است که مقاصد و یا اغراض تنظیم کننده و منتشرکننده خبر، 
به نقل از فردِ مورد اشــاره، بیان و عرضه شده است؛ این امر، 
اصاً مطلوب و حرفه ای نیست که ما حرف خودمان را از زبان 
دیگری مطرح کنیم و در این راستا، به صداقت و امانتداری در 

انتقال کام پایبند نباشیم.
حجت الاسام  محســنی اژه ای بیان داشــت: امروز وضعیت 
امنیت روانی جامعه خوب نیســت؛ این امنیت را چه کسی به 
هم می زند؟ این امنیت از کدام ناحیه به هم می خورد؟ آیا در 
همه این موارد دشمنان دخیل هستند؟ آیا همه این موارد از 
ناحیه یک طیف خاص صورت می گیرد؟ بدون تردید در وهله 
نخســت باید رفع عیوب و نواقص را از خودمان شروع کنیم و 
همگان به حفظ و تقویت امنیت روانی جامعه یاری رســانیم. 
در خیلی از مواقع خود ما از طریق رسانه ها و تریبون هایی که 
در اختیار داریم امنیت روانی جامعه را مخدوش می کنیم؛ لذا 

در این زمینه باید بسیار مراقب بود.
توطئه چینی، اختلاف افکنــی و تهدید امنیت روانی مردم 

توسط دشمن
رئیس قوه قضاییه تأکید کرد: امروز به سبب اقتدار بالای نظام 
جمهوری اسامی، دشــمن کاماً از اقدام نظامی علیه کشور 
ما ناامید اســت، لذا به توطئه چینی و اختاف افکنی و تهدید 
امنیت روانی مردم در داخل دل خوش کرده است؛ باید بسیار 
هوشیار باشــیم و بدانیم که وقتی دشمن به تعریف و تمجید 

از ما می پردازد، قطعاً یک اشکال و نقصی در ما وجود دارد.
رئیس دستگاه قضا افزود: ظرفیت بسیار بزرگی در اختیار شما 
اهالی و اصحاب رســانه وجود دارد و شــما با نوشتار و گفتار 
و مواضعتــان می توانید در جهت تحکیم وفاق و همبســتگی 

اجتماعی اقدام کنید و دشمن را ناامید سازید.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشــاره به موضوع هیئت منصفه 
دادگاه مطبوعــات اظهار کرد: قطعاً هم به لحاظ تجربی و هم 
به لحاظ قانونی، اســتقرار هیئت منصفه در دادگاه مطبوعات 
امری مفید و نافع اســت؛ البته ممکن اســت شــما به عنوان 
اصحاب رســانه معتقد باشید که باید در تعداد یا نحوه تعیین 
اعضای هیئت منصفه تغییراتی ایجاد شــود که در این زمینه 
هم حتماً از نظرات شــما استقبال می شود و برای دور جدید 
هیئت منصفه می توان با بررســی نظرات و پیشنهادات جدید، 

تصمیم گیری شود.
رئیــس قوه قضاییه خطــاب به مدیران رســانه ها گفت: همه 
نامه هــای مردمی واصله بــه دفاتر رســانه ای تان را به مرکز 
ارتباطات مردمی قوه قضاییه برسانید و ما تمام تاش خود را 
خواهیم کــرد تا در حد توان و مقدورات قانونی به این نامه ها 

ترتیب اثر دهیم.
حجت الاســام محســنی اژه ای اظهار داشــت: چندی پیش 
یکی از هم صنفان شــما اهالی رسانه که من او را از ایام قدیم 
می شناختم به من پیامک زد و مشکلی را طرح کرد و خواستار 
ماقات با من شد؛ من در آن لحظه در مسیر نماز جمعه بودم؛ 
نشــانی منزل او را گرفتم و بعد از نماز جمعه، شخصاً به دیدار 

او رفتــم و یک مقــام قضایی را پیگیر رفع مشــکل او کردم. 
این یک نمونه بود؛ قطعاً من نمی توانم شــخصاً به تمامی این 
درخواســت های ماقات جامه عمل بپوشانم؛ البته اگر بتوانم 
قطعاً مشــتاق این کار هســتم؛ در همین راستا همه نامه ها و 
پیامک هایی که از ناحیه اقشــار مختلف مردم به من می شود 

مورد بررسی و پیگیری قرار می گیرند.
در مورد عفاف و حجاب واقعاً وضع خوبی نداریم

رئیس عدلیه در بخشــی از سخنانش در این نشست صمیمی، 
به مقوله عفاف و حجاب و ســیر ناظر بر تدوین لایحه مربوطه 
در این زمینه نیز گریزی زد و گفت: در قضیه عفاف و حجاب 
وضع خوبی نداریم؛ اگرچه در این رابطه یک سلسله اقداماتی 
انجام شده، اما هنوز به نتیجه نهایی نرسیده ایم؛ تأکید بنده از 
همان ابتدا آن بود که باید با به کارگیری قوانین فعلی )قوانین 
ناظر بر بر مسئولیت اتحادیه ها، صنوف، اماکن و...( در راستای 

بهبود وضع عفاف و حجاب اقدام کنیم.
وی بیان داشــت: در فروردین سال گذشته من جلسه ای را با 
حضور مســئولان ذی ربط در این حوزه تدارک دیدم و در آن 
جلسه، همه قوانین موجود ناظر بر بهبود وضع عفاف و حجاب 
را احصــاء و اباغ کردم و تأکید کــردم که چنانچه به همین 
قوانین موجود عمل شود، مشکات این حوزه تا میزان مؤثری 
مرتفع می شــود؛ در شورای عالی انقاب فرهنگی، قوه قضاییه 
مکلف به تدویــن لایحه ای در این رابطه شــد و ما لایحه ای 
معطوف به هدف را در ۹ ماده تنظیم کردیم که آن ۹ ماده در 
دولت به ۱۵ ماده و در مجلس به ۷۱ ماده تبدیل شــد و هنوز 
هم به ســرانجام نرسیده است؛ کماکان معتقدم که با عمل به 
همین قوانین موجود، می تــوان وضعیت عفاف و حجاب را تا 

قبل از تصویب قانون مربوطه در این حوزه بهبود بخشید.

رئیس ستاد مرکزی اربعین اعلام کرد:

پیش بینی ۵ میلیون زائر برای اربعین

وزیر کشور:

 موضوعات اربعین در حال پیگیری است

فارس- امیر کیومرث حیدری، فرمانده نیروی زمینی ارتش 
در مراسم بزرگداشت بیست و پنجمین سالگرد شهادت امیر 
سپهبد »علی صیاد شــیرازی« که در گلزار شهدای تهران 
برگزار شــد، با بیان اینکه ولایــت فقیه به نص صریح قرآن 
نماد عینی برای صراط مســتقیم اســت، اظهار کرد: امروز 
همه ما باید پشت ســر رهبر معظم انقاب اسامی ثابت قدم 
باشیم. وی با بیان اینکه شــهیدان الگو های بسیار قوی در 
ولایتمداری، و حضور در صحنه هستند، افزود: شهید صیاد 
شــیرازی ذوب در ولایت بود و امروز نیرو های جدید الورود 
به ارتش باید با تبعیت از شــهیدانی همچون صیاد شیرازی 

راه آن ها را ادامه دهند.
فرمانده نیروی زمینی ارتش با اشــاره به سیره عملی شهید 
صیاد شیرازی عنوان کرد: صیاد شیرازی به استناد اسنادی 
کــه وجود دارد، فرمانده ای مظلوم بــود؛ مظلومی که به راه 

خود، معرفت کامل داشت.
امیر حیدری خاطرنشان کرد: شــهید صیاد شیرازی تحت 
فرمــان بنی صدر برای مقابله با ضد انقاب به غرب کشــور 
اعزام و در ســخت ترین شــرایط، موفق و ســربلند شد؛ اما 
علی رغم تمامــی موفقیت هایش، بنی صدر به دلیل تفکراتی 
که داشــت، ایشان را برکنار کرد و این یعنی اوج مظلومیت 

یک فرمانده.
وی با بیان اینکه شــهید صیاد شــیرازی در ســخت ترین 
شــرایط فرمانده نیروی زمینی ارتش شــد، اظهار داشــت: 
این شــهید، ســربازی مطیع و آماده اجــرای فرامین ولی 
فقیه بــود. فرمانده نیروی زمینی ارتش با اشــاره به نقش 
شــهید صیاد شــیرازی در دفاع مقدس، گفت: شهید صیاد 
جایگاهی والا در میان فرماندهان دارد و جمله »خرمشــهر 
را خــدا آزاد کرد« در گزارش این شــهید بــه محضر امام 
 خمینی )ره( مطرح و ســپس این جملــه از زبان امام )ره( 

جاری شد.
امیــر حیدری بــا بیان اینکــه منافقیــن در عملیات خود 
که بــه فروغ جاویدان موســوم بود از شــهر های ســرپل 
ذهاب، کرند غرب و اســام آباد عبــور کردند و مقصد آن ها 
کرمانشــاه، همدان و تهــران بود، افزود: شــهید صیاد در 
آن زمان سِــمت فرماندهی نداشــت، اما با نهایت اخاص 
در پایگاه هوانیروز کرمانشــاه مستقر شــد و همه ارتشیان 
 در رکاب ایشــان قرار گرفتند و طومــار منافقین با اجرای 

عملیات مرصاد در هم  پیچیده شد.
وی بــا اشــاره به ترور شــهید صیاد شــیرازی به دســت 
گروهــک منافقیــن، بیان کــرد: منافقین فکــر می کردند 
کــه پس از شــهادت صیاد همــه چیز تمام خواهد شــد، 
اما نمی دانســتند که مزد جهاد، شــهادت است و امروز به 
 برکــت خون صیاد ها و همه شــهیدان، انقاب ما در دنیا با 

قدرت پیش می رود.
فرمانده نیروی زمینی ارتش در ادامه با اشاره به توان دفاعی 
کشور گفت: ایران اسامی با کشورهای منطقه هیچ مشکل 
و خصومتی ندارد، بلکه دشــمن اصلی ما آمریکای ستم کار 
و کودک کش اســت که با حمایت از رژیم صهیونیســتی، 

کودکان را در غزه به شهادت می رساند.
وی خاطرنشــان کرد: امروز شیطنت آمریکا از آستین رژیم 
صهیونیســتی علیه مــا بیرون آمده اســت و جنایات رژیم 
صهیونیســتی که با حمایت آمریکا صــورت می گیرد، روی 

جادان عالم را سفید کرده است.
امیــر حیــدری افزود: همان طــور که فرمانــده معظم کل 
قــوا و فرماندهان عالــی رتبه فرمودنــد، جنایت های رژیم 
صهیونیســتی بی پاسخ نخواهد ماند و ملت ایران و نیرو های 
مسلح جمهوری اسامی ایران پاسخی پشیمان کننده به این 

رژیم و حامیانش خواهند داد.
فرمانــده نیــروی زمینی ارتش با اشــاره به توســعه عمق 
راهبردی ایران اســامی در منطقــه، عنوان کرد: جمهوری 
اســامی نفوذی راهبردی در جغرافیای گســترده ای به نام 
جبهه مقاومت دارد و نیروهــای این جبهه در یمن، عراق، 
لبنان و سوریه به عنوان ســربازان امام زمان )عج(، مشغول 

مجاهدت هستند.

فرمانده نیروی زمینی ارتش: 

ایران پاسخی پشیمان کننده به رژیم صهیونیستی خواهد داد

رئیس جمهور تأکید کرد:
 ضرورت همکاری بیشتر همه بخش ها برای تقویت 

ثبات و آرامش بازار

ایســنا- جمعی از مدیران حوزه های فرهنــگ، اقتصاد و امنیت در 
نشستی به ریاست ســید ابراهیم رئیسی، راهکارهای حفظ و ارتقای 

ثبات و آرامش بازار را مورد بحث و تبادل نظر قرار دادند.
رئیس جمهور در این نشست با اشاره به تمرکز دشمن بر ناامید کردن 
مردم از طریق فضاســازی های کاذب و ایجاد نوســانات اقتصادی، بر 
ضرورت تاش و همکاری بیشــتر همه بخش ها بــرای تقویت ثبات 
و آرامش بازار تأکید کرد و تقویــت همکاری و هم افزایی بخش های 
رسانه ای دستگاه های دولتی برای اطاع رسانی به مردم و تنویر افکار 

عمومی را خواستار شد.

رئیس مجلس: 
مجلس درباره ارز و دارو جلسه برگزار می کند

تسنیم- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسامی در جلسه 
علنی مجلس در پاسخ به تذکرات حسینعلی حاجی دلیگانی، نماینده 
شاهین شهر و شهباز حســن پور، نماینده سیرجان اظهار کرد: درباره 
موضوع دارو مجلس شورای اسامی چند جلسه  نظارتی را برگزار کرد 
که جمع بندی هایی صورت گرفته، گزارش دیوان محاسبات و معاونت 
نظارت مجلس نیز تهیه شده و در دستور کار کمیسیون بهداشت قرار 
دارد. وی اضافه کرد: احتمالاً از هفته آینده روال برگزاری جلســات 
مجلس شورای اسامی به قبل یعنی یک شنبه، سه شنبه و چهارشنبه 
بر می گردد. البته ما در جلســه  هیئت رئیسه دراین باره تصمیم گیری 

می کنیم و جلسات نظارتی سه شنبه تشکیل خواهد شد.
رئیس مجلس شــورای اســامی دربــاره موضوع ارز اظهــار کرد: 
کمیســیون اقتصادی چند ماه قبل درباره بازار ارز گزارشی به دولت 
داد و پیگیری هایی هم صورت گرفت روز یک شــنبه نیز نامه دیگری 
از ســوی کمیسیون اقتصادی ارائه شد. ما در مجلس شورای اسامی 
جلسه ای درباره ارز با مسئولان بانک مرکزی و اقتصادی دولت برگزار 

خواهیم کرد.
حاجی دلیگانی در تذکر خود گفت: مجلس شــورای اسامی به دولت 
بــرای بهبود وضعیت دارو فرصت داد اما مهلت ۲ ماهه تمام شــده و 
هنوز شــرایط اصاح نشده اســت. در تأمین برخی از داروها مشکل 
داریم از جملــه داروهای پیوندی که بیماران یــک هفته تا ۲ هفته 
یکبار دارو دریافت می کنند. حســن پور، نماینده سیرجان نیز اظهار 
کرد: انتظار می رود مجلس شورای اسامی جلسه ای درباره مشکات 

کشور به خصوص نوسانات بازار ارز برگزار کند.

 فرمانده کل ارتش: 
حیات دولت »نتانیاهو« وابسته به ادامه جنگ است

تسنیم- امیر سرلشــکر سیدعبدالرحیم موسوی، فرمانده کل ارتش 
در حاشــیه همایش اندیشه های سپهبد شــهید صیادشیرازی اظهار 
داشــت: ادامه حیات دولت راســت گرا و تند نتانیاهو وابسته به ادامه 
جنگ است و در صورت توقف جنگ، این دولت سقوط خواهد کرد و 

بنابراین شیشه عمرش همین است.
موســوی تأکید کرد: در همین راستا نتانیاهو  6 ماه است خودش را 
با حمایت تمام قد آمریکایی ها به آب و آتش زده و البته به هیچ یک از 
اهدافش نرسید. صهیونیست ها می خواستند حماس را نابود کنند که 
الان حماس با تمام قوا و ســرحال ایستاده و همچنین می خواستند 
اسرایشان را پس بگیرند که آن کار را هم نتوانستند و در باتاق گیر 
کرده اند. فرمانده کل ارتش درخصوص عقب نشینی صهیونیست ها از 
بخش هایی از غزه گفت: این ها تاکتیک های عملیاتی است و باید دید 
برای چه هدفی این کار را کرده اند و الان همه دوباره ســراغ بمباران 
رفته اند. سرلشــکر موســوی همچنین با اشاره به ســالگرد شهادت 
شــهید صیاد شیرازی اظهار داشت: به اعتقاد من کتاب های درسی و 
دوره های آموزشی و پرورشی ما خیلی می توانند از ظرفیت های دفاع 
مقدس و مدافعان حرم و شخصیت های الگویی مثل شهید صیاد برای 

پرورش نسل های آینده استفاده کنند.

سخنگوی کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی:
سه نرخی شدن بنزین شایعه است

بنزین  گران نمی شود
باشــگاه خبرنگاران- مصطفی نخعی، سخنگوی کمیسیون انرژی 
مجلس شــورای اسامی درباره شــایعاتی مبنی بر سه نرخی شدن 
بنزین گفــت: هرگونه افزایش قیمت با توجه به منابع مالی که ایجاد 
می کند باید مصارفش هم پیش بینی شــود؛ بنابراین اگر دولت چنین 
برنامه ای داشت باید منابع آن را مشخص می کرد چون نیاز به اصاح 

قانون بودجه دارد و الان خبری در این خصوص نیست.
وی اظهــار کرد: من فکر می کنم بیش از آنکه افزایش قیمت یا ســه 
نرخی شدن بنزین واقعیت داشته باشد جنبه شایعه دارد و دولت هم 
برنامــه ای برای این موضوع ندارد و ما هــم در قانون بر این موضوع 

تأکید کردیم.
ســخنگوی کمیســیون انرژی مجلس بیان کرد: در قســمت احکام 
بودجه، افزایش قیمت و ســه نرخی شــدن بنزین نبــود بنابراین در 

جداول هم نمی تواند باشد؛ چراکه سقف بودجه را بستیم.
نخعی گفت: حرفی از بنزین ســه نرخی نیســت، مگــر اینکه دولت 
اصاحیه بیاورد که فعاً خبری نیســت. وی در پاسخ به سؤالی مبنی 
براینکه اگر دولت اصاحیه بنزین سه نرخی را به مجلس بفرستد آیا 
مجلــس آن را قبول می کند یا خیر، گفت: نمی توانم از طرف مجلس 
صحبــت کنم، اما با توجه به فضایی کــه در مجلس وجود دارد بعید 

است که آن را قبول کند.

سفیر جدید ایتالیا استوارنامه خود را
 به وزیر خارجه  تقدیم کرد

ایرنا - ســفیر جدیــد ایتالیا در آغاز مأموریــت دیپلماتیک خود در 
جمهوری اســامی ایران عصر شــنبه ۱۸ فروردین ماه با حســین 
امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه دیدار و رونوشــت استوارنامه خود 
را تســلیم کرد. پائولا آمادئی، سفیر جدید ایتالیا در ابتدای این دیدار 
با اشــاره به سابقه تاریخی مناســبات ایتالیا و ایران و نیز ریشه های 
غنی فرهنگ و تمدن دو کشور، برنامه خود را برای تعمیق و گسترش 

روابط دو جانبه تشریح کرد.
وی همچنین با اشاره به موضع اتحادیه اروپا براساس کنوانسیون های 
بین المللی در محکومیت حمله به بخش کنسولی سفارت کشورمان 
در دمشــق، بر موضع کشــورش در مخالفت با توسعه تنش و جنگ 
در منطقــه و تعامل از طریق گفت وگوی صریح و نیز نقش جمهوری 
اسامی ایران به عنوان یکی از کنشگران اصلی برای تضمین ثبات و 

امنیت در منطقه تأکید کرد.
امیرعبداللهیان نیز در دیدار ضمن آرزوی موفقیت برای خانم آمادئی 
به عنوان ســفیر جدید ایتالیا در تهران، به سوابق خوب و رو به رشد 
روابط دو کشــور اشاره کرد و خاطر نشــان ساخت: هیچ محدودیتی 
برای توســعه روابط با ایتالیا قائل نیستیم و امیدواریم در دوره جدید 
با قرار گرفتن روابط دو کشــور در مســیر رو به جلو، شاهد توسعه و 
گسترش بیش از پیش روابط بین تهران و رم در عرصه های مختلف 

سیاسی، اقتصادی و تجاری، علمی و فناوری و فرهنگی باشیم.
وی همچنیــن تأکید کــرد: رویکرد دولت جمهوری اســامی ایران 

توسعه و گسترش با همه کشورهای جهان از جمله اروپا است.

رئیس قوه قضاییه اظهار کرد:

جنگ شناختی و امنیت روانی دغدغه مشترک قوه قضاییه و اصحاب رسانه
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

شهردار شیراز:

پروژه زیرگذر گویم تا 
پایان سال افتتاح می شود 

 رئیس شورای اسلامی شیراز:

عملکرد شهرداری 

رضایت بخش و روشن است

رئیس کمسیون عمران، حمل و 
نقل و ترافیک شورا مطرح کرد:

بهره برداری فاز نخست پروژه 
بزرگراه ۵۵ متری جنوب 

شهرک حافظ در هفته شیراز

معاون فنی و عمرانی شهرداری 
شیراز بیان کرد:

 اجرای شیفت شب
 پروژه های عمرانی 

بزرگ مقیاس

گروه خبر- لیلا غضنفری 
نخســتین بازدید شــبانه مدیریت شهری شیراز از 
اجرای نوبت شــب پروژه های عمرانی بزرگ مقیاس 
در ســال ۱۴۰۳ با حضور خبرنگاران و عکاســان 

رسانه های ملی و استانی برگزار شد.
رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز در بازدید از 
این دو پروژه عمرانی بزرگ مقیاس گفت: روند کار 
اجرایی پروژه ها در شــهرداری شیراز کاملًا روشن 

است.
ســید ابراهیم حسینی با تحسین و تقدیر از اجرای 
پروژه هــا تصریح کرد: روند اجــرای کارها مطلوب، 

رضایت بخش و امیدآفرین است.
 المان سازی ورودی گویم با رویکرد دروازه قرآن 
شهردار کلان شهر شیراز نیز در بازدید از نوبت شب 
دو پــروژه بزرگ مقیاس زیرگــذر گویم و بزرگ راه 
جنوب شــهرک حافظ بیان کــرد: به دلیل اهمیت 

زمان اجرای پروژه ها، نوبت شب راه اندازی شد.
محمدحســن اســدی با تصریح بر اینکــه زیرگذر 
گویــم، پــروژه ای بــزرگ، قابل توجــه و درواقع 
بحرانی ترین پروژه برای شــهر شیراز بود که امروز 
با پیشــرفت فیزیکی مطلوب از روند بحرانی بودن 
آن کاسته شده اســت، گفت: با تلاش شبانه روزی 
کار تملک و جابه جایی تأسیســات مورد مسیر این 
 پروژه انجام شــد و تنها فیبر نــوری باقی مانده که 
 هم زمــان بــا اجــرای پــروژه، ایــن مهــم نیــز

اجرایی می شود.
وی همچنین از معاونت فنی و عمرانی و ســازمان 
زیبا، منظر و فضای ســبز شهری شهرداری شیراز 
خواســت تا از هم اکنون المان ســازی، زیباسازی و 

جداره سازی این پروژه را در دستورکار قرار دهند.
شــهردار شــیراز تأکید کرد: همان گونه که دروازه 
قــرآن، مکانی خاطره انگیز در ورودی شــیراز برای 
همه هم وطنان محسوب می شود، باید المان سازی 
مناســب مشــابه آن نیز در پــروژه زیرگذر گویم، 

اجرایی شود.
اسدی همچنین از قرارگاه ســازندگی خاتم الانبیا 

)ص( به عنوان پیمانکار این پروژه قدرانی کرد.
این مقام ارشد مدیریت شهرداری شیراز همچنین 
در بازدید از پروژه بزرگراه  55 متری جنوب شهرک 
حافظ عنوان کرد: کار ترانشه برداری، خاک برداری 
و …این پروژه به حجم ۲۰۰ هزار مترمربع با توان 

بالای شرکت سد و عمران پارس گستر انجام شد.
ایــن  کلنــگ  اگرچــه  کــرد:  خاطرنشــان   وی 
پــروژه در ســال ۹۷ به زمین زده شــده بــود اما 
 حتی یک درصد پیشــرفت فیزیکی هم نداشــت و
  طی یکی دو ســال گذشــته تاکنون پــروژه فعال 

شده است.
اســدی که معتقد به راه اندازی نوبت شــب اجرای 
پروژه هاست، بیان کرد: از پیمانکار پروژه بزرگراهی 
محور جنوب خواســت فاز اول این پروژه در هفته 
شیراز به بهره برداری برســد. شهردار شیراز تأکید 
کرد: یکــی از کارهــای ماندگار در هفته شــیراز 
بهره بــرداری از چنین پروژه ها یا آغــاز پروژه های 

بزرگ است.

  کم کاری برخی دســتگاه های خدمات رسان در 
اجرای پروژه های عمرانی

رئیــس کمیســیون حمل ونقل، ترافیــک و عمران 
شورای اسلامی شهر شــیراز نیز در بازدید از پروژه 
زیرگذر گویم اظهار داشــت: این پروژه بزرگ فنی با 

یک زمان بندی مطلوبی در حال اجرا است.

رضــا محمدیان ادامــه داد: پروژه هــای بزرگی در 
نقاط مختلف شــیراز ازجمله ســه پــروژه بزرگ 
مترو، ساخت وســاز بزرگراه ها و زیرگذرها، پارک  ها، 
پروژه های محرومیت زدایی و... در حال اجراســت 
که نشــان از اهل کار و پای کار بودن تیم مدیریت 

شهری در سخت ترین شرایط دارد.
وی تأکید کرد: شــأن مردم شــیراز بسیار بالاست 
و زیرســاخت ها و اجرای پروژه هــای زیربنایی باید 
در این کلان شــهر به عنوان گل سرسبد شهرهای 
جنوبی کشــور، بیش ازپیش تقویت شود تا بهترین 

شهر جنوب کشور برای زندگی باشد.

رئیس کمیســیون حمل ونقل، ترافیــک و عمران 
شــورای اسلامی شــهر شــیراز از برخی متولیان 
دستگاه های خدمات رسان نیز به دلیل عدم همکاری 
لازم در اجرای پروژه های عمرانی شهرداری شیراز 
گلایه کرد و گفت: این مهم موجب تأخیر در اجرای 

پروژ ه ها می شود.
محمدیان همچنین در خصــوص پروژه بزرگراهی 
جنوب شــهرک حافظ نیز گفت: امسال ادامه این 
پــروژه آغاز خواهد تا به مســیر بزرگراه شــیراز-

اصفهان در قطعه هشت متصل شود.
وی بــا بیان اینکــه این پروژه مــوازی جاده فعلی 

شیراز-ســپیدان تکمیل خواهد شــد تا بخشی از 
ترافیک را به صورت موازی وارد شــهر شیراز کند، 
افزود: تملک مســیر پروژه توسط شهرداری منطقه 
۱۰ شیراز در حال انجام است و با اتمام آن طی سه 
ماه آینده، امکان ادامه عملیات اجرایی وجود دارد.

وی، طول کل مسیر این پروژه را حدود ۱۸ کیلومتر 
اعلام کرد.

معاون فنی و عمرانی شهرداری شیراز نیز در رابطه 
با آخرین وضعیت پــروژه زیرگذر گویم، گفت: کل 
سازه زیرگذر، دیواره ها، شمع وسط و… به ورودی 
شهر شیراز اجرایی شــده و در اواخر سال گذشته 

بخش جنوبی این زیرگذر بازگشایی شد.
محمد امین اضافه کرد: در حال حاضر همه عملیات 
در باند شــمالی، باندی که در آینده برای خروج از 
شــیراز به سمت سپیدان طراحی شده، قرارگرفته و 

کارگاه عمرانی فعال است.

وی با بیان اینکه با آغاز ســال جدید، نوبت شــب 
اجرای پروژه نیز در دســتورکار قرار گرفت، عنوان 
کرد: زیرگذر گویم جــزء پروژه هایی بود که از دوم 
فروردین ماه فعالیــت عمرانی آن مجدداً در چرخه 
قرار گرفت. معاون فنی و عمرانی شــهرداری شیراز 
خاطرنشــان کرد: نوبت شــب پروژه زیرگذر گویم 
در 5 جبهــه کاری شــامل ۳ جبهه بتن ریزی، یک 
جبهه اجرای خاک برداری و یک جبهه اجرای دیوار 

گذاری فعال شده است.
امیــن اظهارکــرد: پــروژه زیرگذر گویــم ازنظر 
زمان بندی مطابق با برنامه در حال پیشــرفت است 
و تلاش می شود تا دهه فجر امسال به بهره برداری 
برســد. وی ادامه داد: اجرای این پروژه با مشکلاتی 
ازجمله رفع معارض، جابه جایی سنگین تأسیسات 
آب، برق، گاز و مخابرات همراه بود که خوشبختانه 
بخش اعظمی از آن ها انجام شد و مابقی هم زمان با 

تکمیل پروژه در حال رفع است.
 به گفته امین، اجرای فیبر نوری شــرق فارس که 
به شمال غرب متصل می شود نیز هم زمان با اجرای 

پروژه در دستورکار قرارگرفته است.
معاون فنی و عمرانی شــهرداری شــیراز طول کل 
مســیر این پروژه را ۱۹۰۰ متر اعلام کرد و گفت: 
عملیــات اجرایی پروژه زیرگذر گویم از یکم آذرماه 

۱۴۰۱ آغازشده است.
معاون شهردار شــیراز همچنین در رابطه با پروژه 
بزرگراه آیت ا... هاشمی رفســنجانی نیز بیان کرد: 
ایــن پروژه یک بزرگراه طولی اســت که از بزرگراه 
حسینی الهاشمی آغاز می شود و در کمتر از سه ماه 

عملیات عمرانی آن انجام شد.
امین ادامه داد: این بزرگراه به موازات محور شیراز-
سپیدان آغاز می شــود و از پشت شهرک گلستان 

عبور می کند و درنهایت به قلات منتهی می شود.
وی بیان کرد: فاز نخســت این پروژه به مســاحت 
۴ کیلومتر از پل حافظ به ســمت تقاطع آفرینش 
اردیبهشــت ماه امســال و در هفتــه شــیراز بــه 
بهره برداری می رســد. معاون شهردار شیراز یادآور 
شــد: مکاتباتی با شــرکت توزیع برق برای تأمین 
روشنایی این مسیر و تقدیم آن به شهروندان انجام  
شده اســت.امین اضافه کرد: عملیات راه سازی این 
پروژه نیز با توان بالایی شامل زیرسازی، روسازی و 
آسفالت در ۲ نوبت روز و شب در حال انجام است.

مدیرعامل شــرکت ســد و عمران پارس گستر و 
پیمانکار پروژه بزرگراهی 55 متری جنوب شهرک 
حافظ نیز گفت: مســیری کــه در آینده ای نزدیک 
زیر بار ترافیک خواهــد رفت، ۴ کیلومتر از ابتدای 
بزرگراهی محور جنوب شــهرک حافظ اســت که 
شــامل ۳ کیلومتر مسیر مستقیم همراه با اتصالات 
تقاطع سپهر و آفرینش می شود و سهم عمده ای در 

کاهش بار ترافیکی منطقه ایجاد خواهد کرد.
تواضع با بیان اینکه ادامه مســیر نیز نقش مهمی 
در آزادسازی ترافیک محور شیراز- اصفهان خواهد 
داشــت، گفت: اکنــون کار در مرحلــه انتهایی و 
روســازی اســت.وی از حمایت های شهردار شیراز 

تقدیر کرد.

در نخستین بازدید شبانه مدیریت شهری شیراز از اجرای نوبت شب پروژه های عمرانی بزرگ  مقیاس و عملکرد شهرداری مطرح شد؛

 رضایت بخش و امیدآفرین 

پنجم  بیســت و ز ا
مــاه،  فروردیــن 
افزایــش  طــرح 
پنج برابری جرائم تخلفات حادثه ساز رانندگی انجام 
خواهد شــد؛ طرحی که به نظر می رسد برای مردم 
دو روی ســکه داشته باشــد. تصادفات رانندگی در 
تمــام دنیا حتــی کشــور های دارای خودرو های با 
 بیشــترین ایمنی وجود دارد و می توان گفت امری 
اجتناب ناپذیر است. اما آمار بالای تصادفات رانندگی 
در کشــور ما آن چنان زیاد است که به تازگی هیئت 
وزیــران با تصویب طرح افزایــش پنج برابری جرائم 
 تخلفــات حادثه ســاز رانندگی، ســعی در کنترل

 آن دارند. 
این مصوبه  قرار اســت از ۲5 فروردین ماه اجرا شود. 
سردار سید تیمور حسینی، رئیس پلیس راهور فراجا 
در این رابطه گفت: هدف اصلــی از افزایش جرائم، 
بازدارندگی اســت. بر اســاس ماده ۲۸ رسیدگی به 
تخلفات، پلیس باید هرساله نسبت به افزایش مبلغ 
جرائم اقــدام کند که به دلایل مختلف، در شــش 
ســال گذشته اتفاق نیفتاده اســت و اثر بازدارنده را 
از دســت داده بود. وی افزود: از ســال ۸5 تا ۹۶ با 

یــک روند کاهشــی تصادفات مواجــه بودیم، ولی 
دوباره از ۹۷ تاکنون شــاهد روندی صعودی بودیم. 
سردار حسینی گفت: یکی از دلایل وقوع تصادفات، 
عمل انســانی اســت؛ راننده به قوانیــن و مقررات 
توجــه نمی کند و با تخلف جــان خودش و دیگران 
را بــه خطر می اندازد. با توجــه به عدد کل تخلفات 
 و تصادفات تحلیلی ما، بــالای ۸۰درصد از تخلفات 
 حادثه ســاز تصادفاتی هســتند کــه منجربه فوت 

و جرح شدند.
 وی دربــاره میزان افزایش جرائم گفت: بخشــی از 
جرائم که خطر بیشــتری دارند، ۴ تا 5 برابر افزایش 
می یابنــد؛ به عنوان مثال جریمه ســرعت غیرمجاز 
۶۰۰ تا ۷۰۰هزار تومان می شود. همچنین رانندگی 
در حالت مســتی و اســتفاده از مــواد روان گردان 
۲میلیون و۷۰۰هزار تومان پیش بینی شــده اســت. 
حال ســؤال این اســت که آیــا بازدارندگی عامل 
انسانی تصادفات رانندگی با افزایش جرائم رانندگی 
به تنهایــی بــرای کاهش تلفات ناشــی از تصادفات 
کافی اســت؟ هنــوز ۱۰ روز از پایان تعطیلات عید 
نوروز نگذشــته اســت؛ تعطیلاتی که در ۱۰۰هزار 
مــورد تصادفــات رانندگــی، ۸۱۳ مــورد فوتی و 

۲۱هزارو۴۴۱ مصدوم به جای گذاشــته اســت. هر 
چنــد بنا بر اعلام پلیس راهور، علت وقوع ۴۴درصد 
این تصادفات، خستگی و خواب آلودگی و ۲۰درصد 
ناشــی از ناتوانی رانندگان در کنترل وســیله نقلیه 
بوده اســت، اما نبود اســتراحتگاه های مناســب در 
جاده های کشــور رانندگان را ناچــار می کند تا در 
شــرایط ســخت معیشــتی فعلی، برای رسیدن به 
مقصد و عدم پرداخــت هزینه های اقامت به هتل ها 
 یا مسافرخانه ها، قید اســتراحت را بزنند و به مسیر 
 خــود ادامــه دهنــد. بررســی قوانیــن رانندگی 
در برخی از کشور ها نشان می دهد که قانون گذاران 
در کنار الزام خودروســازان به ایمن سازی تولیدات 
خــود و همچنین رفــع نقاط حادثه خیــز جاده ای، 
مجازات های ســخت اجتماعــی از جمله محرومیت 
از رانندگی به مدت یک ماه برای اســتفاده از تلفن 
همــراه در هنــگام رانندگی یا الزام به شــرکت در 
کلاس های آموزشــی را برای راننــدگان متخلف در 

نظر گرفته اند.
 بیشــتر کارشناســان حــوزه تصادفــات رانندگی 
معتقدنــد افزایــش جرائم رانندگی بــه ویژه جرائم 
تخلفات حادثه ساز عامل مناسبی برای کاهش تعداد 

تلفات ناشــی از تصادفات اســت، اما کافی نیست و 
باید در کنــار آن، به ایمنی خودرو هــا و رفع نقاط 
حادثه خیز نیز توجه شود تا هر سه عامل جان باختن 

در تصادفات مهار شود. 
  استاندارد خودرو ها مورد توجه قرار گیرد

حجت الاسلام منتظری، رئیس دیوان عالی کشور، با 
اشــاره به آمار اعلامی در خصوص تصادفات جاده ای 
در ایــام نــوروز اعلام کــرد: متأســفانه در حوادث 
رانندگی ایام نــوروز حدود ۷5۰ نفر از هم وطنانمان 
جان خود را از دســت دادند و حــدود ۲۰هزار نفر 
مصــدوم شــدند که در ایــن خصوص، اســتاندارد 
بــودن اتومبیل ها توســط خودروســاز ها باید مورد 
 توجه جدی قــرار گیرد و عوامل انســانی و ایمنی 
مســیر و جــاده کــه در کاهش یــا افزایــش آمار 
 تصادفــات و تلفات رانندگی تأثیرگذار اســت، باید

آسیب شناسی شود. 

شنبه گران در انتظار متخلفان
اجرایطرحافزایشجرائمرانندگیاز25فرودینماه

در نشست هم اندیشی مدیریت شهری، استانی و شورای قضایی فارس مطرح شد؛

ازاجرایبهموقعآرایکمیسیونهایماده۱۰۰تادیدگاههایمشورتیوطرحضوابطشهری

محمودرضا طالبان، مدیرکل راه و شهرسازی فارس 
با اشــاره به پیشــتازی این اســتان در رفع تصرف 
اراضی دولتی گفت: ســال گذشــته افزون بر ســه 
میلیون و ۶۴۸ هــزار مترمربع از زمین های  دولتی 
در این استان توســط یگان حفاظت این اداره کل 
رفع تصرف شد. وی افزود: ارزش اراضی رفع تصرف 
شــده طی مدت مذکور 5۲ هزار میلیارد ریال است 

که به بیت المال بازگردانده شد.
وی ادامه داد: همچنین بــرای یک میلیون و ۱۲۷ 
هزار متر مربع از اراضی مذکور احکام قطعی قضایی 

به نفع دولت صادر شده که ارزش ریالی آن حدود 55 هزار میلیارد ریال است.
طالبان اظهار کرد: بنا به اعلام مدیرعامل ســازمان ملی زمین و مســکن، بیشترین رفع تصرف اراضی 
ملی در کشور طی ۱۰ ماه سال گذشته یعنی از ابتدای فروردین تا پایان دی ماه ۱۴۰۲ به میزان 55۲ 

مورد مربوط به استان فارس است.
مدیرکل راه و شهرســازی فارس گفــت: یگان حفاظت این اداره کل با توجه به مســئولیت و وظایف 
 خــود بدون اغماض بــا ســودجویان و متعرضین به اراضی ملی و دولتی به شــکل جــدی و قانونی 

برخورد می کند.
طالبــان افزود: شــهروندان می توانند موارد تصرف، تعرض و دخالــت در اراضی دولتی و ملی را ضمن 

تماس با شماره تلفن گویای ۱۶5۶ به یگان حفاظت از اراضی گزارش دهند.

جلســه هم اندیشی رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر، شهردار شیراز و معاونین 
شهرداری با استاندار، رئیس کل دادگستری استان فارس، فرماندار، شورای قضایی، 
قضات و نمایندگان وزارت کشور عضو در کمیسیون های مربوط به قانون شهرداری 

برگزار شد.
اجرای به موقع آرای کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری، تقویت نمایندگان حقوقی 
شهرداری ها و اصلاح فرآیندهای در راستای کاهش پرونده های ماده ۱۰۰ ازجمله 

تأکیدات رئیس کل دادگستری استان فارس در این نشست هم اندیشی بود.
حجت الاسلام  سید کاظم موسوی، رئیس کل دادگستری استان فارس با بیان اینکه 
نمایندگان حقوقی شهرداری نقش مهمی در دفاع از حقوق عموم مردم  دارند گفت: 
تقویت علمی و تجربی نمایندگان حقوقی شهرداری ها ضمن جلوگیری از تشکیل 
بسیاری از پرونده ها می تواند فرایند رسیدگی در پرونده های مربوطه به شهرداری ها 

را تسریع کند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود به موضوع کمیسیون های ماده ۱۰۰ شهرداری 
پرداخت و ضمن تأکید بر اجرای سریع و قاطع تصمیمات کمیسیون گفت: خروجی 
و نتیجه رســیدگی های سریع، تصمیمات قاطع و اجرای به موقع احکام ماده ۱۰۰ 

نظم و انضباط شهری را به دنبال دارد.

نماینده عالی قوه قضاییه در اســتان فارس به رویکرد پژوهشــی به منظور اصلاح 
فرایندهــا باهدف کاهش پرونده های ماده ۱۰۰ اشــاره کرد و افزود: باید به نحوی 
مدیریت ساخت وســازها انجام گیرد که نیازی برای تشکیل پرونده در کمیسیون 
ماده ۱۰۰ نباشــد. حجت الاسلام  موسوی از بررســی تخصصی پیشنهاد تجمیع 
گروه های ماده ۱۰۰ خبر داد و خاطرنشان کرد: هرگونه تحولی که بتواند منجر به 

تسهیل ارائه خدمات و کاهش پرونده ها شود در دستورکار قرار خواهیم داد.
   مدیریت شهری شیراز، نیازمند دیدگاه ها و نظرات مشورتی است

ســید ابراهیم حسینی، رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز نیز در این نشست 
اظهار کرد: با حضور شــما و اینکه توفیق داریم در خدمت شما بزرگواران باشیم، 
قطعاً هدف اول از این نشســت محقق شده است؛ چراکه وظیفه داریم از زحمات و 

محبت ها و همکاری هایی که داشتید، سپاسگزاری کنیم.
حســینی افزود: مدیریت کلان شــهری چون شــیراز بدون همــکاری، همراهی، 
راهنمایی و مشاوره های شما عزیزان امکان پذیر نیست. نمایندگانی که از مجموعه 
دادگستری و از حوزه وزارت کشور در کمیسیون های مختلف در شهرداری حضور 
پیدا می کنند، به واسطه اشراف کامل، اخلاق خوب، مردم گرایی، مواظبت از حقوق 
مردم همراه با رعایت قانونی که دارندکه از چهره های وزین علمی و اخلاقی هستند 
که اگر در بدنه جامعه هم این اشــراف و شــخصیت ها وجود داشت، مدینه فاضله 

فارابی که در کتاب ها نوشته اند، محقق می شد.
 وی بیان کرد: نقش شــما در حوزه مدیریت شــهری، تنها صرف رفع اختلاف یا 
پیشــگیری از وقوع تخلف یا رسیدگی به پرونده نیست، حضور شما و مشاوره های 
ارزشمند شــما در جلسات متعدد کمیسیون ها به عنوان کسانی که اشراف علمی 
دارید به جهت رعایت حال مردم سبب اصلاح مصوبه و یا تغییر آن شده است که 

از این بابت سپاسگزاریم. 

 رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مجموعه فعالیت کمیسیون ها را بسیار حساس و 
مهم عنوان کرد و گفت: انتظارمان آن است که به ما کمک کنید که قانون به نحو 
صحیح اجرا شــود و از انعطاف هایی که قانون در اختیار ما گذاشته و به نفع مردم 

است، استقبال می کنیم.
 حســینی شورای اسلامی و مدیریت شهری شــیراز را نیازمند دیدگاه ها و نظرات 
مشــورتی دانســت و درخواســت کرد: به هر طریقی که صلاح می دانید، هرکجا 
پیشــنهادی وجود دارد که بتوانیم تبدیل به مصوبــه کنیم که به نفع و مصلحت 

مردم می شود، پذیرا هستیم.
 وی خاطرنشان کرد: اگر موفقیت هایی در سطح شهر به وجود آمده مرهون برکت 

وجود شما، همکاری ها و مشاوره های دوستانه شماست. 
  شیراز از نظر ضوابط شهرسازی نسبت به شهرهای بزرگ و کلان شهرهای دیگر 

در وضعیت بهتری قرار دارد
محمدحسن اسدی، شــهردار کلان شهر شیراز نیز با تصریح بر اداره شهر بزرگ با 
ضوابط به بررســی موضوع حاشیه نشینی به دلایل متعدد مهاجرت از سر ناچاری 
پرداخت و اظهار کرد: ضوابط کلان شهرهابه خاطر اتفاقات و دگرگونی هایی همچون 

مهاجرپذیری، دستخوش تغییراتی قرار می گیرد.
اسدی با بیان اینکه امروز حاشیه نشینی موضوع بسیار مهمی است، گفت: وضعیت 
حاشیه نشینی در این کلان شهر وضعیت بهتری نسبت به کلان شهرهای دیگر دارد.

وی افزود: رفتارها نسبت به ساخت وساز هم توسط قضات، نمایندگان وزارت کشور، 
شــورای اسلامی شهر و شهرداری بسیار ســخت گیرانه است و امروز ازنظر ضوابط 
شهرسازی بازهم شهر شــیراز نسبت به شهرهای بزرگ و کلان شهرهای دیگر در 

وضعیت بهتری قرار دارد.
شهردار کلان شهر شــیراز با بیان اینکه هدف از کمیسیون ماده ۱۰۰، پیشگیری 

است، اظهار کرد: متأسفانه همه در یک عمل انجام شده قرار داریم که بایستی رأی، 
جریمه و ... به ندرت به برائت صادر شود.

این مقام ارشد مدیریت شهری شیراز با بیان اینکه شورای اسلامی شهر از دو سال 
گذشته به ممیزی شهر ورود کرده است، گفت: ما تا آخر امسال وقت داریم که کل 
شهر را ممیزی کنیم و امروز در بخش هایی از ممیزی پیشرفت کار به بیش از ۹۰ 
درصد رســید که از مرحله شناسایی تا مرحله ای که ما وارد پرونده در کمیسیون 
ماده ۱۰۰ می شویم، فرآیندی دارد و خود قضات در جریان هستند که از نمایندگان 
وزارت کشور، دستگاه های اجرایی و شورای اسلامی شهر می خواهم تا مثل همیشه 

همکاری لازم را داشته باشند.
وی افزود: شــورای اســلامی شهر شیراز کمیســیون ویژه حریم را تصویب کرد و 
قرار اســت پرونده های موجود در شورای اســلامی شهر در کمیسیون ویژه حریم 

رسیدگی شود.
محمود رضایی، معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری فارس نیز گفت: به جز 
شــیراز ۱۲5 شــهر دیگر داریم که جمعیت شهر شــیراز از حدود ۲۰ سال پیش 
تاکنون ضرب در ۲ شده است که به طور طبیعی اگر جمعیت دو برابر می شود باید 
مسئولیت ها نیاز توسعه پیدا کند کما اینکه ۴۲ روستا در حریم شهری شیراز است 

که ضریب رشد آن زیاد است.
رضایی ادامه داد: اگر ضوابط و مقرراتی به تشخیص نیازهای واقعی کمک می کند، 

شهرداری فرصت خوبی دارد که جلوی تخلف را بگیرد.
وی بیان کرد: بر اساس برآورد کمیسیون ماده ۱۰۰ شیراز و سایر شهرها، به چند 
توصیه رســیده ایم و نیازمند مراعات اســت که پارکینگ ها را حذف نکنند، جرائم 
دیده شده حداکثر باشــد، تغییر کاربری انجام شود، وحدت رویه صورت بپذیرد و 

مهندسین به کاهش تخلفات کمک کنند.

مدیرکل راه و شهرسازی فارس مطرح کرد:

رفعتصرفبیشاز۳میلیونمترمربع
زمینهایدولتی
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری شیراز

شرط عربستان برای عادی سازی با اسرائیل 
از زبان خانم سفیر

فارس- در شــرایطی که نسل کشــی اســرائیل علیه فلسطینیان 
ادامه دارد، سفیر عربستان ســعودی در آمریکا، ریما بنت بندر آل 
ســعود اعلام کرد که ریاض در صورت اجرای راهکار دو دولتی، با 
رژیم صهیونیستی روابط را عادی ســازی می کند. نیویورک تایمز که روزنامه نزدیک 
به دموکرات ها اســت، با سفیر عربستان ســعودی در آمریکا مصاحبه کرده و نظر او 
را درباره روابط دو کشــور و هم چنین احتمال عادی سازی روابط عربستان سعودی با 

اسرائیل جویا شده است.
این روزنامه آمریکایی خبر داده که ریما بنت بندر آل ســعود به قانونگذاران ارشــد 
کنگــره و مقامات دولت بایدن اطمینان داده، برقراری روابط دیپلماتیک عربســتان 
ســعودی با اسرائیل هنوز در دسترس است. سفیر عربستان سعودی در آمریکا البته 
گفته که کشــورش برقراری روابط دیپلماتیک با اسرائیل را بدون تعهدات مشخص 
اجرایی نخواهد کرد. وی تصریح کرد که »ما خوشــحالیم که نه تنها اســرائیل را به 
رســمیت بشناســیم بلکه کاری که ضروری اســت را انجام دهیم اما باید راهکار دو 
کشوری وجود داشته باشد... در حال حاضر، باید یک مسیر قطعی با تاریخ های بسیار 

مشخص )درباره تشکیل کشور فلسطین و راهکار دو دولتی( وجود داشته باشد«.

آسیای غربی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
برابررایشماره140260311036004793هیاتاولموضوعقانون
تعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
مســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4تصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایفتحالهریزیانفرزندعلیبشماره
شناســنامه1838صادرهازخاتمدرششدانگیکبابخانهبه
مســاحت155.7مترمربعپلاک596فرعیاز632اصلیمفروز
ومجزیشــدهازپلاک13فرعیاز632اصلیواقعدربخشسه
خریداریازمالکرســمیآقایعنایتالهمحمدیوکریمایزدی
محرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبت
بهفاصله15روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبه
صدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتواننداز
تاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاین
ادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیم
اعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهی
استدرصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراض،طبق

مقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04

۵۰۷۶ /م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز 

آگهی فقدان سند مالکیت بخش ۲۵ فارس شهرستان لامرد 
احمدامیریبهوکالتنامهشــماره66592باتســلیمدوبرگ
استشهادیهکهدردفتراسنادرسمیشماره121لامردتنظیم
گردیدهاستمدعیاســتکهتعدادیکجلدسندمالکیت
مربوطبهدودانگمشــاعازششدانگیکقطعهزمینزراعی
بهمســاحت48652مترمربعپلاک2963/141واقعدرقطعه
یکبخش25فارسشهرســتانلامردروســتاینیراییکه
بهنامآقایحســنامیریثبتوسندمالکیتبهشمارهچاپی
0286054الف87صادربهعلتجابجاییاثاثیهمفقودگردیده
استونامبردهتقاضایصدورسندالمثنینمودهاستمراتب
طبقماده120اصلاحیآئیننامهقانونثبتآگهیمیشودکه
هرکسنسبتبهملکموردآگهیمعاملهایکردهویامدعی
وجودســندمالکیتنزدخودمیباشدتادهروزپسازانتشار
آگهیبهثبتمحــلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصل
ســندمالکیتیاخلاصهمعاملهتسلیمنمایدواگرظرفمدت
مقرراعتراضینرسیدهویادرصورتاعتراضاصلسندارائه
نشودادارهثبتسندمالکیتالمثنیراطبقمقرراتصادروبه

متقضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1403/01/21

4۶۶۳/ م الف  
منصور کشوری

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابررایشــماره140260311036004767هیــاتاولموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمســتقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه
4تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایبهروزبذرافشانفرزند
منصوربشمارهشناسنامه1626صادرهازشیرازدرششدانگیک
بابخانهبهمســاحت102.58مترمربعپلاک39فرعیاز1042
اصلیمفروزومجزیشــدهازپــلاک1042اصلیواقعدربخش
ســهخریداریازمالکینرســمیورثهکاظمزادهمحرزگردیده
اســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15
روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاصنسبتبهصدورسند
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیم
وپسازاخذرســیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواســتخودرابهمراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاست
درصورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21
تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04

۵۰۷4/م الف 
شاپور زارع شیبانی 

رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آسیای شرقی

اروپا

آخرین تحولات درباره توافق آتش بس احتمالی در غزه  

تسنیم- جنبــش مقاومت اسلامی فلسطین )حماس( اعلام کرد 
که هیئتش وارد قاهره شــده و با عباس کامــل، رئیس اطلاعات 
مصر دیدار کرده اســت. حماس افزود کــه این هیئت در دیدار با 
وزیر اطلاعات مصر بر خواســته های ملی خود و پافشــاری بر دست یابی به توافقی 
تأکیــد کــرده که به توقف کامل جنــگ در غزه، خروج نیروهای اشــغالگر از این 
باریکه، بازگشت آزادانه آوارگان به خانه های خود، امدادرسانی به فلسطینیان، آغاز 
بازســازی ویرانی های حاصل از حملات دشمن و دست یابی به توافقی برای مبادله 
اسرا به منظور آزادی اسرای فلسطینی در مقابل اسرای اسرائیلی نزد حماس و دیگر 
گروه های مقاومت در غزه منجر شود. هیئت حماس هم چنین بر پافشاری جریان ها 
و گروه های فلســطینی بر تحقق اهداف ملی، تشــکیل کشور مستقل فلسطین به 

پایتختی قدس و تحقق حق بازگشت و تعیین سرنوشت تأکید کرد.
همزمــان نیز کانــال تلویزیونی 12رژیم اســرائیل به نقل از منابعی مدعی شــد 
که پیش بینی می شــود آمریکا بــرای بازکردن گره اصلی در ارتباط با بازگشــت 
فلســطینیان آواره به شــمال غزه پیشــنهادی مطرح کند و رژیم اسرائیل در این 

خصوص از خود »نرمش« نشان دهد.
خبرگزاری اسپوتنیک روســیه به نقل از منبع بلندپایه مصری مدعی شد که مصر، 
آمریــکا و قطر بر ضرورت ایجاد یک فرمولی برای دســت یابی به آتش بس انســانی 
فوری در غزه به توافق رسیده اند. همچنین نشست های مذاکرات بین حماس و رژیم 
اســرائیل با نظارت مصر و حضور قطر و آمریکا ادامه خواهد داشت. مصر تلاش های 
فشرده ای برای هدایت دیدگاه ها به سمت دست یابی به توافق آتش بس در غزه انجام 
خواهد داد. منبع مصری نیز افزود: هیئت حماس هم اکنون در حال انجام مذاکراتی 
با مسئولان اطلاعات مصر قبل از آغاز مذاکرات چهار جانبه است. به گفته این منبع، 

این توافق شامل تبادل اسرا و مکانیسم هایی برای بازگشت آوارگان غزه است.

افزایش۱۰ برابری حمایت نظامی آلمان از اسرائیل و نقض 
قوانین نسل کشی

مهر- به نقل از الجزیــره، دیوان بین المللی دادگســتری صبح 
روز گذشــته جلســات علنی خود را درباره درخواست نیکاراگوئه 
برای اتخاذ تدابیر موقت علیه آلمان به اتهام تســهیل نسل کشی 

فلسطینیان در نوار غزه از طریق حمایت نظامی و سیاسی از اسرائیل آغاز کرد.
نماینده تیم حقوقی نیکاراگوئه در جلســه دیوان بین المللی دادگستری اعلام کرد 
که آلمان مسئول نسل کشی در غزه است، زیرا این کشور با وجود اطلاع از احتمال 

ارتکاب نسل کشی، به حمایت تسلیحاتی از اسرائیل ادامه می دهد.
وی افزود: حمایت نظامی آلمان از اســرائیل طی ماه های گذشــته 1۰ برابر شده و 
دولت آلمان تجهیزات نظامی به ارزش ۳2۶ میلیون یورو در سال 2۰2۳ به اسرائیل 
صادر کرده است. حال اینکه نمی توان از استدلال دفاع از خود برای توجیه ارتکاب 

نسل کشی استفاده کرد.
نماینده نیکاراگوئه هم چنین از دیوان بین المللی دادگســتری خواست تا به آلمان 
دستور دهد که حمایت از اسرائیل را در نابودی فلسطین و مردم آن که در معرض 
ویرانگرترین فعالیت های نظامی در تاریخ معاصر هستند، متوقف کند و خاطرنشان 
کرد: اســرائیل از همان روز اول جنگ غزه قوانین بین المللی را نقض کرد. برلین با 
اطلاع از احتمال نسل کشــی در نوار غزه به حمایت تسلیحاتی خود از تل آویو ادامه 
می دهد و شرکت های نظامی آلمانی از این جنگ سود هنگفت کسب کرده اند. این 
در حالی است که آلمان باید به وظایف خود برای جلوگیری از نسل کشی و تضمین 

احترام به قوانین بین المللی عمل کند.
وی ادامه داد: براســاس بیانیه قبلی دبیرکل ســازمان ملل متحد، آنچه در 7 اکتبر 
گذشــته رخ داد، به صورت تصادفی و بی ارتباط با ســیر تحولات پیش از آن اتفاق 
نیفتاده اســت. در فلسطین نسل کشــی اتفاق می افتد و کشورها نباید با حمایت از 
عوامل این نسل کشــی در آن مشــارکت کنند. نماینده تیم حقوقی نیکاراگوئه در 
دیوان بین المللی دادگستری تصریح کرد: مردم فلسطین از حق تعیین سرنوشت و 
دفاع از خود در برابر اشــغالگری برخوردار هستند. در غزه از غیرنظامیان محافظت 

نمی شود و وضعیت در بقیه سرزمین های فلسطین اشغالی رو به وخامت است.

»بلاروس« آمادگی خود را برای جنگ در بحبوحه 
تشدید تنش ها اعلام کرد

با  بلاروس،  رئیس جمهور  لوکاشــنکو،  الکساندر  باشگاهخبرنگاران-
افزایش تنش هــا در بحبوحه درگیری های جاری در اوکراین، اعلام کرد 

که کشورش برای جنگ آماده می شود. 
ایــن اظهــارات لوکاشــنکو پــس از امضــای قانونــی اســت که به 
زندانیــان اجــازه می دهــد به ارتــش ملحق شــوند و به شــهروندان 
ســربازی  خدمــت  بــرای  پیــام  طریــق  از  تــا  می دهــد   اجــازه 

استخدام شدند.
به گزارش نیوزمکس، لوکاشنکو در ســخنرانی خود برای ساکنان شهر 
مــرزی گرودنو آشــکارا آمادگی بــلاروس برای درگیــری را تأیید و بر 
موقعیت استراتژیک و تعهد بلاروس به تقویت توان دفاعی خود در پاسخ 

به درگیری منطقه ای تأکید کرد.
از ســویی دیگر تصمیم بلاروس برای تعلیق مشــارکت خود در پیمان 
نیرو های مســلح متعارف در اروپا، نگرانی هایی را در میان کشــور های 
غربی برانگیخته است و تحلیل گران اعلام کردند که مینسک قصد دارد 
 خــود را به عنوان یک بازیگر نظامــی قدرتمند در منطقه یورو آتلانتیک 

معرفی کند. 
این اقدام بر اتحاد نزدیک لوکاشــنکو بــا ولادیمیر پوتین رئیس جمهور 
روسیه و نقش بلاروس به عنوان متحد کلیدی روسیه در میان تنش های 

ژئوپلیتیکی تأکید می کند.
در همین حال کشورهای همسایه عضو ناتو و اتحادیه اروپا مانند لهستان 
و لیتوانی به اقدامات بلاروس با تقویت مرز های خود از جمله سنگر ها و 

موانع ضد تانک پاسخ داده اند.

سخنگویکاخکرملین:
حضور نظامی آمریکا در ژاپن مانع اصلی پیمان 

صلح میان مسکو-توکیو است

فارس-سخنگوی کاخ کرملین روزگذشته اعلام کرد که »حضور نظامی 
ایالات متحده در ژاپن« همیشــه مانعی بزرگ در راه معاهده صلح میان 

مسکو و توکیو بوده است.
این اظهارات سخنگوی کاخ کرملین در آستانه اولین سفر رسمی فومیو 
کیشیدا، نخست وزیر ژاپن به واشنگتن برای دیدار و رایزنی با جو بایدن، 

رئیس جمهور آمریکا مطرح شده است. 
براســاس گزارش اســترایت تایمــز، دو طرف قرار اســت در این دیدار 
روابط امنیتــی و اقتصادی خود را به نمایش بگذارنــد و درباره تقویت 
همکاری های دفاعی و تســلیحاتی و امکان ارتقای ســاختار فرماندهی 
نظامــی آمریکا در ژاپن رایزنی کنند. پســکوف در ادامه تأکید کرد که 
»این همیشــه یک مانع در تلاش برای حل مشکلات اصلی ما، و مشکل 

پیمان صلح بوده است«.
مســکو که وارث حکومت شوروی سابق است پس از پایان جنگ جهانی 
دوم هیچ گاه با ژاپن معاهده صلح امضا نکرده است. اختلاف ارضی بر سر 
مجموعه ای از جزایر مورد مناقشــه اقیانوس آرام که در روسیه به عنوان 
کوریل و در ژاپن به عنوان ســرزمین های شمالی شناخته می شود، یک 

موضوع کلیدی است.
دیمیتری پسکوف به خبرنگاران گفت، اتحاد نظامی بالقوه بین آمریکا و 
ژاپن همین الان هم وجود دارد و ما از پتانسیل نظامی ایالات متحده در 

ژاپن که اتفاقاً در نزدیکی مرزهای ماست مطلع هستیم.

پرونده آلمان به اتهام تسهیل نسل کشی اسرائیل در غزه، به لاهه رسید
ایسنا- نیکاراگوئه در شکایت خود از آلمان نزد 
دیوان بین المللی دادگســتری تقاضا کرده قضات 
دادگاه با وضع تدابیــری اضطراری عرضه کمک 
تســلیحاتی و کمک های دیگر از سوی برلین به 

رژیم صهیونیستی را متوقف کنند.
به نوشــته »خبرگزاری فرانسه«، دولت آلمان به 
این اتهامات واکنش نشــان داده و در این راستا 
»سباستین فیشر«، سخنگوی وزارت امور خارجه 
آلمان پیش از آغاز جلســات دادرسی این پرونده 
به خبرنگاران گفت: »ما اتهامات نیکاراگوئه را رد 

می کنیم.«
فیشر مدعی شد: »آلمان نه کنوانسیون نسل کشی 
سازمان ملل را نقض کرده، نه قوانین بشردوستانه 

بین المللــی را و این موضوع را در برابر دیوان بین المللی 
دادگســتری به طور کامل نشان خواهد داد.« نیکاراگوئه 
روزگذشــته پرونده خود را به دادگاه لاهه ارائه کرده و 

آلمان یک روز بعد پاسخ خود را مطرح می کند.
نیکاراگوئــه در پرونده شــکایت ۴۳ صفحه ای خود که 
تســلیم دادگاه کرد، تصریح کرد آلمان دارد کنوانسیون 
نسل کشــی 1۹۴۸ سازمان ملل را که در پی هولوکاست 

ایجاد شد، نقض می کند.
در ادامه این پرونده شکایت آمده است: »آلمان از طریق 
ارسال تجهیزات نظامی و حالا نیز با قطع بودجه آژانس 
امدادرســانی و کاریابی آوارگان فلسطینی سازمان ملل 
)آنروا( ارتکاب نسل کشی را تسهیل می کند.« نیکاراگوئه 

در ادامه پرونده خود نوشــته است: »اقدامات آلمان در 
قبال اسرائیل، با توجه به داشــتن روابط ممتاز ادعایی 
با آن و اینکه می توانســته از این روابط برای اعمال نفوذ 

مؤثر بر رفتار آن استفاده کند، شنیع و مذموم است.«
نیکاراگوئه هم چنین از دیوان بین المللی دادگســتری 
خواست به وضع به اصطلاح »تدابیر موقت« برای قطع 
حمایت های آلمان از رژیم صهیونیستی حکم دهد. این 
دست تدابیر از سوی این دیوان، معمولاً برای زمانی که 
دادگاه کلیت پرونده را بررسی می کند، اعمال می شود.

نیکاراگوئــه در شــکایت خــود آورده اســت، اینکــه 
دادگاه حکــم به اعمال این تدابیــر با توجه به در خطر 
 بــودن جان صدها هــزار نفر از مردم فلســطین بدهد، 

»دارای ضرورت و فوریت« است. 

دیوان بین المللی دادگســتری مســتقر در لاهه 
به جهت صــدور حکم در قبــال اختلافات بین 
دولت های جهان تشــکیل شــده و چندی پیش 
آفریقای جنوبی هم از رژیم صهیونیســتی به این 
دادگاه بــه اتهام ارتکاب نسل کشــی در نوار غزه 

شکایت کرد.
این دیوان در رابطه بــا این پرونده حکم کرد که 
رژیم صهیونیستی باید هر کاری را برای جلوگیری 
از اقدامات مرتبط با نسل کشــی انجام دهد و در 
یک حکم تازه هم با وضــع تدابیری این رژیم را 
ملزم به افزایش دسترسی کمک های بشردوستانه 

در غزه کرد.
احــکام این دادگاه هر چند الزام آور هســتند، اما 

مکانیسم اعمال ندارند.
نیکاراگوئه برای پنج مورد تدابیر موقتی شــامل تعلیق 
فوری کمک هایش به رژیم صهیونیســتی، به ویژه توقف 
عرضه کمک های نظامی و تجهیزات نظامی درخواست 
کرده است. هم چنین نیکاراگوئه از دادگاه لاهه خواست 
به آلمان دســتور دهد »تصمیمش برای معلق ساختن 

بودجه آنروا را لغو کند.«
آلمان مــاه ژانویه بودجــه آنروا را به بهانــه تحقیق در 
خصوص ادعاهای رژیم صهیونیســتی درباره اینکه چند 
عضو آنــروا در عملیــات هفتم اکتبر طوفــان الاقصی 
رزمندگان مقاومت علیه این رژیم شــرکت داشــته اند، 

معلق کرد.

تسنیم- جــان کربی، ســخنگوی شورای 
امنیــت ملــی کاخ ســفید بیان کــرد که 
عقب نشینی جزئی اســرائیل از جنوب غزه 
احتمالاً برای این اســت که نیروها بتوانند 

دوباره آماده شوند و استراحت کنند.
وی به شبکه ای بی سی نیوز گفت: همان طور 
کــه ما دریافتیم و از بیانیه های عمومی آنها 
)اسرائیل( مشخص اســت، این اقدام واقعاً 
برای آمادگی مجدد و اســتراحت نیروهایی 
است که ۴ ماه در میدان جنگ بودند و لزوماً 
نشانه نوعی عملیات جدید برای این نیروها 
نیســت. اظهارات کربی چند ساعت پس از 
آن است که رژیم صهیونیستی تمام نیروهای 
خود را از جنوب غزه از جمله شهر خان یونس 
بیرون برد. ارتش رژیم صهیونیســتی اعلام 
کرد که یک نیــروی قابل توجه به عملیات 

در بقیه نقاط غزه ادامه خواهد داد.
سخنگوی شــورای امنیت ملی کاخ سفید 
در مورد نیروهای صهیونیستی در غزه ابراز 
داشت: آنها چهار ماه در میدان جنگ بودند، 
کلمه ای که به زبان می آید این است که آنها 
خسته هســتند، آنها نیاز به آمادگی مجدد 

دارند.
روزنامه صهیونیستی »اســرائیل هیوم« به 
نقل از منابع سیاســی نوشت که مأموریت 
ارتش اســرائیل در خان یونس از بین بردن 
اســرای  بازگرداندن  و  جنبــش حمــاس 

اسرائیلی از غزه بود که محقق نشد.
ایــن روزنامه صهیونیســتی افــزود: ارتش 
اســرائیل در زمان حاضــر نمی تواند درباره 
اسرای اســرائیلی در خان یونس به اهدافی 

دست یابد.
روزنامه »یدیعوت آحارونوت« نیز به نقل از 
منابعی در ارتش اسرائیل نوشت که ارتش در 
صورت لزوم می تواند به خان یونس بازگردد.
  عقب نشینی به تصمیم اسرائیل یا فشار 

آمریکا؟
ایــن روزنامه همچنین مدعی شــد که این 
عقب نشــینی برای آمادگی جهت رویارویی 
با جنبش حماس اســت که در دیرالبلح و 

رفح انجام نشد.
روزنامه مذکور در پایان مدعی شــد که این 
عقب نشــینی ارتباطی به فشارهای آمریکا 

ندارد.

پکن، درباره سیاه نمایی روابط چین و 
روسیه به آمریکا هشدار داد

ایرنا-به نقل از نشــریه گلوبال تایمز، مائو نینگ، سخنگوی وزارت امور خارجه 
چین در واکنش به اظهارات وزیر خزانه داری آمریکا درباره عواقب کمک به روسیه 
برای شرکت های چینی، اظهار داشت: کشورهای مربوطه نباید به روابط عادی بین 
پکن و مســکو سیاه نمایی کنند. وی افزود: اگر کشورهای مربوطه حقوق مشروع 

چین و شرکت های مارا به خطر بیندازند، پکن اقدامات قاطعانه ای 
نسبت به این موضوع انجام خواهد داد. 

واشــنگتن به بهانه های مختلف از جمله تحریم به بهانه حمایت ایران و روســیه 
،ســعی کرده تا حضور شــرکت های چینی در جامعه جهانــی کاهش دهد اما تا 
الان نتوانســته مانع حضور آنان شــود. پکن پیشــتر نیز بارها تحریم های آمریکا 
علیه کشــورها را به عنوان یک اقدام یک جانبه و غیرقانونی که با هدف تحت فشار 
قرار دادن کشــورهای مختلف اعمال می شود، غیرقانونی دانسته و تأکید دارد که 

واشنگتن از ابزار تحریم سوء استفاده می کند.

اخبار کوتاه جهان

سخنگویشورایامنیتملیکاخسفید:

عقب نشینی اسرائیل فقط برای آمادگی دوباره 
نیروها است

ایالات متحده

          پاکستان کار بر روی پروژه
احداث خط انتقال گاز از ایران را آغاز کرد

صداوسیما- بــه نقل از سایت خبری »جیو  تی وی«، پاکستان کار روی طرح 
احداث انتقال گاز از ایران موســوم به »آی پی« را آغاز کرده و در این راســتا 
وزارت انرژی این کشــور مناقصه اعتبار ســنجی این پروژه را مجدد صادر و در 

اختیار یک شرکت نیمه دولتی تحت عنوان »ISGS« قرار داده است.
»خبرگزاری جیو نیوز« در گزارشــی با بیان اینکه آیت ا... رئیسی، رئیس جمهور 
ایران، 22 آوریل به پاکستان ســفر خواهد کرد، افزود: دولت اسلام آباد تلاش 
می کنــد قبل از این ســفر زمینه برای آغاز کار میدانی بر پــروژه انتقال گاز از 

ایران را فراهم کند.
در این راستا گفته می شود اداره کل انرژی دولت فدرال پاکستان پس از اینکه 
وزارت دارایی این کشــور نتوانســت اعتبار این پروژه را از محل برنامه توسعه 
زیرســاخت های گازی فراهم کند در پــی تأمین مالی این پروژه از محل برنامه 

توسعه بخش عمومی است.
این اقدامات دولت پاکستان درحالی انجام می شود که سنگ اندازی های آمریکا 
در تقویــت روابط ایران و پاکســتان در پروژه انتقــال گاز »آی پی« نیز ادامه 
دارد به گونه ای که مقامات آمریکایی اخیراً نسبت به تحریم های اقتصادی علیه 

پاکستان در صورت دریافت گاز از ایران خبر داده اند.
مقامات پاکســتانی در واکنش به این رویکرد غیرقانونــی آمریکا اعلام کردند: 
پاکستان به گاز ایران نیاز داشته و تأسیس خط انتقال گاز از این کشور همسایه 

در اولویت کار دولت اسلام آباد قرار دارد.
گفتنی اســت پاکستان براساس آخرین هشدار ایران موظف است تا پایان سال 
میــلادی 2۰2۴ کار بــر روی احداث خط انتقال گاز »آی پی« را که از ســال 

2۰1۴ دچار تأخیر شده آغاز کند.

آسیای غربی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
اولموضوع برابررایشــماره14020610311036004599هیات
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرسمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه4
تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیخانمشهلاءاوجیفرزندمحمد
حسنبشمارهشناسنامه277صادرهازشیرازدرششدانگیک
بابخانهبهمساحت600مترمربعپلاک18651فرعیاز14اصلی
مفروزومجزیشدهازپلاک890فرعیاز14اصلیواقعدربخش
سهودرازاءحصهمشاعیمتقاضیمحرزگردیدهاستلذابهمنظور
اطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله15روزآگهیمیشــود
درصورتیکهاشــخاصنســبتبهصدورسندمالکیتمتقاضی
اعتراضیداشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبه
مدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسید
ظرفمدتیکماهازتاریختسلیم،اعتراضدادخواستخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1403/01/21

تاریخانتشارنوبتدوم:1403/02/04
۵۰۷8/م الف 

شاپور زارع شیبانی 
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه 4 شیراز

آگهی تحدید حدود اختصاصی 
چونآگهیوعملیاتتحدیدیششدانگیکقطعهزمینمحصور
بهمساحت283/89مترمربعپلاک2091/163واقعدرقطعهیک
بخش25فارسشهرســتانلامرد-محلهحســینآباد-کوچه
شــماره13ملکیآقایمحمدامیریفرزندعلیبرحسبتقاضای
مالککهدرخواستانتشارآگهیتحدیدحدوداختصاصینموده
وقتتحدیدحدوددوشنبه1403/02/17تعیینوعملیاتتحدید
ازساعت8صبحدرمحلشروعوبهعملخواهدآمد.بهوسیله
اینآگهیازمتقاضیمزبوروکلیهصاحباناملاکمجاوربرطبق
ماده14قانونثبتدعوتمیگرددکهدروقتمقرردرمحلوقوع
ملکحضوربهمرسانندواخواهیمجاوریننسبتبهحدودوحقوق
ارتفاقیبهاستنادماده20قانونثبتازتاریختنظیمصورتمجلس
تحدیدتاســیروزپذیرفتهخواهدشدکهبایستیکتبابهاداره
ثبتمحلتسلیمورسیدعرضحالدریافتنمائیدضمنامعترض
ازتاریختسلیماعتراضبهادارهثبتیکماهفرصتخواهدداشت
کهدادخواســتخودرابهدادگاهصالحهتقدیموگواهیتقدیم
دادخواسترااخذوبهادارهثبتارائهنمایددرغیراینصورتسند

مالکیتبرابرمقرراتصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1403/01/21

4۶۷۱/ م الف  
منصور کشوری  

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

آگهی تغییرات شرکت
آگهیتغییراتشــرکتســهامیخاصتجهیزپــردازاننیروی
پارسهبهشناســهملی10530497990وبهشمارهثبت37350به
استنادصورتجلســهمجمععمومیفوقالعادهمورخ1402/12/12
تصمیماتذیلاتخاذشدفعالیتتامینساختوتولیدانواعتابلو
برقوباکسهایاستیل،تامینقطعاتوتجهیزاتبرق،ابزاردقیق
وسیستمهایکنترلیتامینوتولیدانواعسینیولدروسازههای
مکانیکبارعایتقوانینجاریکشــوردرصورتلزومپسازاخذ
مجوزهایلازمبهموضوعشرکتاضافهشدودرنتیجهمادهمربوطه
اساسنامهشرکتبشــرحفوقاصلاحمیگردد.وفقمواد39و40
لایحهاصلاحیقانونتجارتنقلوانتقالسهاممربوطبهامورداخلی

شرکتهایسهامیبودهوازمواردثبتوآگهینمیباشد.
شناسهآگهی:1694154

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس اداره ثبت 
شرکت ها و موسسات غیرتجاری شیراز

آگهی تغییرات شرکت
آگهیتغییراتشــرکتســهامیخاصتجهیزپردازاننیرویپارسه
بهشناســهملی10530497990وبهشــمارهثبت37350بهاستناد
صورتجلســههیئتمدیرهمورخ1402/12/12تصمیماتذیلاتخاذشد
خانممریمحسامپوررضویبهشمارهملی2298198640بهسمتنایب
رئیسهیئــتمدیرهتاتاریخ1404/12/12آقــایعلیرضاصفائیزاده
بهشمارهملی2571824953بهســمترئیسهیئتمدیرهتاتاریخ
1404/12/12آقایحسینقربانیبهشمارهملی5139867516بهسمت
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اداره کل ثبت اسناد و املاک استان فارس اداره ثبت 
شرکت ها و موسسات غیرتجاری شیراز

آسیای شرقی



باهدف مدیریت مصرف برق:
ساعتکاراداراتاز۱۵خردادتغییرمیکند

 ایرنا- مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت برق گفت: برای تغییر ساعت 
کار ادارات، مصوبه هیئت وزیران در ســال گذشــته را داریــم که همچنان قابل 
اجراســت و امسال نیز اجرایی می شــود که بر اساس آن ساعت کار ادارات از ۱۵ 

خرداد تا ۱۵ شهریور تغییر می کند.
بر اساس مصوبه سال گذشــته هیئت وزیران و به منظور مدیریت مصرف برق در 
فصل گرم ســال، ســاعت کاری ادارات به ۶ صبح تا ۱ بعدازظهر تغییر یافت که 
این اقدام کاهش ۸۵۰ مگاواتی اوج بار شبکه برق در تابستان ۱۴۰۲ را به همراه 

داشت.

سال گذشته رقم خورد؛
مصرف۲۴۹میلیاردمترمکعبگازطبیعیدرکشور

سعید  خبرنگاران-  باشــگاه 
شرکت  دیسپچینگ  مدیر  عقلی، 
ملــی گاز ایــران از مصرف ۲۴۹ 
میلیارد مترمکعب گاز طبیعی در 

کشور در سال ۱۴۰۲ خبر داد.
ســعید عقلی در خصوص میزان 
مصــرف گاز در ســال گذشــته 
گفــت: از مجمــوع ۲۴۹ میلیارد 
مترمکعب گاز طبیعی مصرف شده 

در ســال گذشته، ۱۱۹ میلیارد مترمکعب ســهم بخش خانگی، تجاری و صنایع 
غیرعمده، ۵۱ میلیارد مترمکعب ســهم صنایع عمده و ۷۹ میلیارد مترمکعب گاز 
تخصیص یافته به نیروگاه ها بوده اســت. وی افزود: مصرف گاز در بخش خانگی، 
تجاری و صنایع غیر عمده در ســالی که گذشت با اجرای طرح های بهینه سازی 
مصرف گاز، همچنین به دلیل دوران ســرمای کمتر نسبت به سال ۱۴۰۱، کاهش 

۳ درصدی داشته است.
مدیر دیسپچینگ شــرکت ملی گاز ایران تصریح کرد: این موضوع سبب افزایش 
گازرســانی به نیروگاه ها و صنایع عمده شــد و به ترتیب شاهد افزایش تزریق ۱۱ 
درصــدی و ۶ درصدی گاز طبیعی به نیروگاه ها و صنایع عمده در ســال ۱۴۰۲ 

نسبت به سال ۱۴۰۱ بودیم.

افت۱۱0هزارتومانیبهایطلاوریزشقیمت
دربازارارزوسکه

فارس- بررســی میدانی بازار ارز 
ابتدای معاملات  از  نشان می دهد 
روز گذشــته، قیمت دلار در بازار 
غیررسمی با کاهش ۷۰۰ تومانی 

مواجه شده است.
 دلار روز گذشته در مرکز مبادله 
ارز و طلا در بخش اسکناس بدون 
تغییر ۴۳ هزار و ۵۶۷ تومان و در 

بخش حوالــه ۴۰ هزار و ۶۴۸ تومان کشــف قیمت شــد .دلار در صرافی ها روز 
گذشته  به نرخ ۴۳ هزار و ۲۵۹ تومان خریداری و با نرخ ۴۳ هزار و ۸۷۰ تومان 
فروخته شد.همچنین یورو  در صرافی ها با نرخ توافقی به قیمت ۴۷ هزار و ۲۱۸ 
تومان معامله شــد، اســکناس درهم امارات ۱۱ هزار و ۸۶۳ تومان ارزش گذاری 
شد. بررســی میدانی بازار ارز نشان می دهد ، دلار آزاد امروز توسط دلالان مقابل 
صرافی ها ۶۳ هزار و ۷۰۰ تومان معامله شد؛ معاملات دلار در بازار غیررسمی طی 
یک ماه گذشــته نوسانی بوده اســت، در جریان معاملات امروز نرخ دلار در بازار 

کاهش ۷۰۰ تومانی داشته است.
معاملاتارزغیررسمیپشتوانهمعاملاتیندارد

کارشناسان اقتصادی معتقدند بازار در حال تخیله هیجانات خود است. رفتار بازار 
ارز در هفته های اخیر یک رفتار هیجانی بوده است. با تشدید ریسک های سیاسی 
ناشی از درگیری های منطقه ای، انتظارات تورمی در جامعه افزایشی شده و فعالان 
کف بازار نیز ضمن همراهی با این انتظارات اقدام به اعلام نرخ در سطوح قیمتی 
بالاتر کردند. این روند افزایشی به گونه ای بود که قیمت هر برگ دلار آزاد از روز 
ســیزدهم فروردین تا روز شــنبه حدود ۳/۵ درصد رشد را تجربه کرد. معاملات 
ارزی غیر رسمی در حجم اندکی صورت می پذیرد در نتیجه نرخ های حال حاضر 
از پشــتوانه معاملاتی برخوردار نیستند. از روز شــنبه هفته جاری نشانه هایی از 
شــروع فرآیند تخلیه هیجانات در بازار نمایان شــده است. طی این مدت حدود 

۲۳۰۰ تومان قیمت دلار کاهش یافته است.
آخرینقیمتانواعسکهوطلا

روز گذشــته در میدان فردوسی سکه طرح قدیم با افت ۴۰۰ هزار تومانی به نرخ 
۳۹ میلیون و ۱۹۰ هزار تومان داد و ســتد شــد، همچنین سکه تمام بهار آزادی 
طــرح جدید نیز با کاهش ۷۹۰ هزار تومانی به قیمــت ۴۱ میلیون و ۲۰۷ هزار 

تومان معامله شد و حباب آن کاهش یافته است. 
حباب ســکه امامی به ۶ میلیون تومان و حباب ســکه بهار آزادی به ۳ میلیون و 
۹۹۰ هزار تومان رســید؛ نیم ســکه در بازار به نرخ ۲۵ میلیون تومان داد و ستد 
شــد، ربع سکه به قیمت ۱۵ میلیون و ۱۰۰ هزار تومان عرضه شد؛ همچنین هر 
ســکه یک گرمی به نرخ ۷ میلیون تومان معامله شد.هر گرم طلای ۱۸ عیار روز 
گذشته ۳ میلیون و ۴۸۵ هزار تومان در هر گرم قیمت گذاری شد ، همچنین امروز 
هــر مثقال طلای ۱۸ عیار ، ۱۵ میلیون و ۱۲۱ هزار تومان نرخ گذاری شــد؛ نرخ 
طلای آب شده نیز هر مثقال ۱۵ میلیون و ۵۰ هزار تومان بوده است. قیمت طلا 

در دو روز گذشته ۱۱۰ هزار تومان کاهش یافته است.
در حال حاضر هر اونس طلا )معادل ۳۱/ ۱۳۲گرم( با افزایش ۳۰ صدم درصدی 

۲۳۳۶ دلار است.
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باشــگاه خبرنگاران- محمــد رضا فرزین، 
رئیس کل بانک مرکــزی گفت: نرخ فعلی ارز 
بســیار زودگذر اســت و به زودی کاهش پیدا 
می کند و تأثیــری در افزایش قیمت کالا های 
اساســی ندارد. رئیس کل بانک مرکزی گفت: 
نگرانی هایی در حال حاضــر در بازار به وجود 
آمــده و نرخ ارز تحت تأثیر یک ســری عوامل 
بنیادی است. یکی از مهمترین عوامل نرخ رشد 
نقدینگی اســت چرا که باعث تورم می شود و 
روی نرخ ارز اثر گذار اســت. او افزود: ما ســال 
گذشته توانستیم نرخ رشد نقدینگی را به ۲۴/۳ 
درصد کاهش دهیم، به عبارتی پس از ۵ سال 
توانستیم نرخ رشد نقدینگی را به زیر ۲۵ درصد 
بیاوریــم. عامل دومی که در مورد نرخ ارز مهم 
اســت، تراز تجاری کشــور و میزان صادرات و 
واردات اســت. کل حجم تجارت سال گذشته 

حدودا به ۱۵۰ میلیارد دلار رسید و ۸۶ میلیارد 
دلار صادرات داشتیم و حدود ۶۶ میلیارد دلار 
واردات داشــتیم. به معنــای دیگر تراز تجاری 

کالایی ما ۲۰ میلیارد دلار مثبت است.
فرزین ادامه داد: مســئله سوم نرخ رشد کشور 
اســت. در بین ۳۰ کشوری که بالاترین میزان 
نرخ رشد را داشــته اند، ایران رتبه دوم را دارد. 
یعنی بعد از هند بیشــترین میزان رشد را در 
سال ۲۰۲۳ داشتیم؛ بنابراین از این جهت هم 

شرایط مناسبی داشتیم.
ایــن مقام مســئول در مــورد دلایل وضعیت 
فعلی نرخ ارز گفت: سال گذشته دو بازار برای 
کالا های اساســی طراحی کردیم و قرار شد ارز 
کالا های اساســی با نرخ ۲۸۵۰۰ تأمین شود. 
در ســال ۱۴۰۲ نزدیک به ۲ میلیارد دلار ارز 
۲۸۵۰۰ تومانی بابت کالا های اساســی کشور 

از جمله کالا های کشاورزی و دارویی پرداخت 
شــد. این سیاست را قصد داریم با همین روال 
در ســال جاری اعمال کنیم. بــازار دیگری به 

نــام مرکز مبادلــه ایجاد کردیــم و با نرخ ۳۸ 
هــزار تومان نزدیک به ۵۰ میلیارد تومان برای 
واردات دیگر کالا ها پرداخت شــد. او افزود: با 

همین نرخ مرکز مبادله میزان ارز مسافرتی را 
دوبرابــر کردیم. در واقع کاری به نرخ بازار آزاد 
نداریم. هر کس هر نیاز قانونی دارد می تواند در 
مرکــز مبادله ارز خود را تأمین کند. اینکه نرخ 
بازار غیررســمی ملاک قرارداده می شود و آن 
را به عنوان تلاطم مطــرح می کنند، هیچ نیاز 
کالایی قانونی در کشــور وجود ندارد که با نرخ 

ارز مرکز مبادله تأمین شود.
 نــرخ بــازار آزاد برای کالا های قاچــاق و فرار 
سرمایه اســت و نرخ ارز رسمی کشور نیست؛ 
و قبــلًا هم اعــلام کردیم کــه در آن مداخله 
می کنیــم تا خیلی افزایش پیــدا نکند. فرزین 
گفت: این نرخ فعلی بســیار زودگذر است و به 
زودی کاهش پیدا می کنــد. ما آمادگی داریم 
تمام نیاز های قانونی کشور را با نرخ های مرکز 

مبادله تأمین کنیم.

رئیس کل بانک مرکزی:

افزایشنرخارزدربازارغیررسمیزودگذراست

 ایرنا- علیرضا عســگریان، معاون رفــاه و امور اقتصادی 
وزارت تعاون، کار و رفــاه اجتماعی با اعلام اینکه در طرح 
فجرانه کالابرگ الکترونیکی حدود ۹۸ میلیون بسته توزیع 
شــد، گفت: میزان آورده دولت ۱۹ هــزار و ۴۰۰ میلیارد 
تومان و آورده مردم ۶۷ هزار میلیارد تومان است که در ۲ 
ماه حدود ۲ میلیــارد دلار )۱/۱ میلیون تن( خرید صورت 

گرفته است.
علیرضا عســگریان با اشاره به آغاز مرحله سوم واریز یارانه 
مضاعف طرح »فجرانه« کالابرگ الکترونیکی اظهار داشت: 
دولت ســیزدهم از زمان استقرار توجه بسیار ویژه به بحث 
ســفره مردم و امنیت غذایی آن ها داشته است و به همین 

دلیل بر روی مباحث مربوط به یارانه متمرکز شد.
وی افزود: اکنون یک شــبکه ملی اعتبار در کشــور شکل 
گرفته که این شــبکه بیش از ۲۲۰ هزار فروشگاه دارد که 
این تعداد ۱۰ هزار فروشــگاه زنجیره ای، ۲ هزار فروشــگاه 
مجازی )آنلاین(، بیش از ۴۰۰ فروشــگاه روستایی و ۲۱۰ 
هزار فروشگاه که در کشور وجود دارد که همگی در برنامه 

کاربری »شما« در دسترس است.
معاون رفاه وزیر کار گفــت: طرح امنیت غذایی از ابتدا در 
یک ســه گانه تعریف شده و سعی شــد به کودک، مادر و 
عموم مردم توجه شود. از طرح امنیت غذایی کودکان بیش 
از ۸۰ درصد استقبال شــده که در صدد هستیم استقبال 
از این طــرح را به دلیل اهمیتی کــه دارد به ۱۰۰ درصد 

برســانیم. طرح مادران )یسنا( هم در هشت استان اجرایی 
شده و مادران باردار یا شیرده که مشمول این طرح هستند، 

مبلغ ۴۰۰ هزار تومان دریافت می کند.
عسگریان درباره طرح کالابرگ الکترونیکی تصریح کرد: در 
ماه دوم طرح فجرانه کالابرگ الکترونیکی اســتقبال مردم 
بسیار خوب بوده که در مرحله نخست این طرح صف هایی 
تشکیل شد که دلیل آن شایعاتی بود که برخی آن را مطرح 
کردند؛ اما اکنون برای خرید از این طرح هیچ صفی تشکیل 
نمی شود. طرح فجرانه به شکل سه ماهه آغاز شده که از ۱۸ 

بهمن آغاز شده و ۱۸ اردیبهشت به پایان می رسد.
وی ادامــه داد: در طرح فجرانه کالابرگ الکترونیکی حدود 
۹۸ میلیون بسته توزیع شده، بدون اینکه صفی ایجاد شود. 
میزان آورده دولت تقریبــاً ۱۹ هزار و ۴۰۰ میلیارد تومان 
و آورده مــردم ۶۷ هزار میلیارد تومان اســت که حدود ۲ 
میلیارد دلار کالا در ۲ ماه خرید انجام شده که بزرگ ترین 
خرید کشور است. حجم خریدی که صورت گرفته بیش از 

یک میلیون و ۱۰۰ هزار تن بوده است.
معاون رفــاه و امور اقتصــادی وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی با بیــان اینکه میزان اســتقبال مردم در مرحله 
اول ۸۷ درصــدی و در مرحلــه دوم ۶۷ درصد بود، تأکید 
کرد: طرح کالابرگ الکترونیکی از موفق ترین و بزرگ ترین 
طرح های حوزه امنیت غذایی بوده است که به مرحله اجرا 

درآمده است.
عســگریان تصریح کرد: دســتگاه های پژوهشی قرار است 
پژوهشی انجام دهند که به واسطه طرح کالابرگ الکترونیکی 
میزان کالری دریافتی مردم چه تغییراتی داشته است. برای 
ادامه دار شــدن این طرح باید با پژوهشگران صحبت کرد و 
نظر آنها را درباره تأثیر آن جویا شــد و مسئولان درباره آن 
تصمیماتی اتخاذ خواهند کرد. در نیمه دوم اردیبهشت ماه 

جمع بندی در خصوص ادامه دار شدن طرح کالابرگ و طرح 
فجرانه انجام می شود.

وی خاطرنشــان کرد: قیمت سبدی که برای مردم در نظر 
گرفته شــده اســت از سال گذشــته ثابت مانده و افزایش 
قیمت در آن متوقف شــده اســت. قیمت این سبد حدود 
۷۴۰ هزار تومان اســت که افــراد آن را ۵۲۰ هزار تومان 
خریداری می کنند. اگر قیمت این ســبد ۸۰۰ هزار تومان 
شــود نیز مشــمولین طرح کالابرگ الکترونیکی آن را به 

قیمت ۵۲۰ هزار تومان خریداری می شود.
 معــاون رفاه وزیر کار بــا بیان اینکه شــارژ یارانه مضاعف

۲۲۰ هزار تومانی امروز انجام می شــود، گفت: بیشــترین 
کالایی کــه در این طرح خریداری شــده مربوط به حوزه 
لبنیات اســت. در این طرح حبوبات بــه میزان ۱۰۰ هزار 
تن، شیر ۲۵۵ هزار تن، ماست ۲۱۴ هزار تن، ماکارونی ۶۰ 
هزار تن، گوشت قرمز ۴۴ هزار تن، گوشت سفید ۸۸ هزار 
تن، تخم مرغ ۸۹ هزار تن، پنیر ۳۴ هزار تن، شکر ۴۴ هزار 
تــن، روغن ۷۰ هزار تن، برنج ۱۷۶ هزار تن توســط مردم 

خریداری شده است.
عسگریان درباره تغذیه کودکان گفت: در طرح ارتقا امنیت 
غذایی کــودکان ما بدون ســقف هر کودکــی که وزارت 
بهداشــت به ما معرفی کند را زیر پوشــش می بریم. منابع 
موردنیاز برای این طرح دیده شــده است. در ابتدای طرح 
۱۴۳ هزار کودک معرفی شد و نوبت دوم ۱۵۴ هزار کودک 
بود. ۱۳۲ هزار کودک مشــمول این طرح شدند چرا که در 
دهک یک تا هفتم قرار داشــتند. کــودکان نیازمند تغذیه 
مضاعف که در دهک های بعدی )هشتم تا دهم( قرار دارند 

مشمول این طرح نمی شود.
مرحلــه جدید و بزرگ طرح ملی کالابــرگ الکترونیکی با 
عنوان »طرح فجرانه« در راســتای حمایت مضاعف از سبد 

غذایی خانــوار یارانه بگیر با اولویت خانوار دهک های پائین 
جامعه )اول تا هفتم( هم زمان با چهل و پنجمین ســالگرد 
پیروزی شکوهمند انقلاب اسلامی از ۱۷ بهمن ماه آغاز و تا 
۱۷ اردیبهشت ماه امسال ادامه خواهد داشت. در این طرح 
اعتبار خرید ۱۱ قلم کالای اساســی از ۱۲۰ هزار تومان به 

۲۲۰ هزار تومان افزایش خواهد یافت.
۱۱ قلم کالای اساســی شامل گوشــت مرغ، گوشت قرمز، 
برنج، روغن، ماکارونی، شــیر، پنیر، ماســت، قند و شکر، 
تخم مرغ و حبوبات و با قیمت های مبنای سال ۱۴۰۱ است 
کــه مابه التفاوت قیمت ها با قیمــت روز )۱۴۰۲( از محل 

یارانه جدید دولت تأمین خواهد شد.
قیمت روز ســبد مشــتمل بر ۱۱ قلــم، ۷۴۳ هزار و ۷۵۰ 
تومان بوده کــه خانوار دهک های اول تا هفتم درآمدی در 
صورت خرید بسته می بایست قیمت سال ۱۴۰۱ را به مبلغ 
۵۲۳ هزار و ۳۰۰ تومان پرداخت کنند و مابه التفاوت آن تا 
قیمــت روز به مبلغ ۲۲۰ هزار و ۴۵۰ تومان از محل اعتبار 

جدید دولت تأمین می شود.
در طرح جدید شرط ۲۰۰ هزار تومان خرید از مبلغ یارانه 
حذف شــده و اعتبار تشویقی )۲۲۰ هزار تومانی( علاوه بر 
یارانه ۳۰۰ و ۴۰۰ هزارتومانی فعلی بوده و خانوار یارانه بگیر 
به صــورت مجزا یارانه نقدی خود را ماهانه دریافت خواهند 
کرد. مبلــغ حمایتی دولــت به صورت اعتبار در حســاب 
سرپرست خانوار تخصیص یافته و در زمان خرید و متناسب 
با میزان خرید مصرف می شود. خانوار می تواند اقلام طرح را 

در سقف وزنی و کالایی تعریف شده خرید کنند.
متقاضیان اســتفاده از کالابرگ الکترونیکــی می توانند با 
مراجعه به فروشــگاه های طرف قرارداد شــبکه ملیّ اعتبار 
)۲۱۰ هزار فروشگاه خُرد و فروشگاه های زنجیره ای( نسبت 

به خرید اقلام اساسی اقدام کنند.

رئیس  محمدی بخــش،  محمد  ایســنا- 
سازمان هواپیمایی کشــوری با بیان اینکه 
ما شرایط بسیار ســختی در صنعت هوایی 
داریم، گفت: امروز اعلام می کنیم که بیشتر 
از ۹۰ درصد فرودگاه هــای ما زیر بار پرواز 
هســتند و به ۳۸ مقصد دنیا پرواز مستقیم 

داریم. 
محمدی بخــش در نشســت خبــری ارائه 
اقدامات و عملکرد وزارت راه و شهرســازی 

در حــوزه ســفرهای نوروزی ۱۴۰۳ گفت: رایزنی های لازم برای ســفرهای نــوروزی از دو ماه 
قبل انجام شــد و هماهنگی ها برای امنیت صورت گرفت همچنین در خصوص ســرخط آوردن 
هواپیماها هم ما در ســال۱۴۰۲ سال ســختی را در حوزه هوایی داشتیم که به دلیل مشکل در 
ترخیص قطعات بود، اما با هماهنگی هایی که انجام شد زمینه های مختلف برای ایجاد مأموریت 

وزارت راه و شهرسازی صورت گرفت. 
وی  ادامــه داد: در کل پروازهای نوروزی متوســط تأخیرات کمتر از ۱۵ دقیقه بود. ایجاد مرکز 
پایش سفرهای نوروزی برای سال سوم انجام شده که در این مرکز در لحظه سفرها را مدیریت 

می کردند و ثمره آن ایمنی و امنیت بود
معاون وزیر راه و شهرســازی گفت: جمع کل پروازهــا در بازه نوروز ۲۷ هزار و ۴۶۸ پرواز بود، 
با جابه جایی ســه میلیون و ۳۹۶ هزار نفر. ۲۱ هزار و ۶۷۸ پرواز داخلی و۵۷۹۰ پرواز خارجی 
داشــتیم با اعزام مســافر دو میلیون و ۵۵۹ هزار در پرواز داخلی و ۸۳۷ هزار نفر در پروازهای 
خارجی که در جمع نســبت به سال گذشــته هفت درصد رشد داشتیم. ۷۰ درصدی پروازهای 

 داخلی و ۳۰ درصد پروازهای خارجی بود. 

ایسنا- مسعود امراللهی، مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی 
وزارت جهادکشاورزی گفت: برخی از کالاهای اساسی ارز ۲۸ 
هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت می کنند که این ارز به نوسانات ارزی 
 کشور ارتباطی ندارد، زیرا از قبل تأمین شده است؛ بنابراین
هرکس بخواهد کالای وارد شــده با ارز ترجیحی را در بازار 

گرانتر بفروشد تخلف است و با آن برخورد خواهد شد.
مسعود امراللهی با بیان اینکه در حال حاضر نظارت بر خرده 
فروشــی ها و بازار بر عهده اتاق اصناف، سازمان تعزیرات و 
دســتگاه های نظارتی است، گفت: دفتر نظارت و بازرسی بر 
کالاهای اساسی وزارت جهادکشاورزی علاوه بر همکاری با 
دستگاهای نظارتی وظیفه نظارت بر تأمین و تولید کالاهای 

اساسی را دارد.
وی افزود: یک میلیون و ۸۰۰ هزار بازرســی در این ایام در 
سال گذشــته صورت گرفت و ۲۰۰ هزار پرونده به سازمان 

تعزیراتی حکومتی ارجاع شده است.
مدیرکل نظارت بر کالاهای اساســی وزارت جهادکشاورزی 
در پاسخ به این سؤال که چرا مرغ با قیمت مصوب در همه 
مغازه های پیدا نمی شود؟ گفت: در حال حاضر مرغ با قیمت 

مصوب در میادین میوه و تره بار عرضه می شود.
وی با اشــاره به اینکه امســال در بهتریــن وضعیت تأمین 
کالا بودیم، اظهار کرد: در ۱۰ ســال گذشــته در ایام نوروز 

مشــکل جوجه ریزی و مرغ داشــتیم؛ به طوری  که مرغ به 
 صورت اســکورت از شهرستان ها می آوردیم و به بازار عرضه

می کردیم، اما امسال اینگونه نبود.
امراللهی در ادامه گفت: با تمامی اســتان های مســافر پذیر 
نــوروزی تماس گرفتیــم که در حوزه آرد، گوشــت و مرغ 
کمبودی نداشــته باشــند بنابراین در هیچ کجای کشــور 

کمبودی در کالاهای اساسی وجود نداشت.
وی در پاسخ به اینکه چقدر از کالاهای اساسی تولید داخل 
و چقدر وارداتی اســت؟ گفت: اصل تولید کالاهای اساسی 
کشــور از محل تولیــد داخل تأمین می شــود، اما یک نیاز 
و ملــزوم وجود دارد. مثلًا در بخش دام و طیور بخشــی از 
نهاده های این صنعت از واردات تأمین می شود. به طور مثال 
در تولید جو خودکفا هســتیم و مقداری از این محصول هم 

وارد می شود.
این مقام مســئول در وزارت جهادکشــاورزی همچنین در 
پاســخ به چرایی افزایش قیمت گوشت قرمز در بازار گفت: 
 اصلاح نظام آزادســازی نــرخ ارز و افزایــش یارانه مردم از
۴۵ هزارتومــان به یارانه ۳۰۰ هزار تومانی که قســمتی از 
مردم هم یارانه ۲۲۰ هزارتومانی کالابرگ را نیز دارند از دل 
اصلاح کارآمدسازی یارانه ها به وجود آمده است. یعنی دولت 
ارز ۴۲۰۰ تومانی را حــذف و ارز ۲۸ هزارو ۵۰۰ تومانی را 

برای کالاهای اساســی جایگزین کرد. دولت مابه التفاوت را 
به جای اینکه مانند گذشــته به کالاها بدهد به خود مردم 
می دهد. اکنــون ۱۱ قلم کالای اساســی در کالابرگ قرار 
دارد که مردم این کالاها را به قیمت های قبل از آزادسازی 
یارانه ها خریداری می کنند و مابه التفاوت را دولت می پردازد.

امراللهی در ادامه گفت: نهاده ها، شکر و قسمتی از برنج همه 
ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت می کنند. این ارز ۲۸ هزار 
و ۵۰۰ تومانی به شرایط ارزی کشور ارتباط ندارد. این یعنی 
هر شخصی بخواهد کالایی که با ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی 
تأمین و وارد کرده را در سطح عرضه گران تر بفروشد، تخلف 
اســت. تغییر نرخ ارز در کشور ارتباطی به آنها ندارد زیرا ما 
ارز آنها را قبلًا داده ایم و از دســتگاه های نظارتی درخواست 
می کنیم در صورت مشــاهده هرگونه گران فروشی کالاهای 

اساسی که ارز ترجیحی دریافت کرده اند، برخورد کنند.
مدیرکل نظارت بر کالاهای اساســی وزارت جهادکشاورزی 
در ادامه گفت: ارز کالاهای اساســی ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی 
اســت و کالاهایی که وارد شبکه توزیع شــده حتماً باید با 
قیمت های مصوب به فروش برسد.  بازرسان سازمان حمایت 
نیز باید به خرده فروشــی ها ورود کنند تا از گران فروشــی 
جلوگیــری کنند. وی تصریح کرد: افــراد و واحد صنفی در 
حوزه های بازرگانی و صنفی موظــف به رعایت قیمت های 

مصــوب در بخش کالاهای اساســی هســتند و در صورت 
مشــاهده هرگونه تخلف با متخلفان از ابتدا زنجیره تولید تا 
انتها یعنی سردخانه دار، انباردار، تولیدکننده و توزیع کننده 

برخورد می شود. دولت نیز با متخلف برخورد خواهد کرد.
امراللهی در بخش دیگری از صحبت هایش به گوشت قرمز 
و قیمــت مصوب آن نیز اشــاره کرد و گفت: قیمت لاشــه 
گوشت گوسفندی بین ۴۶۰ تا ۵۵۰ هزار تومان است، ولی 
اگر تفکیکی باشد قیمت آن مبتنی بر عرضه و تقاضا است. 
همچنین در سازمان میادین میوه و تره بار  نیز هر کیلوگرم 
لاشــه گوشت گرم گوســفندی ۲۸۲ هزار تومان به فروش 
می رســد و در فروشــگاه های زنجیره ای گوشت بسته بندی 

کیلویی ۳۱۵ هزار تومان عرضه می شود.
وی در پایان گفت: در بحث مرغ هم چون نهاده های بخش 
طیور بــا ارز ۲۸ هزارو ۵۰۰ تومانی تأمین می شــود، هیچ 

مشکلی در تأمین و توزیع و قیمت نداریم.

ایســنا- مجید عشــقی، رئیــس ســازمان بورس 
گفت: تــا پایــان مهــر ۱۴۰۲ بیــش از ۶۱ میلیون 
کــد ســهامداری صــادر شــده و اکنــون از ایــن 
بــازار  در  ســهامدار  میلیــون   ۴۱ حــدود   تعــداد 
فعال هســتند. مجید عشقی با اشــاره به جزئیاتی از 
اقدامات انجام شده از ســوی سازمان بورس و مروری 
بــر اهــم اقدامات گذشــته و برنامه هــای پیش روی 
ســازمان بورس و اوراق بهادار برای بازار سرمایه بورس 
طی دو ســال و نیم گذشــته اظهارکرد: در این دوره 
از مدیریت ســازمان بورس پس از نوســاناتی که طی 
سال های گذشــته بر بازار حاکم شده بود همه تلاش 
خود را بــه کار گرفتیم تا برنامه های این ســازمان را 
به ســمت ایجاد تعادل در معاملات بازار، کاهش ضرر 
و زیان های احتمالی ســرمایه گذاران و نیز بازگشــت 
اعتماد از دست رفته سهامداران پیش ببریم که در این 
راســتا اقدام به راه اندازی ابزارهــای جدید و نیز ایجاد 
زمینه برای توســعه بازار از طریق تقویت نظام نظارتی 

 هوشــمند،  افزایش شــفافیت و ارتقاء نظام حاکمیت 
شرکتی کردیم. 

وی نظارت بر حســن اجرای قانون بازار ســرمایه را به 
عنوان اصلی ترین وظیفه سازمان بورس و اوراق بهادار 
معرفــی کرد و افــزود: طبق آخرین آمار ارایه شــده 
تعداد ۸۵۶ شــرکت ســهامی عام ثبت شده )ناشر( و 
بیش از یک هزار نهاد مالی با نظارت ســازمان بورس 
و اوراق بهادار در حال فعالیت هســتند که تا پایان مهر 
۱۴۰۲ بیش از ۶۱ میلیون کد ســهامداری صادر شده 
و اکنون از این تعداد حدود ۴۱ میلیون ســهامدار در 

بازار فعال هستند.
تنوع بخشی در روش های سرمایه گذاری غیرمستقیم 

عشــقی به تنوع بخشــی در روش های سرمایه گذاری 
غیرمستقیم برای حمایت از ســهامداران اشاره کرد و 
اظهار داشــت: این سازمان به منظور ایجاد زمینه برای 
کسب بازدهی مناسب ســهامداران تازه  وارد از بورس 
راه را برای ورود ســرمایه های خرد بــه بازار از طریق 

صندوق های سرمایه هموارتر کرد.
»سهامیار«،زمینهسازایجادآرامشدربازارسرمایه

رئیس ســازمان بورس به اســتفاده از بیمه پورتفوی 
سهامداران خرد )ســهام یار( با هدف ایجاد آرامش در 
بازار سرمایه تأکید کرد و گفت: سازمان بورس در آبان 
۱۴۰۱  بیمه ســبد سهام سهامداران حقیقی که ارزش 

پرتفوی آنها تا ســقف ۱۰۰ میلیــون تومان بود را در 
دستور کار قرار داد و این اقدام ضمن جلوگیری از روند 
نزولی بازار سهام زمینه بازگشت آرامش را به این بازار 
فراهم کرد که بیش از نیم میلیون سهامدار از این طرح 

استقبال کردند.
اقداماتســازمانبورسدرزمینهبهبودبخشیدن

وضعیتبازارسرمایه
وی در ادامــه صحبت هــای خود به نمایــش رایگان 
عمق مظنه برای همه ســهامداران و به صورت رایگان 
برای اولین بار، افزایش دامنه نوســان، کاهش صف های 
معاملاتی، افزایش دامنه نوسان تا هفت درصد، افزایش 
نقدشــوندگی با حــذف حجم مبنا را بــه عنوان دیگر 
اقدامات این ســازمان برای بهبود بخشــیدن وضعیت 

بازار سرمایه معرفی کرد.
پرداختسودازطریقسامانهسجام

عشقی در ادامه به اقدامات ســازمان بورس در زمینه 
پرداخت ســود از طریق سامانه ســجام اشاره و اعلام 
کرد: هیئت مدیره ســازمان بــورس و اوراق بهادار در 
بهمن ۱۴۰۱ اقدام به تصویب الزام پرداخت کامل سود 
به صاحبان ســهام حداکثر تا چهارماه پس از تصمیم 

مجمع عمومی کرد.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه با تأکید 

بر تصمیم گیری ســازمان بورس برای سودهای رسوبی 
شرکت ها افزود: پیگیری های مســتمر سازمان بورس 
باعث شــد تا سود انباشته سهامداران بدون مراجعه به 
بانک از طریق ســجام به حساب آنها پرداخت شود که 

این روند پرداخت ها همچنان ادامه دارد.
اقداماتســازمانبورسبرایتوســعهخدماتو

ابزارهایسرمایهگذاری
بــه گفته وی، بــه دنبــال تصمیمات اتخاذ شــده از 
ســوی مســئولان ســازمان بورس اقدامــات دیگری 
ماننــد راه اندازی ســامانه توثیق الکترونیکی ســهام، 
الکترونیکی شــدن صدور گواهی حق تقدم، ســامانه 
یکپارچه صدور مجوز نهادهای مالی، ارتقای شــفافیت 
و ســهولت در صــدور مجوزها و صــدور الکترونیکی 
گواهی تمکن مالی در سازمان با هدف توسعه خدمات 
 و ابزارهای ســرمایه گذاری در دستور کار مدیران این 

سازمان قرار گرفت.
صدورصدهامجوزفعالیتصندوقونهادمالی

عشــقی در ادامه با تأکید بر شکســته شــدن فضای 
انحصاری صدور مجوزها اظهار کرد: سازمان بورس طی 
دو سال گذشــته علاوه بر صدور مجوز کارگزاری های 
جدید که چندین سال صادر نشده بود، اقدام به صدور 

صدها مجوز فعالیت صدها صندوق و نهاد مالی کرد.

 معاون رفاه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

۹۸ میلیون بسته در طرح فجرانه توزیع شد

رئیس سازمان هواپیمایی:

شرایط بسیار سختی در صنعت هوایی داریم

مدیرکل نظارت بر کالاهای اساسی تأکید کرد:

گرانفروشی کالاهایی که ارز ترجیحی می گیرند، تخلف است

رئیس سازمان بورس:

حضور ۴۱ میلیون سهامدار در بورس

حملونقل

یارانه
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فیلم کوتاه

سینما

بازگشت »پاورقی« بعد از تعطیلات عید فطر

بعد از تعطیلات عید فطر، ادامه برنامه »پاورقی« با اجرای محمدرضا شــهبازی 
پخش خواهد شد.

این برنامه با هدف روشن شدن ابعاد اخبار منتشر شده در فضای مجازی با زبان 
طنز، ســعی در نمایان کردن لایه های پشت پرده اخبار و افراد مرتبط با اتفاقات 
در فضای مجازی دارد و سعی می کند بدون پیچیدگی های فرمی و زبانی، اخبار 

و اتفاقات روزانه را مرور کند.
برنامه »پاورقی« در ایام نوروز هر شب حوالی ساعت ۱۹:۴۵ با موضوعی متفاوت 

میزبان مخاطبان بود.
ایــن برنامــه کاری از گروه اجتماعی اقتصادی شــبکه دو بــه تهیه کنندگی و 
کارگردانی جواد فتحی اســت که بعد از تعطیلات عیــد فطر پخش آن مجدداً 

آغاز می شود.

»تمساح خونی« جواد عزتی همچنان می فروشد؟

کمدی سینمایی »تمساح خونی« نخستین ساخته جواد عزتی به تهیه کنندگی 
کامران حجازی، طبق اعلام پخش کننــدگان تاکنون رکوردهای مختلفی را در 
کمتر از یک ماه اکران خود در ســینماها جابه جا کرده اســت. این فیلم به مرز 

فروش ٨٠ میلیارد تومان رسیده است.
ثبت این رقم فروش درحالی است که بدون احتساب یک هفته تعطیلی سینماها 
در نوروز ۱۴٠۳ به دلیل شــب های قدر، هنــوز مدت زمان اکران این کمدی به 

یک ماه نرسیده است.
»تمســاح خونی« در ۲٨ روز اکران توانســته با جذب بیش از ۱ میلیون و ۴۲٠ 

هزار مخاطب در سالن های سینما به فروش ٨٠ میلیارد تومانی دست یابد.
این فیلم با بازی جواد عزتی، عباس جمشــیدی فر، سعید آقاخانی، الناز حبیبی، 
بهزاد خلج و شــبنم قربانی، یک اکشن - کمدی است و از جمله ژانرهایی است 

که کمتر در سینمای ایران ساخته شده اند.
در خلاصه داســتان این فیلم آمده  اســت: »ما می خوایم بزرگ ترین قورباغمونو 
قورت بدیم! طعمه بزرگ، دردســرای خودشــو داره، ولی ما قراره بدون خون و 

خون ریزی شکارش کنیم؛ آخه ما از تمساح ها باهوش تریم...!«
»تمســاح خونــی« در چهل ودومیــن جشــنواره بین المللــی فیلــم فجــر 
 ســیمرغ بلوریــن بهتریــن کارگردانــی فیلــم اول را بــرای جــواد عزتــی 

به ارمغان آورد.  

درخشش »مورچه« در اولین حضور جهانی با دو جایزه از 
روسیه

 فیلم کوتاه »مورچه« اولین ســاخته فرهاد شــنتیایی توانست در اولین حضور 
جهانی خود در هشــتمین دوره از جشنواره چلکینوفست روسیه برنده دو جایزه 
بهتریــن فیلم خارجی زبان و بهترین فیلم از هیئت داوران دانشــجویی را از آن 

خود کند.
»مورچه« پیش از این جایزه بهترین فیلم از نگاه تماشــاگران چهلمین جشنواره 

بین المللی فیلم کوتاه تهران را گرفته بود.
مهدی قربانی، علیرضا محمدی، شــیرین محســنی،  نیکی بنی اســدی، مهراد 
فتحی، ملیکا خالقی، فاطمه میرزایی، صدرا اصغری، سید علی پرپنچی و محمد 

عزیزی در این فیلم کوتاه ایفای نقش دارند.

ورزش

»نــون .خ ۵« از منظــر شــاکله بازیگــری و بــه 
پایه  بــر  اســتخوان بندی هنرپیشــه ها،  اصطلاح 
چهره هــای مشهورشــده بــا ایــن ســریال قرار 
 گرفتــه ولــی همچنــان آقاخانــی تــلاش کرده 
در هــر اپیــزود، یک یا چنــد بازیگر تــازه را به 
مقتضیات قصه وارد داســتان کند. جاده ای کردن 
ساختار سریال »نون .خ ۵« هرچند تولید را دشوار 
کرده اســت اما راه را برای نوآوری های بیشــتر از 
 گوناگونی لوکیشــن تــا تنوع بازیگــران بومی باز 

کرده است.
ســعید آقاخانی در کنار نویســنده ثابت سریالش؛ 
امیــر وفایی تــلاش کرده اند بدون شــوخی های 
شــبهه دار و در عین حال،با شخصیت پردازی های 
تازه و تأکید بــر ویژگی های مردمان هر جغرافیای 
تازه ای که مســافران قصه بــه آن پا می گذارند، به 

دنبال ایجاد کمدی موقعیت و بسترســازی مفرح 
برای مخاطب باشند. 

پرهیز از معطل نگه داشــتن سرنوشت کاراکترها 
-بــه مانند برخــی ســریال های چندفصلی- و در 
عوض، ادامه دادن به داستان آدم ها در فصل پنجم 
سریال، کاملًا محسوس است و از همه چشمگیرتر، 
ماجرای ازدواج سلمان با دختر آقانوری که بالاخره 
در فصل پنجم به وقوع پیوســته و حالا ســلمان و 
همســرش هستند که با نورالدین و دوستان، راهی 

سفر شده اند.
کارگــردان به خوبی دریافته که اگر در گذر فصول 
مختلف سریال، فکری به حال سرنوشت کاراکترها 
نکند و بخواهد همچنان آنها را در یک وضعیت قرار 
دهد، مخاطب دیر یا زود تکرار را متوجه می شــود 
و از همین روســت که فصل به فصل ســعی کرده 

آدم هــا را جلو برده و موقعیت تــازه ای در زندگی 
آنها ترسیم کند.

فصــل پنجــم ســریال در عیــن حــال، تولیــد 
دشــواری هم داشــته که با وجود جــاده ای بودن 
ســریال، به نتیجه خوبــی منجر شــده . کیفیت 
 نماهای جاده ای و رفت و برگشــت های درســت 
میان نماهــای داخل مینی بوس و نماهای خارجی 
و ســپس تعدد پلان در نماهای اســتراحتگاه های 
بین راهــی و بوم گــردی و... نشــان می دهــد که 
این ســریال در تولید هم ســریال اســتانداردی 
بــوده و آقاخانی تلاش خود را به خــرج داده که 
 در صنعــت سریال ســازی وطنــی، گامــی رو به 
جلــو بردارد. ادامــه دادن به داســتانی بومی، کار 
دشــواری بوده و ســعید آقاخانی به خاطر اصالت 
خود توانسته با گردآوری شماری از همکاران خبره 

که بســیاری از آنها نیز کُرد هستند، تا 
پنج فصل »نون.خ« را به ســلامت از 

گذرگاه های مختلف عبور داده 
بــه  را  آن  و 

ی  نــد یــل بر تبد
کند که حالا بســیاری از آنها 
تلویزیون  سال هاســت  کــه 
نمی بینند، به سمت تلویزیون 
آورده تا برای ساعاتی هم که 
شده، تماشاگر زندگی شیرین 
و ســاده نورالدیــن خانزاده و 

همراهان باشند.

»محفــل«، »هفت ســر اژدهــا«، »پاورقــی«، 
»نوســان«، »زندگی پس از زندگی« با اختلاف 
زیاد از سایر برنامه ها پرمخاطب ترین برنامه های 

تلویزیون در تعطیلات بودند.
در بــازه زمانی ٨ اســفند تــا ۱۴ فروردین ماه 
۱۴۱ هزار و ۹۶۹ پیام در ســامانه امور ارتباط با 
مخاطبان )۱۶۲( به ثبت رسیده است که شامل 
٨۴ هــزار و ۲۱٠ پیام، ۳٠ هــزار و ٨٨۴ پیام 

تلفنی و ۲۶ هزار و ٨۷۵ پیامک است.
از میــان شــبکه های تلویزیونــی و رادیویی به 
ترتیب شــبکه های ســه، دو، چهار، آی فیلم و 
یک دارای بیشترین تماس های مردمی  بوده اند 
که این پیام ها شــامل موضوعــات و برنامه های 

مختلف می شود.
از میان برنامه های شــبکه ســه ســیما برنامه 
»محفل« و ســریال »هفت سر اژدها«، شبکه دو 
ســیما برنامه های »پاورقی« و »نوسان«، شبکه 
چهار ســیما برنامه »زندگی پــس از زندگی« 
بــا اختلاف زیــاد از ســایر برنامه هــا و برنامه 
»چهارگاه«، شــبکه آی فیلم پخش سریال های 
جذاب و متنوع به ویژه ســریال های »پایتخت« 
و »دلدادگان«، شــبکه یک ســیما سریال های 
بیشــترین   »۴ »زیرخاکــی  و  »ســنجرخان« 
ســهم برنامه هــای تلویزیونی در پیشــنهادها، 
درخواست ها و قدردانی های مخاطبان در تماس 

با سامانه ۱۶۲ را به خود اختصاص دادند.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
برنامه »محفل«، شامل تشکر از محتوای جذاب، 
اثرگذار، آموزنده و معنوی، اجرای مسلط رسالت 
بوذری، حضور داوران شایسته و همچنین تشکر 
از عوامل برنامه و درخواست پخش بیشتر چنین 
برنامه هایی و تغییر زمان پخش به دلیل تداخل 
با پخش برنامه »زندگی پس از زندگی« شــبکه 

چهار سیما بوده است.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
ســریال »هفت ســر اژدها«، شــامل تشــکر از 
محتوای جــذاب و آگاهی بخــش، پرداختن به 
مسائل روز جامعه و فیلم نامه سریال بوده است.

مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
برنامه »پاورقی«، شامل تشکر از محتوای جذاب، 

روشــنگرانه، آگاهی بخش و آموزنــده و اجرای 
توانمند محمدرضا شــهبازی و درخواست تداوم 
 و افزایــش مدت زمان پخش برنامه می باشــد.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
برنامه »نوســان«، شــامل تشــکر از محتوای 
روشنگرانه و آگاهی بخش، اجرای توانمند مجری 
و درخواســت افزایش مدت زمان پخش برنامه 

بوده است.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
برنامه »زندگی پس از زندگی«، شامل تشکر از 
محتوای روشــنگرانه، مفید، آموزنده و اثرگذار، 
اجرای توانمند عباس موزون و درخواست تداوم 
و تغییــر زمان پخــش برنامه بــه علت تداخل 
با پخش برنامه »محفل« شــبکه ســه ســیما 
بوده است. مهم ترین محور های نظرات مخاطبان 
دربــاره برنامه »چهارگاه«، شــامل تشــکر از 
محتوای فاخر، وزین و نوآورانه و تشکر از عوامل 

برنامه بوده است.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
سریال های شبکه آی فیلم، شامل تشکر از پخش 
ســریال های جذاب و متنوع به ویژه سریال های 

جذاب »پایتخت« و »دلدادگان« بوده است.
مهم تریــن محور های نظــرات مخاطبان درباره 
سریال »سنجرخان«، شــامل تشکر از محتوای 
جذاب، اثرگذار و تاریخی، فیلم نامه و کارگردانی 
قــوی، بازی خوب بازیگران و پوشــش محلی و 

زیبای آنها بوده است.

تداوم نوآوری ها در »نون .خ«

»محفل« و »زندگی پس از زندگی«،
 پرمخاطب های تعطیلات نوروز

به گزارش ایســنا، برگزاری یک لیگ فوتبال 
به صورت حرفــه ای الزامات مختلفی دارد که 
فوتبال ایران بــا میانبری بزرگ تنها نام آن را 
یدک می کشــد تا نشان دهد که بدون داشتن 
پیش نیازهــا هم می توان یــک لیگ حرفه ای 
در اختیار داشــت. یکی از پیش پا افتاده ترین 
الزامات لیگ حرفه ای، برگزاری منظم بازی ها 
و اداره امــور آن اســت که فوتبــال ایران در 
این امر هم عاجز اســت. حتی وقتی به اصول 
ابتدایی تر نگاه می شود، باز هم فاصله زیادی تا 
حرفه ای شــدن وجود دارد که نمونه بارز آن، 
برنامه ریزی برای انجام درســت یک نشســت 

خبری ساده است.
سال هاســت که بدعت عجیبی از سوی برخی 
از ســرمربیان لیگ برتری وجــود دارد که به 
نشســت خبری قبل و بعــد از بازی نمی آیند 
یا دستیارشــان را به نشست می فرستند یا به 
طور کلی قرار گرفتن مقابل رسانه ها را نادیده 
می گیرند. لیگ بیست و سوم هم از این بدعت 
مستثنا نیست و بزرگ ترین غایب نشست های 
خبری امسال، جواد نکونام، سرمربی استقلال 
است. غیبت نکونام در نشست های خبری پس 
از آغاز نیم فصل دوم روند بسیار صعودی پیدا 
کرده تا حدی که او فقط در ۳ نشست خبری 
از ۱۴ نشست خبری ممکن حضور پیدا کرده 

است.
دلایــل مختلفــی بــرای غیبت نکونــام در 
نشست های خبری گفته شده است، به عنوان 
مثال مهدی هاشمی نســب در نشست خبری 
پیش از بازی با مس می گوید که شاید نکونام 
»حــال نمی کند« کــه به نشســت نمی آید؛ 
پاسخی که اگر به شکل دیگری عنوان می شد 
باید به شــناختمان از شخصیت هاشمی نسب 
بر هاشمی نســب،  شــک می کردیم. عــلاوه 
کیانوش رحمتی دیگر دستیار نکونام در پاسخ 
به این ســؤال گفت: تمرکز او بیشتر روی تیم 

و بازیکنان اســت. روز قبل بازی مهم اســت 
و می خواهــد تمرکز صد درصــدی روی تیم 
داشــته باشــد. به همین بهانه در این گزارش 
روند برگزاری نشست های خبری در لیگ برتر 
انگلیس، لالیگا و رقابت های یوفا مورد بررسی 

قرار گرفته است.
لیگ برتر انگلیس

بر اســاس ماده P.۱۱ آیین نامــه پریمیرلیگ 
هــر مربی ملزم بــه شــرکت در مصاحبه ها، 
نشست های خبری و باقی فعالیت های رسانه ای 
درخواست شــده از او است و انجام ندادن آن 
)به جز مــوارد خاص( نقــض قوانین و دارای 
جریمه است. البته در این قوانین قید شده که 
مصاحبه ها نباید به گونه ای برنامه ریزی شوند 
که با مسئولیت های اصلی روز مسابقه مربی در 

مورد تیمش تداخل داشته باشند.
FA برای ســادگی ماجرا، زمان بندی  منعطفی 
مشــخص کــرده کــه براســاس روز بازی ها 
طرح ریزی شده است. طبق جدول زمان بندی 
نشســت های خبــری، این اختیــار به بخش 
رســانه ای رقابت های پریمیرلیگ داده شــده 
تا در صورتی که ســرمربی  تیمــی نمی تواند 
به خاطــر بازگشــت از رقابت هــای اروپایی 
)چمپیونزلیــگ و لیگ اروپــا( در موعد مقرر 
در نشســت خبری حاضر شود، زمان نشست 
خبری با توجه به شــرایط جدید معین شود. 
البته در نظر گرفتن زمان بندی دقیقی همانند 
چیزی که در پریمیرلیگ در نظر گرفته شده، 
نیاز بــه برنامه ریزی دقیق بازی های لیگ برتر 

دارد.
لالیگا

طبــق قوانین لالیگا، نشســت خبری پیش از 
بازی همانند ایران یک روز پیش از بازی انجام 
می شــود اما در صورتی که سرمربی یک تیم 
به دلیل ســاعت پرواز یا هر دلیل قابل قبول 
دیگری نتواند در نشست خبری شرکت کند، 

کنفرانس دو روز قبل از بازی برگزار می شــود. 
ضمن آنکه نشســت های خبری در اسپانیا در 
ســالن کنفرانس مطبوعاتی ورزشگاه یا محل 

تمرین تیم ها برگزار می شود.
در نتیجه می توان گفت که برگزاری نشســت 
یــک روز قبــل از برگــزاری بــازی در محل 
ســازمان لیگ در تهران یا هیئت های فوتبال 
در شهرســتان ها وحی منزل نیست و می توان 
بــا کمی انعطاف، هم بهانــه حضور نیافتن در 
نشست خبری را از سرمربیان گرفت و هم راه 

را برای حضور آنها ساده تر کرد.
یوفا

یوفا هماهنگی زمان نشســت خبری های قبل 
بازی را بر عهده دو باشــگاهی که یک بازی را 
برگزار می کنند، گذاشته  است. این دو باشگاه 
به صــورت توافقی می توانند یــک زمان را به 
عنوان زمان نشســت خبری معین کنند و اگر 
به توافق نرسند، باشــگاه مهمان زمانی را در 

بازه مدنظر یوفا انتخاب می کند.
بــه طور کلی قوانین یوفا درباره نشســت های 
خبری پیــش از بــازی مانند قوانیــن دیگر 
رقابت هــای بین المللی مانند رقابت های تحت 
نظر AFC اســت. در قوانین یوفا آمده اســت 
که نشســت خبری پیش از بــازی رقابت های 
اروپایی باید در اســتادیوم میزبان بازی برگزار 
شــود. البته یوفا این حق را برای تیم میزبان 
قائل شــده که بتوانــد کنفرانس خبری پیش 
از بازی اش را در ســالن نشست خبری محل 
تمرینش برگزار کند. حتی تیم مهمان هم در 
صورت فراهم نبودن شــرایط برگزاری نشست 
در ورزشــگاه محل برگزاری، می تواند نشست 
خبری اش را پس از هماهنگی با مسئولان یوفا 

در محل دیگری برگزار کنند.
بــا نگاهی بــه قوانین ایــن رقابت هــا برای 
نشســت های خبــری می تــوان به شــکلی 
برنامه ریــزی کرد که حتــی نکونام به دغدغه 

تمرکز کامل روی بازی تیمش برســد چرا که 
حتی در لالیگا هم برخی نشست های خبری، 

دو روز قبل از بازی برگزار می شوند.
این قوانین نشــان می دهد که راه های تعاملی 
مختلفی برای ایجاد شــرایط حضور سرمربیان 
در نشســت های خبری وجود دارد و حتی اگر 
سرمربی می خواهد تمرکز کاملش در روز قبل 
بــازی را روی تیمش بگذارد، نشســت خبری 

می تواند دو روز قبل بازی برگزار شود.
البته باید به این نکته اشــاره کــرد که تمام 
این قوانیــن به خاطر حق پخــش تلویزیونی 
کــه هم به برگزارکننــدگان رقابت ها و هم به 
باشــگاه ها منفعت می رســاند، وضع شده اند و 
به همین دلیل ســعی کردند قوانین به شکلی 
 باشد که ســرمربی به هر شــکلی به نشست 
خبــری بیاید تا هیــچ طرف قضیــه متضرر 
نشــود. به همین دلیل هــم در صورت غیبت 
ســرمربی جرایم ســنگینی برای آنها در نظر 
می گیرنــد امــا در فوتبال ایران که ســازمان 
لیگ و فدراســیون فوتبال نه پــول تبلیغات 
محیطی را به باشــگاه ها می دهنــد و نه توان 
گرفتن حق پخش تلویزیونــی را دارند، نباید 
هم توقع داشــت که ســرمربیان لیگ برتری 
 پشــیزی برای جرایــم ســازمان لیگ ارزش

 قائل شوند.
با این حال اگر نکونام ســودای مربی گری در 
رقابت های معتبر باشــگاهی و ملــی را دارد، 

نمی توانــد در آن رقابت هــا بگوید »حال 
نمی کنــم« و بــه نشســت های خبری 

نــرود چراکه آنجا جرائم ســنگینی 
در انتظــارش خواهــد بــود و به 

قلعه نویی  امیر  مانند  سرنوشتی 
دچار می شــود. امیر قلعه نویی 
حضــورش  دوران  در  ر هــم  د
گل گهر، معمولا در نشست های 

خبــری حاضر نمی شــد و بــه مصاحبه های 

مطبوعاتی بی اعتنا بود؛ عادتی که برایش در جام 
 ملت های آسیا به قیمت ۱٠ هزار دلار جریمه 
تمام شــد. امیر قلعه نویی، ســرمربی تیم ملی 
ایران به دلیل غیبــت در مصاحبه تلویزیونی 
بلافاصله بعد از بازی با قطر با وجود درخواست 
کنفدراســیون فوتبــال آســیا، بــه پرداخت 

جریمه ای ۱٠ هزار دلاری محکوم شد.
در پایان باید گفت که بی اعتنایی سرمربیان به 
نشســت های خبری و رسانه ها ناشی از ضعف 
ســاختار لیگ برتــر ایران اســت؛ چراکه اگر 
حق پخش تلویزیونی وجود داشــت، آن زمان 

انضباطی ســازمان  کمیته  و  لیگ 
می توانستند به  راحتی 

ســرمربیان خاطی 
را با جرائم سنگین 
مواجه کنند اما در 
اهرمی  حاضر  حال 
بــرای این کار 

ندارد. 

غیبت در نشست های خبری؛ حق غیرحرفه ای »نکونام«
انتصاب سرپرست تیم ملی بوکس نونهالان کشور

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، رقابت های 
قهرمانی بوکس نونهالان آســیا خردادماه سال جاری در کشور امارات متحده 

عربی )ابوظبی( برگزار خواهد شد.
طی حکمی از سوی ریاســت فدراسیون بوکس؛ محمدرضا محمودی، رئیس 
هیئت بوکس اســتان فارس به عنوان سرپرســت تیم ملی نونهالان منصوب 
گردید. همچنین یاســر نوروزی به عنوان مربی و پویان نوروزی و محمدمتین 

عباسی بوکسورهای ملی پوش در تیم ملی نونهالان حضور دارند.

شکست تیم لیموندیس فارس در گام نخست پلی آف 
لیگ برتر بسکتبال

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، در مسابقه  
پلی آف لیگ برتر شــهردای  گرگان هر چهار کوارتر بازی را به ســود خود به 
پایان رســاندند. در این مســابقه جان بردلی، بازیکن تیم لیموندیس فارس با 
۲٠ امتیاز و ارســلان کاظمی بازیکن تیم شــهرداری گرگان با اثرگذاری ۲٨، 

امتیازآورترین و مؤثرترین بازیکنان میدان به لحاظ آمار شناخته شدند.
این مســابقه اولین بازی از سه مسابقه مرحله پلی آف )یک چهارم نهایی( بود 
و هر تیمی که زودتر به ســه پیروزی دست پیدا کند راهی مرحله نیمه نهایی 
خواهد شــد. مسابقه دوم این ۲ تیم سه شــنبه ۲۱ فروردین ماه در گرگان و 
مســابقه سوم شنبه ۲۵ فروردین ماه در شــیراز برگزار خواهد شد. مسابقات 
چهــارم و پنجــم )در صورت نیاز بــه هر یک از آنها( بــه ترتیب در روز های 
دوشنبه ۲۷ فروردین ماه در شــیراز و یک شنبه دوم اردیبهشت ماه در گرگان 
انجام می شود. مسابقه رفت و برگشت این ۲ تیم در دور مقدماتی این رقابت ها 
با پیروزی تیم شهرداری به پایان رسیده بود. برنده رقابت سه گانه ۲ دوم باید 
در مرحله نیمه نهایی به مصاف برنده مســابقه بین ۲ تیم مهرام شــهرقدس و 

مس کرمان برود.

مربی فارسی سکاندار تیم ملی پومسه بانوان

به گــزارش پایگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، مربیان 
تیم هــای ملی پومســه آقایان و بانــوان برای حضور در رقابت های آســیایی 
مشــخص شدند که بر این اساس، فاطمه اســدپور از فارس مربی بانوان شد. 
هشــتمین دوره رقابت های تکواندو قهرمانی آســیا در بخش پومســه ۲۵ 
اردیبهشت ماه به میزبانی کشور ویتنام و در شهر دانانگ برگزار خواهد شد.

پومسه روهای فارسی در ترکیب تیم ملی پومسه

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، مرحله 
دوم انتخابی تیم ملی با حضور ۶٠ تکواندوکار از برترین های دور نخســت 
انتخابی تیــم ملی، مدال آوران رقابت های بین المللــی و جهانی و همچنین 
برترین پومسه روهای لیگ برتر برگزار شد. در پایان این رقابت ها که با نظارت 
مهدی کاشــانیان و علیرضا میرزایی اعضای کمیته فنی پومسه، نیما مهربانی 
ســرمربی و باقر ملایی مربی تیم ملی و قضاوت داوران رسمی فدراسیون در 
محل خانه تکواندو انجام شــد، از اســتان فارس اکبر فروزان و ســید احسان 

صداقت موفق به کسب جواز حضور در اردوی تیم ملی شدند.

جودوکار فارس راهی مسابقات قهرمانی آسیا می شود

به گزارش پایگاه خبری اداره کل ورزش و جوانان اســتان فارس، ترکیب تیم 
ملی جودو )مردان و بانوان( بزرگســالان اعزامی به مســابقات جودو قهرمانی 
آسیا از سوی کادرفنی تیم ملی اعلام شد و مهدی فتحی پور جودوکار فارسی 
در بین این افراد دیده می شــود. مســابقات جودو قهرمانی بزرگسالان آسیا 
یکم تا چهارم اردیبهشت ماه به میزبانی کشور هنگ کنگ برگزار خواهد شد.

جامجهانیوزنهبرداری؛

کار »دهدار« برای کسب سهمیه المپیک سخت شد

به گزارش ایرنــا، جام جهانی وزنه برداری به عنوان آخرین گزینشــی بازی های 
المپیک پاریس از ۱۳ فروردین آغاز و تا ۲۳ همین در شــهر پوکت تایلند برگزار 

می شــود. امروز )دوشــنبه( در پایان رقابت های گروه B دســته ۱٠۲ کیلوگرم 
داوران بیک حسن بایف از ترکمنستان و دان اوپلوگی از ساموآ با ثبت رکوردهای 
مجموع ۳۹۲ و ۳۹۱ کیلوگرم به رده های هشــتم و دهم رنکینگ کسب سهمیه 

المپیک صعود کردند تا رضا دهدار به رده یازدهم برود.
دهدار که ساعت ۱۵:۳٠ دقیقه امروز در شهر پوکت تایلند به روی تخته می رود 
در بهترین حالت می تواند با ثبت رکورد مجموع ۳۹۳ کیلوگرم ســهمیه خود را 
قطعی کند. اما قطعی شدن این سهمیه به رکورد حریفان در گروه A این دسته 
المپیکــی گره خورده اســت. در این گروه وزنه بردارانــی از چین تایپه، کلمبیا و 
تایلند مدعی رســیدن به جمع ۱٠ نفر برتر هستند. در لانگ لیست دسته ۱٠۲ 

کیلوگــرم هوان هوآلیو از چین با ۴٠۴ کیلوگرم، فارس الباخ از قطر، اکبر ژورائف 
از ازبکســتان و تسیخانتســو از بلاروس با ۴٠٠ کیلوگرم سهمیه خود را قطعی 
کردند. رضا دهدار در مســابقات جهانی سال ۲٠۲۲ کلمبیا با ثبت مجموع ۳۹٠ 
کیلوگرم به عنوان نایب قهرمانی رسید اما در دیگر گزینشی های المپیک عملکرد 
چشــمگیری نداشت. در این دســته نفراتی مانند سیدرسول معتمدی و مهدی 
کرمی هم مدعی رســیدن به المپیک بودند که اعزام نشــدن آنان به رقابت های 
قهرمانی آســیا و جام جهانی تایلند موجب شد تا المپیک برای آنان پایان یافته 
تلقی شــود. ســهراب مرادی دیگر مدعی این دسته تیرماه سال ۱۴٠۲ از دنیای 

قهرمانی خداحافظی کرد.

غافلگیری بزرگ »ماتریکس 5« برای طرفدارنش

قســمت پنجم از فرنچایز »ماتریکس«، ۲۵ سال پس از قسمت نخست، به کارگردانی 
و نویســندگی درو گدار، با همکاری برادران وارنــر و برای اولین بار بدون لانا یا لیلی 
واچوفســکی در نقش کارگردان، تولید خواهد شــد. نویســنده فیلم نامه »مریخی« 
به همراه ســارا اســبرگ تولید فیلم را به عهده خواهند داشت و لانا واچوفسکی مدیر 
اجرایی پروژه اســت. هنوز بازگشــت کیانــو ریوز و کری-آن مــاس، در نقش نئو و 
ترینیتی که در تمامی قســمت های پیشین حضور داشتند، مشخص نشده، اما یحیی 
عبدالمتین دوم، جاناتان گروف، نیل پاتریک هریس و پریانکا چوپرا از آخرین قسمت، 
»رستاخیزهای ماتریکس«، بازمی گردند. جسی ارمن مدیر تولید موشن پیکچرز گفته 
است که داستان در همان دنیای فانتزی پیش خواهد رفت و زیاد از حال و هوایی که 

این مجموعه فیلم را به موفقیت چشمگیری رساند، دور نمی شود.
ارمن گفت: گدار با ایده ای که همه ما باور داریم برای ادامه دنیای ماتریکس فوق العاده 
خواهد بود به شــرکت برادران وارنر آمد؛ با احترام به آنچه که لانا و لیلی واچوفسکی 
۲۵ ســال پیش آغاز کردنــد و تصویری بی نظیر برپایه عشقشــان به این مجموعه و 
شــخصیت ها خلق کردند. تمام تیم برادران وارنر از اینکه گدار قرار است »ماتریکس« 
جدیــد را بســازد، هیجان زده اند؛ ترکیب دیدگاه خاص گدار با معیارهای ســینمایی 

واچوفسکی ها که ۲۵ سال در این استودیو صرف ساخت چهار ماتریکس شد.
گدار برای نگارش فیلم نامه »مریخی« که فیلمی علمی تخیلی و اقتباسی به کارگردانی 
ریدلی اســکات و بازی مت دیمون بود، نامزد دریافت جایزه اســکار شد. از دیگر آثار 
او به عنوان نویســنده »کلاورفیلد« و »جنگ جهانی زد«، و کارگردانی و نویسندگی 

»کلبه ای در جنگل« و »اوقات 
بــد در ال رویال« را می توان 
نام برد. گدار گفت: اگر بگویم 
فیلم های »ماتریکس« سینما 
و زندگی ام را متحول ساخت، 
اغراق نکــرده ام. ظرافت هنر 
لانــا و لیلــی الهام بخش من 
اســت و برای داشتن فرصت 
روایت داستان در دنیای آنها 

بسیار قدردانم.



به گزارش ســبحان، اســماعیل قزل ســفلی، معاون 
سیاســی، امنیتــی و اجتماعــی اســتانداری فارس 
در نشســت شــورای هماهنگی روابــط عمومی های 
دستگاه های اجرایی استان، برکات ماه مبارک رمضان 
و شــب های قدر را بی همتا دانســت و اظهار داشت: 
در دنیای جنگ نرم رســانه ای بســر می بریم و روابط 
عمومی هــا به عنوان افســران جبهه اطلاع رســانی و 

آگاهی بخشی، نقش ارزنده ای ایفا می کنند.
وی خواســتار بهره مندی بیشــتر روابط عمومی ها از 
ظرفیت های رسانه ای استان فارس شد و اظهار داشت: 
فعالیــت در عرصه روابط عمومی مقدس اســت و در 

تحقق شعار سال نقش ویژه ای دارند.
معاون اســتاندار فارس از روابــط عمومی ها به عنوان 
ســفیران امید یاد کرد و بیان داشــت: امروز برخی از 
خدمات دولت در حوزه اطلاع رســانی مغفول مانده که 

باید با خلاقیت و نوآوری به بیان آن ها پرداخت.
وی با اشــاره به این موضوع که عمل به فرمایشــات 
مقام معظم رهبری همواره راهگشــا است، خاطرنشان 
کرد: تحقق شعار ســال در پرتو بسیج همت ها، بسیج 
ســرمایه ها و بســیج ابتکارات میسر می شود و رسالت 
روابط عمومی ها در حوزه بسیج ابتکارات سنگین تر از 

همیشه است.
  فرهنگ کار و تلاش باید در میان مردم بیش از 

گذشته تبیین شود
قزل سفلی در بخش دیگری از سخنانش افزود: فرهنگ 
کار و تلاش باید در میان مردم بیش از گذشته تبیین 
شــود و با توانمندســازی جامعه می توان در راستای 
باروری اســتعدادها، افزایش بهــره  وری و بدرقه فقر و 

محرومیت در جامعه گام برداشت.
به گفته این مقام مســئول، روابط عمومی ها پیشــانی 

خدمت رســانی دســتگاه ها به مردم هستند و از آن ها 
انتظار می رود بســتر نیکــوکاری را در جامعه تقویت 
ســاخته و حلقه وصلــی میان خیــران و نیازمندان 

باشند.
معاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
فارس با تأکید بر این موضوع که شــان مســئولان 
همانا خدمت رســانی به مردم اســت، اظهار داشت: 
در فرمایشــات و عملکرد مقام معظم رهبری همواره 
توجه ویژه ای به مؤلفه های جهاد تبیین می شــود و 

از روابط عمومی ها انتظار اســت تا به مطالبات جامعه 
توجه بیشــتری کنند و بازتاب ســخنان مردمی را در 

رسانه ها منتشر کنند.
قزل ســفلی افــزود: مســئولیت روابــط عمومی هــا 
صرفــاً روایتگری اخبار نیســت؛ بلکه بایــد کمیت و 
کیفیت اخبار در رســانه های مختلف مورد ســنجش 
 قــرار گیــرد و از تجارب اهــل رســانه در این حوزه 
استفاده شــود تا مقبولیت بیشــتری در متن جامعه 

داشته باشد.
وی خاطرنشان کرد: تولید محتوا در بخش های مختلف 
رسانه ای از مسئولیت های دیگر روابط عمومی ها است 

که باید مورد توجه قرار گیرد.
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس 
در ادامــه افــزود: امروز فقــط با رژیم صهیونیســتی 
و آمریــکا بــه عنوان دشــمن روبه رو نیســتیم؛ بلکه 
 فقر و محرومیــت هم در برابر ملت مــا قرار گرفته و

 همــه وظیفه داریم برای مقابله با این چالش تلاش و 
مجاهدت کنیم.

  تمامی کارهای دستگاه های اجرایی باید پیوست 
رسانه ای داشته باشد

قزل ســفلی در بخــش پایانــی ســخنانش اظهــار 

داشــت: تمامی کارهای بزرگی که در دســتگاه های 
اجرایــی صــورت می گیرد باید پیوســت رســانه ای 
مطلوبــی داشــته باشــد و همــه مدیــران موظفند 
 خدمات دســتگاه ها را در قالب های هنر و رســانه به 

مردم ارائه کنند.
وی بــا بیان این که ماه مبــارک رمضان ماه اجتماعی 
اســت که در آن توصیه به اطعــام و کمک به دیگران 
وارد شده است، افزود: حسن ســلیقه و ابتکار کمیته 
امداد امام خمینی)ره( استان فارس و اداره کل روابط 
عمومی و امور بین الملل اســتانداری فارس برای بهره 
گیری از ظرفیت روابط عمومی دســتگاه ها در زمینه 
ترویج فعالیت های خیراندیشانه، قابل ستایش است و 

باید با قدرت پیگیری شود.
معاون اســتاندار فــارس ماه مبارک رمضان را بســتر 
جهاد تواصــی به حق و خیر دانســت و افزود: انتظار 
از روابط عمومی های دســتگاه های اجرایی این اســت 
که بســتر ارتباطی مناسب میان کســانی که مایل به 
 کارهای خیر هســتند و افرادی کــه از کارهای خیر 
بهره مند می شــوند فراهم ســازند؛ حلقه وصل بودن 
نعمت مهمی اســت که خداوند بــه روابط عمومی ها 

ارزانی فرموده است.

شهردار منطقه 9 خبر داد:
احداث بوستان خانواده سجادیه

به گزارش ســبحان، عبدالصالح رستم زاده، شــهردار منطقه 9 شیراز از 
احداث بوستان خانواده سجادیه خبر داد و گفت این بوستان در شهرک 
سجادیه به متراژ 12800 متر مربع از جمله پروژه های شاخص در دست 

اقدام در شهرداری منطقه 9 می باشد.
رســتم زاده ادامه داد: مفهوم شــهرها بدون وجود فضای ســبز مؤثر در 
اشکال گوناگون آن دیگر قابل تصور نیست. شهرها به عنوان کانون های 
تمرکــز، فعالیت و زندگی انســان ها برای اینکه بتواننــد پایداری خود 
را تضمیــن کننــد چاره ای جز پذیرش ســاختار و کارکــردی متأثر از 
سیســتم های طبیعی ندارنــد. در این میان فضای ســبز به عنوان جزء 
ضروری و لاینفک پیکره شــهرها در متابولیسم آنها نقش اساسی دارند 
کــه کمبود آنها می توانــد اختلالات جدی در حیات شــهرها به وجود 
آورد.فضای ســبز و پارک بخشــی از چهره مطلوب شــهر را می سازد و 
 یکی از نیازهــای ضــروری و پدیده های مطلوب زندگی شهرنشــینی 

محسوب می شود.
رســتم زاده گفت: این پروژه با برآورد ریالــی 115میلیارد ریال، با توجه 
به کارکردهای متنوع فضاهای ســبز شهری، توسعه و تقویت این فضاها 
باید از لحاظ کمی و کیفی متناســب با حجم فیزیکی شــهر، نیازهای 
شــهروندان و شــرایط اکولوژیکی و روند گســترش آتی شهرها در نظر 
گرفته شــود تا بتواند به عنوان فضایی فعال، بازدهی زیســت محیطی 

مستمری داشته باشد.

سخنگوی شورای شهر  صدرا: 
عملیات احداث پارک ملاصدرا ۴۰درصد

 پیشرفت فیزیکی دارد
به گزارش سبحان، مهدی کشاورزی، سخنگوی شورای شهر صدرا گفت: 
عملیات احداث ملاصدرا شــهر صدرا در فاز یک این شهر تاکنون حدود 

۴0 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
 کشاورزی در بازدید از مراحل ساخت این طرح عمرانی اظهار کرد: پارک 
ملاصدرا نزدیک به 9 هکتار وســعت دارد که در مرحله استخوان بندی 
آن شامل سنگ فرش پیاده رو، جدول کاری، تأسیسات و آغاز شده است. 
وی گفت: تاکنون بالغ بر 15 میلیارد تومان هزینه توسط شهرداری برای 

ساخت آن هزینه شده است.
 عضو هیئت رئیســه شورای شــهر صدرا افزود: کاربری ها و قابلیت های 
پیش بینی شــده در احداث این پارک بزرگ شامل؛ فضای بازی کودک، 
فضای ورزشــی ، بازارچه، آلاچیق، پارکینگ، فضای ســبز، پیاده رو و.... 
می باشد. ســخنگوی شورای شهرصدرا با اشــاره به اهمیت پارک ها در 
شهرهای پرتراکم نظیر صدرا بیان داشت: وجود پارک ها در مقیاس های 
بزرگ و کوچک با ارائه امکانات کافی برای همه گروه های سنی، یکی از 
شاخص های توسعه یافتگی به حساب می آید؛ زیرا باعث حضور اجتماعی 
و اختیاری شــهروندان و لذت بردن آن ها از اوقات فراغتشــان می شود. 
کشاورز خاطرنشان کرد: این پارک در کنار منطقه پرتراکم فاز یک شهر 
صدرا قرار دارد و از لحاظ موقعیت، محل بســیار مناسبی برای تفریح و 
استراحت شهروندان و مســافران به شمار می رود که امیدواریم تا پایان 

سال جاری به بهره برداری کامل برسد .

مدیرکل میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس بیان کرد:

11 رشته صنایع دستی فارس درراه اکسپو ایران
بــه گزارش ســبحان، محمد ثابت اقلیــدی، مدیرکل میــراث فرهنگی 
گردشــگری و صنایع دستی اســتان فارس از نمایش و عرضه 11 رشته 
صنایع دستی شاخص این استان در ششمین نمایشگاه توانمندی های های 
صادراتی )ایران اکسپو( خبر داد. ثابت اقلیدی در جلسه هماهنگی حضور 
در ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی کشور »ایران اکسپو« در 
سال 1۴0۳ گفت: این نمایشگاه 8 تا 12 اردیبهشت ماه در محل دائمی 

نمایشگاه های بین المللی تهران برگزار می شود. 
وی بــا اشــاره به اینکه در نمایشــگاه مذکور ســالنی بــه متراژ 120 
مترمربع به نمایش و فروش هنرهای ســنتی و صنایع دســتی اســتان 
فارس اختصاص یافته اســت، افزود: در این فضای نمایشگاهی رشته های 
صنایع دستی شاخص اســتان مانند گلیم، چرم، خاتم، منبت، زیورآلات 
ســنتی، کاشــی هفت رنگ، گره چینی، آیینه کاری، مقرنس، هنرهای 
وابســته به معماری و...عرضه می شوند که برخی از این هنرها به صورت 
کارگاه تولیــد زنده محصولات در معرض دیــد و فروش قرار می گیرند. 
ثابت اقلیــدی معرفی ظرفیت های صادراتی صنایع دســتی اســتان در 
نمایشــگاه ایران اکسپو را ضروری دانســت و تأکید کرد: بی تردید ایران 
اکســپو فرصت طلایی برای ارائه توان و دســتاوردهای استان فارس به 

بازدیدکنندگان تجاری خارجی و داخلی است.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری فارس خبر داد:
 جمع آوری 6۰ میلیون مترمکعب آب در سازه های 

آبخیزداری فارس
به گزارش سبحان، حجت اله مرادی، مدیرکل منابع طبیعی وآبخیزداری 
فارس گفت: درپی بارش های اخیر در بندهای آبخیزداری نقاط مختلف 
شهرســتان های اســتان 60 میلیون متر مکعب آب ذخیره و استحصال 
شــد. وی افزود: در این راستا ۴55 بند و ســازه های آبخیزداری در 27 
شهرستان استان از جریان های سطحی و روان آبها را استحصال و ذخیره 
کرده اند. مرادی تصریح کرد: شهرســتان های ممسنی، اقلید، فیروزآباد، 

فسا و سپیدان بیشترین حجم آبگیری را برای خود ثبت کرده اند.
مدیــرکل منابع طبیعــی و آبخیزداری فارس اظهار داشــت: طرح های 
آبخیزداری علاوه بر اســتحصال آب، نقش مهمــی در کنترل و کاهش 
خســارت ناشی از سیلاب داشته به نحوی که در این سامانه  بارشی هیچ 

سیل مخربی در استان گزارش نشد.
وی افــزود: آبگیری ایــن پروژه ها ضمن جلوگیری از فرســایش خاک 
وکاهش خسارات سیلاب تأسیسات شهری، روستایی وزیر بنایی، منجر 
به تغذیه ســفره های زیرزمینی و منابع آبی، چشــمه ها وقنوات دراین 
مناطــق گردیده و اثــرات قابل توجهی در کاهش اثرات خشکســالی و 
تأمین بخشی از آب آشامیدنی مورد نیاز به ویژه روستاها و دیگر مناطق 

زیر دست دارد. 
گفتنی اســت: در اســتان فــارس بیــش از ۴00 طرح آبخیــزداری و 
آبخوانداری و 50 طرح پخش ســیلاب که هرکدام از این طرح ها شامل 

10 تا 120 سازه آبخیزداری از انواع مختلف است.
   

سربازان مایه افتخار کشور هستند
به گزارش سبحان، مراســم ضیافت افطاري کارکنان وظیفه فرماندهي 
انتظامي استان فارس، با حضور سردار یوسف ملک زاده،جانشین فرمانده 
انتظامي فارس برگزار شد. وی در این مراسم، اظهار داشت: شما عزیزان 
در یکي از بهترین دوران هاي عمر خود به خدمت مقدس سربازي آمده 
و در مسیر خدمت رساني به مردم ایران اسلامي تلاش مي کنید. سردار 
ملک زاده افزود: قطعاً اجر تلاش و خدمات شــما در مسیر حفظ نظم و 

امنیت مردم در نزد خداوند متعال محفوظ خواهد بود.
وي با تأکید بر اهمیت دوران مقدس ســربازي، سربازان را مایه افتخار 
کشــور عنوان کرد و گفت: لطف خداوند شــامل حال شما عزیزان شده 

است و این تلاش ها و اقدامات مایه برکت در زندگي شما خواهد شد.
جانشــین فرمانده انتظامي استان فارس در پایان ضمن تقدیر و تشکر از 
اقدامات و تلاش هاي کلیه سربازان فرماندهي انتظامي استان فارس، به 
ســؤالات و مشکلات آنان رسیدگي و دستورات لازم در جهت رفع آن ها 

را صادر کرد.
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به گزارش ســبحان، نشســت مقدماتی گفتمان 
سومین حرم اهل بیت)ع( با حضور شخصیت های 
ملــی، اســتانی و شــهری در حــرم حضــرت 

شاهچراغ)ع( برگزار شد.
آیــت ا... لطــف ا... دژکام، نماینــده ولی فقیه و 
امام جمعه شــیراز در این نشست اظهار کرد: کار 
باید از یک نقطه آغاز شــود و کاری که شــروع 
می شود، نمی توان توقع داشــت که هیچ عیبی 
نداشــته باشــد. باید در مرحله اجــرا در حوزه 

گفتمان بیشتر مطالعه کنیم.
آیت ا... دژکام افزود: جریانــی در مقابل موضوع 
سومین حرم اهل بیت )ع( فعالیت و می خواهند 
محیط هــای مذهبی از کارکــرد اصلی خودش 

بیرون بیاید.
محمدهادی ایمانیه، اســتاندار فارس نیز گفت: 
بــرای هر قشــری بــه گفتمان ســازی خاصی 
نیازمندیم و لازم اســت کمیته هایی که تشکیل 
می شــود زمان بگذارد و گفتمان ســازی اقشار 
مختلف را فراهم کند و باید بســیار چابک عمل 
کند.ایمانیه با اشاره به اینکه شهرداری و شورای 
اسلامی شهر برای اتصال راه های اتصال مردم به 
حرم مطهر از طریق مترو باید برنامه زمان بندی 
اساسی در نظر بگیرند، افزود: دسترسی مردم به 
حرم مطهر حضرت شــاهچراغ )ع( باید تسهیل 

شود.
 سامان د هی خانه های اطراف حرم شاهچراغ 

وی بر ضــرورت ســامان د هی خانه های اطراف 
حرم مطهر حضرت احمد بن موســی الکاظم )ع( 
تأکید کرد و گفت: خانه هــای اطراف حرم باید 
سامان د هی شــود تا از وجود معضلات فرهنگی 
اطراف حرم از این طریق جلوگیری گردد؛ رئیس 
محتــرم جمهوری نیز هم تا ۳00 میلیارد تومان 

قول همکاری و مساعدت داده اند.
نماینده عالــی دولت در فارس در ادامه با تأکید 
بر اینکــه کتابخانه حرم مطهر به یک تحول نیاز 
دارد و باید در تنوع کتاب ها تحول شــکل گیرد 
و بــه موزه قرآنی حرم نیــز به صورت ویژه توجه 
شود، از لزوم ایجاد تقویمی برای مشخص شدن 

برنامه های خاص حرم مطهر سخن گفت و اظهار 
کرد: تقویمی نوشته و چند برنامه مشخص شود 
که برای این روزها مشخص شود که چه تعهدی 
توســط ســازمان ها و هیئت های مذهبی وجود 

دارد.
ایمانیــه تصریح کرد: منابــع مالی پایدار حرم را 
موردتوجه قرار گیرد که تا پایان سال دغدغه ای 

برای اجرای بسیاری از برنامه ها نداشته باشیم.
  بایستی گام ها را سریع تر برداشت

حجت الاسلام علی اکبر کلانتری ضمن تأکید در 
تســریع در برنامه ریزی ها و انجام اقدامات عملی 
برای نیل به جایگاهی در شــأن ســومین حرم 
اهل بیت )ع( گفت: بایســتی گام ها را ســریع تر 
برداشــت. زمــان را مغتنم شــمارید. فرصت ها 
زودگذرند. در بیان اهمیــت فرصت ها، حضرت 
آقا در دیدار با مسئولین نظام فرمودند: »تشکیل 
نظــام مقدس جمهوری اســلامی بــرای دنیای 
اســلام یک فرصت بزرگ را به وجــود آورده از 
این فرصت تا امروز استفاده های زیادی شده، باز 
هم ان شاء ا... باید به نفع اسلام و مسلمین از این 

فرصت استفاده بشود و استفاده خواهد شد.« 
 باید ریل ها و هدف گذاری ها را دقیق تنظیم 

کرد
گاهــی محدودیت فرصت ها به مــا این امکان را 
نمی دهد که کار را تا آخر به پایان برســانیم. در 

فکر این نباشــید که در دوره مسئولیتمان کار را 
تمام می کنیم، ممکن است این امر محقق نشود، 
اما می تــوان ریل ها و هدف گذاری هــا را دقیق 
تنظیم کرد. اگر چنین شــود، آیندگان بر روی 
این ریل حرکت می کنند کــه خود، کار بزرگی 
اســت. اگر هدف را دقیق ترسیم کرده و سند را 
دقیق طراحی کنیم و مدیران امروز هم بر محور 
این ســند راهبردی به طور جدی حرکت کنند، 
این ریل ها تغییر می کند. شــورای آینده نیز در 

این مسیر حرکت خواهد کرد. 
وی خاطرنشــان کــرد: گفتمان ســازی در این 
سند، یک گام است که همه مدیران، دستگاه ها 
و مجموعه هــا به لحاظ گفتمانی بر این مســئله 
متمرکز شــوند. طرح موضوع و جا انداختن این 
موضوع در ذهن شهروندان شیراز و مردم استان 
و کشور بایستی انجام گیرد و گام های بعدی در 

جای خود برداشته شود.
   مختصرسازی و مردمی سازی سند گفتمان 

سومین حرم اهل بیت )ع(
محمد فــرخ زاده، معاون هماهنگــی و مدیریت 
امور زائرین اســتانداری فارس نیز ضمن تقدیر 
از نماینــده ولی فقیــه در فارس کــه پیرامون 
توجــه به گردشــگری مذهبــی و دینی، گفت: 
مختصرســازی و مردمی ســازی ســند گفتمان 
ســومین حرم اهل بیــت )ع( اهمیت ویژه ای در 

موضوع گفتمانــی دارد. این ســند باید قابلیت 
 داشــته باشــد در شــورای ملی زیارت کشــور 

اجرایی شود.
وی گفــت: در موضــوع گفتمان ســومین حرم 
اهل بیت )ع( مســئله شــهر فرزانگان را مطرح 
کردیم و تمام دانش آموزان پایه چهارم دبســتان 
در حرم مطهر حضور یافتند و با موضوع سومین 
حرم اهل بیت )ع( و آداب حرم مطهر آشنا شدند 
و در طرح مســجدمحوری هم اهالی مســجد با 

حرم مطهر ارتباط قوی گرفتند.
  کار وقتی شکل عمومی پیدا خواهد کرد که 
فکر و جهت گیری تبدیل به گفتمان عمومی شود

ســید ابراهیم حســینی، رئیس شورای اسلامی 
شــهر شیراز نیز با اشــاره به مراحل شکل گیری 
ســند جامع ســومین حرم اهل بیت )ع( گفت: 
ســند تحول آماده شده و پژوهش ها ادامه دارد و 
اکنون به این مرحله رسیده ایم که ارائه سند یک 
عنوان قابل توجه نه برای استان بلکه برای کشور 
باید داشته باشد. حســینی ادامه داد: کار وقتی 
شکل عمومی و مردمی پیدا خواهد کرد که فکر 

و جهت گیری، تبدیل به گفتمان عمومی شود.
وی با اشــاره به اینکــه موضوع جلســه امروز 
باید بدانیم  گفتمان ســازی اســت، اظهار کرد: 
چگونه می شود برای ســند جامع سومین حرم 

اهل بیت )علیهم السلام( گفتمان سازی کرد.
رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مسئله سومین 
حرم اهل بیت )ع( نه در اســتان بلکه در کشــور 
مهم دانســت و گفــت: رهبر معظــم انقلاب با 
نام گذاری ســومین حرم اهل بیت )ع( توانســت 
غبار روی این استان را پاک کند و اکنون ما باید 
این سند را به گونه های مختلف برای شهروندان 
و مســئولین بیان کنیم تا اهمیت این ســند را 

بدانند.
حرم  سومین  گفتمان  پای کار  شیراز  مردم   

مطهر هستند
محمدحســن اسدی، شــهردار کلان شهر شیراز 
نیــز اظهار امیدواری کرد: بحث گفتمان ســازی 
دوام داشــته باشد. اســدی با اشــاره به اینکه 

تقریباً وظایف همه دســتگاه ها مشــخص  شده 
اســت، افزود: تفکیک وظایف بســیار مهم است 
و کارکــرد و رویکــرد بســیار زیــادی دارد که 
اجتماعی، فرهنگی، مذهبی، امنیتی و اقتصادی 
از کارکردهایی است که در نظر گرفته شده است.
وی با اشــاره به اینکه بافت تاریخی فرهنگی در 
جوار حرم مطهر قرار دارد، افزود: مردم شــیراز 
پای کار گفتمان ســومین حرم مطهر هستند، به 
شرطی که ما مسئولین زمینه آن را فراهم کنیم 
و امیدوارم در صورت ثبت ســند از ابتدای نیمه 
دوم ســال فعالیت های زیرســاختی آن را شاهد 

باشیم.
حجت الاســلام محمدرضــا طاهــری، رئیــس 
پژوهشــکده رهیافت ولایت با ابراز خرســندی 
گفت: امروز گام های اولیه برای ســند ســومین 
حرم اهل بیت )علیهم الســلام( در ایران اسلامی 

برداشته شده است.
حجت الاســلام طاهری ادامه  داد: برای رسیدن 
شــیراز و استان به جایگاه سومین حرم اهل بیت 
)علیهم الســلام( لازم بود یک سند جامع، کامل 
و روشــن نوشــته شــود که به همت دوستان 
شروع شده اســت. وی ادامه داد: شیراز به عنوان 
ســومین حرم اهل بیــت )علیهم الســلام( بود و 
به تدریج از آن غافل شده بودیم، پس مقام معظم 
رهبری متذکر شــدند و ما باید تمام تلاش خود 

کنیم که به این جایگاه برسیم.
رئیس پژوهشــکده رهیافت ولایــت افزود: این 
جایگاه مهم برای شــهر شــیراز و از جهتی یک 
رتبه معنوی بزرگ برای این اســتان و ســطح 
کشــور است و باید در راســتای اقدامات فکری 
انجام شــده، گام ها ســریع تر برداشــته شود و 
زمــان را مغتنم بشــماریم. وی بیــان کرد: به 
فرصت ها دقت شود هرچند مدت زمان مسئولیت 
ما کم اســت اما می تــوان ریل گــذاری کرد و 
هدف گــذاری دقیــق انجام داد و اگــر طراحی 
 کنیم و مدیران جدی باشــند، ریل گذاری خوبی 
صــورت خواهــد پذیرفت. گفتمان ســازی تنها 
یک گام از ســند جامع ســومین حرم اهل بیت 

)علیهم السلام( است.

مدیرعامل آبفا فارس خبر داد:
 تعویض قریب به ۵۸ هزار کنتور معیوب در سال 1۴۰۲

علی جان  گــزارش ســبحان،  به   
صادق پــور، مدیرعامــل شــرکت 
آبفا اســتان فارس گفت: در سال 
گذشته قریب به 58 هزار دستگاه 
کنتور معیوب آب مشــترکین در 
۳6 شهرستان استان تعویض شده 

است.
صادق پــور در همین رابطه تصریح 
کرد: با تلاش مأمورین رفع اتفاقات 
و حوادث آب امــور و ادارات تابعه 
شــرکت آبفا فارس در ۳6 شهرستان اســتان، علاوه برگزارش های مردمی از طریق 
ســامانه ارتباط با مردم )122(، طی ســال گذشــته حدود 58 هزار دستگاه کنتور 
نو جایگزین کنتورهای خراب شــده است که شــامل قریب بر 20 هزار دستگاه در 

روستاها و ۳8 هزار دستگاه در شهرهای استان می باشد.
به گفته مدیرعامل شرکت آبفا استان فارس این اقدامات که در 11۴ شهر و91 بخش 

انجام شده، دارای رشد 6۴ درصدی نسبت به سال 1۴01 بوده است.
وی افزود: علاوه بر نشت یابی در شبکه های توزیع و انشعابات آب مشترکین، تعویض 
کنتور های خراب آب نیز نقش بسزایی در جلوگیری از هدررفت آب دارد.  وی واقعی 
شــدن میزان مصرف مشــترکین و جلوگیری از اجحاف در پرداخت آب بهای بیشتر 

توسط آنان را از دیگر مزایای تعویض کنتورهای معیوب آب عنوان کرد.

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:
بهره مندی 66۰ خانواده استان فارسی از تخفیفات فروش 

انشعاب برق ویژه طرح جوانی جمعیت 
به گزارش سبحان، محمدرسول تحفه، مدیر روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق 
استان فارس گفت: در ســال 1۴02 تعداد 660 خانواده دارای سه و چهار فرزند در 

استان فارس مشمول تخفیفات فروش انشعاب برق شدند.
تحفه بیان داشــت: در راســتای اجرای ماده 5 قانون حمایــت از خانواده و جوانی 
جمعیت و اجرای سیاســت های کلی این قانون، شــرکت توزیع نیروی برق اســتان 
فارس خدماتی را هم برای مشــترکان و هم برای پرســنل خود در نظر گرفت. وی 
توضیح داد: با توجه به الزام قانون برای مشــترکان برق دارای ســه فرزند زیر بیست 
سال تخفیف 50 درصدی و برای مشترکان دارای حداقل چهار فرزند زیر بیست سال 

تخفیف 70 درصدی فروش انشعاب برق در نظر گرفته شد. 
وی ادامه داد: در سال گذشته ۴89 مورد تخفیف خرید انشعاب برق با مبلغی بالغ بر 
16 میلیارد و 528 میلیون ریال به خانواده های دارای سه فرزند و 171مورد تخفیف 
خرید انشعاب برق با مبلغی بالغ بر8 میلیارد و 56 میلیون ریال به خانواده های دارای 
حداقل چهار فرزند تعلق گرفت که در محدوده تحت پوشــش شرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس 660 خانواده از تخفیفی به مبلغ 2۴ میلیارد و 58۴ میلیون ریال 

بهره مند شدند.
وی تخصیص یک روز مرخصی در سالروز ازدواج، پرداخت سقف وام خارج از نوبت به 
پرسنلی که ازدواج کرده و یا صاحب فرزند سوم می شوند، تخصیص ۴ ماه دورکاری 
به بانوان باردار در ماه های آخر بارداری را از جمله تســهیلات در نظر گرفته از سوی 

شرکت جهت همکاران شرکت عنوان کرد.

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری فارس:
طرح سپرده سرمایه گذاری اتباع و مهاجرین خارجی 

کماکان ادامه دارد
به گزارش سبحان، بهرنگ قربانی، مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری 
فارس گفت: طرح ســپرده گذاری اتباع و مهاجرین خارجی ســاکن استان فارس با 
توجه به اســتقبال کم نظیر و درخواست اتباع خارجی جهت استفاده از طرح مذکور 

کماکان ادامه دارد.
قربانی  به برخی شــایعات در مورد طرح یاد شده ازجمله عدم دریافت وجه واریزی 
یا خرید اقلام در زمان خروج از کشــور اشاره و گفت: اتباع خارجی شرکت کننده یا 
علاقه مند شرکت در طرح به شایعات توجه نکنند و به منظور استفاده از مزایای طرح 

در فرصت باقی مانده اقدام لازم را انجام دهند.                         
وی خاطرنشان کرد: طرح سپرده ســرمایه گذاری برای اتباع دارای برگ سرشماری 
و بازشــماری فرصت ویژه ای می باشد چون مدارک فعلی آنان منقضی و فاقد اعتبار 
اســت. مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی اســتانداری فــارس تصریح کرد: به 
اتباعــی که بعد از خرداد 1۴00 تاکنون وارد کشــور شــده اند یــا از این پس وارد 
 شــوند هیچ گونه مدرکی ارائه نمی شــود و این افراد به عنــوان اتباع غیرمجاز باید

 کشور را ترک کنند.

هم افزایی مدیریت استانی و شهری برای تدوین سند سومین حرم اهل بیت )ع(

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس مطرح کرد:

نقش آفرینی روابط عمومی ها در تحقق شعار سال

به گــزارش ســبحان، وحیــد خداپرســت، مدیر کل 
 تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی فــارس از اجــرای
 مرحله ســوم طرح فجرانه کالابــرگ  الکترونیکی در 

استان خبر داد.
خداپرســت آغاز این طرح را حمایت مضاعف از سبد 
غذایــی خانوار یارانه بگیر بــا اولویت خانوار دهک های 
اول تا هفتم دانســت و اظهار داشــت که این دهک ها 
 مشــمول 220 هــزار تومــان اعتبار خریــد 11 قلم 

کالابرگی می شوند.
وی به این نکته اشاره کرد که اعتبار جدید 220 هزار 
تومانــی علاوه بر یارانه ۳00 و ۴00 هزار تومانی فعلی 
بوده و خانوار مشمول طرح به صورت مجزا یارانه نقدی 

خود را به صورت ماهانه دریافت می کنند.
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس یادآور شــد 

کــه مبلغ حمایتی دولت به صورت اعتبار در حســاب 
سرپرســت خانوار تخصیص یافتــه و در زمان خرید و 

متناسب با میزان خرید مصرف می شود.
به گفته خداپرست خانوارهای مشمول طرح می توانند 
اقلام ســبد غذایی را در یک ماه و متناسب با نیاز خود 
 خریداری کنند و اجباری در خرید همه اقلام به صورت 

یک جا وجود ندارد. 
وی اذعان داشــت که در طرح فجرانه یک ســبد 11 
قلمی برای تأمین حداقل کالری، پروتئین، ریزمغذی و 
ویتامین های لازم برای هر فرد، منطبق با نظر انستیتو 
تغذیه ایران و وزارت بهداشــت بــا قیمت های مبنای 
سال 1۴01 انتخاب شــده و مابه التفاوت آن قیمت ها 
با قیمت روز از محل یارانه جدید دولت تأمین خواهد 
شد. خداپرست توضیح داد که خانوارها می تواند اقلام 
طرح را در ســقف وزنی و کالایی تعریف شــده خرید 
کننــد و امکان جابه جایی اعتبار بین گروه های کالایی 

مقدور نیست. 
به  عنوان مثال با اعتبار برنج امکان خرید روغن وجود 
ندارد و فقط برای گروه لبنیات امکان پذیر است و یارانه 
هــر قلم غذایی به  صورت مجزا پرداخت خواهد شــد. 
مدیر کل تعاون فارس به این نکته اشــاره کرد که 11 
قلم کالای اساسی شامل گوشــت مرغ، گوشت قرمز، 
برنج، روغن، ماکارونی، شیر، پنیر، ماست، قند و شکر، 

تخم مرغ و حبوبات است.

در  فجرانــه  اینکــه طــرح  بیــان  بــا  خداپرســت 
 بســتر شــبکه ملــی اعتبــار )شــما( بــا عاملیــت 
شــرکت مجری طرح )فارا( و همکاری سایر دستگاه ها 
اجرایی خواهد شد، عنوان کرد که یارانه بگیران متقاضی 
باید توجه داشــته باشند قیمت روز این اقلام بر اساس 
کالاهــای مرجع بوده و در خصوص کالاهایی با قیمت 
 بالاتــر مابه التفاوت را از محل حســاب خود پرداخت 

خواهند کرد.
وی توضیح داد کــه متقاضیان اســتفاده از کالابرگ 
الکترونیکی می توانند با مراجعه به فروشگاه های طرف 
قرارداد شــبکه ملی اعتبار )فروشــگاه خُرد عضو طرح 
و فروشــگاه های زنجیره ای افق  کوروش، جانبو، هفت، 
محسن،  وال مارکت،  گندم، هایپرفامیلی،  دیلی مارکت، 
مینومــارت، ترقی و فروشــگاه های اینترنتی اســنپ 
مارکت و دیجی کالا( نســبت به خرید اقلام اساســی 

اقدام کنند.
 لازم بــه ذکر اســت متقاضیان برای شناســایی این 
فروشــگاه ها می تواننــد به نرم افزار کاربردی »شــما« 
مراجعــه و فروشــگاه های اطــراف خود را مشــاهده 
کننــد. برای دریافــت این نرم افزار نیــز می توانند به 
 shoma.sfara.ir ســکوهای بازار، مای کت و یا سایت 
مراجعــه کــرده و از طریــق اجــرای کد دســتوری 
 #1۴6۳*500* می توانند لینک نصب این نرم افزار را 

دریافت کنند.

مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی فارس خبر داد: 

اجرای مرحله سوم طرح فجرانه کالابرگ الکترونیکی در استان



اینصبحانههابیمارتانمیکنند
صبحانه در فرهنگ سلامت ما ایرانی ها و در عرصه پزشکی 
به عنوان کامل ترین غذا شــناخته شده است. اما هر وعده 
غذایــی صبحگاهی مغذی و پر کالری لزوماً و صرفاً به این 
دلیل کــه انرژی مورد نیاز مــا را در فعالیت روزانه تأمین 

می کند، نمی تواند برای سلامت بدن مفید باشد.
  آب میوه: آب میوه ها اغلب به عنوان یک گزینه صبحانه 
ســالم در نظر گرفته می شوند زیرا سرشار از مواد مغذی به 
دســت آمده از میوه های تازه هســتند، اما تعجب خواهید 
کرد اگر بدانید که فقط یک لیوان آب میوه پر از ســاکارز و 
فروکتوز است که ممکن است سطح قند را نیز افزایش دهد. 
علاوه بر این، کمبود فیبر آن را به یک انتخاب ضعیف تبدیل 
می کند، اگر می خواهید دریافت آنتی اکسیدان ها و ویتامین ها 

را در رژیم غذایی تقویت کنید، بهتر اســت برای صبحانه از 
میوه های تازه اســتفاده کرده تا مقداری فیبر سالم به رژیم 

غذایی اضافه کنید.
رشــته فرنگی: رشــته فرنگی اغلب با ســرخ کردن 
رشــته های خمیر درست می شــود، بنابراین مهم نیست از 
چه آردی برای تهیه رشته استفاده شده است، فرآیند سرخ 
کردن آن را ناسالم می کند. مخصوصاً وقتی دوباره با روغن، 
سبزیجات و ادویه جات پخته شــود. بنابراین، بهتر است از 
مصرف نودل در صبح خودداری کنید، زیرا وجود چربی ها، 
گلوتن و کربوهیدرات ها با هم منجر به افزایش وزن می شود.
ماست طعم دار: ماســت های طعم دار بسته بندی شده 
ممکن اســت گزینه ای لذیذ برای ترکیب با جو، موسلی یا 

گرانولا به عنوان یک صبحانه ســالم به نظر برسند، اما این 
ماست های طعم دار با افزودن طعم های مصنوعی، قندهای 
تصفیه شــده و مواد نگهدارنده ساخته می شــوند. خوردن 
منظم آن ها ممکن اســت منجر به مصرف بیش از حد قند 
 شــود که خطر ابتلا بــه چاقی، دیابت و بیمــاری قلبی را

افزایش می دهد.
گرانولا: گرانولا یکی از خوشــمزه ترین مخلوط غلات، 
میوه های خشک و آجیل است، اما تعجب خواهید کرد اگر 
بدانید که این طعم شیرین و بافت ترد با افزودن قسمت هایی 
از تخم مرغ، مواد افزودنی و شکر به دست می آید که منجر 
به افزایش ناگهانی سطح قند بدن شده و باعث می شود بعد 

از مدتی احساس خستگی کنید.

هنگامــی  کــه جیمیل ۲۰ ســال پیــش در چنین 
روزهایی بــا یک بیانیه مطبوعاتی ســاده  منتشــر 
شــد، تقریباً همه فکر می کردند فریبی بزرگ در راه 
اســت؛ زیرا این ســرویس وعده فضای ذخیره سازی 
یــک گیگابایــت را داده بــود؛ ظرفیتی کــه از ۱۵ 
 مگابایت فضای ذخیره ســازی اینباکس های آن زمان

به مراتب بیشتر بود.
از سوی دیگر، بسیاری از سرویس های دریافت ایمیل 
در آن زمان به اشتراک پولی نیاز داشتند، اما جیمیل 
مدعی بود که کاملًا رایگان است. تاریخ انتشار سرویس 
جیمیــل در روز اول آوریل بــود، به همین دلیل زیاد 
جدی گرفته نشد و بســیاری آن را دروغ اول آوریل 
می دانستند؛ اما طولی نکشید که نسخه بتای جیمیل 
در اختیار کاربران حرفه ای فناوری قرار گرفت و زندگی 

آنلاین را برای همیشه تغییر داد.
! شاید بیشترین چیزی که هنگام از راه رسیدن جیمیل 
توجه همه را به خود جلب کرد، فضای ذخیره ســازی 
یک گیگابایتی آن بود؛ اما راستش را بخواهید گوگل 
توقع داشت قابلیت جست وجوی سریع جیمیل بیشتر 

باعث شگفتی کاربران شود.
گــوگل از ابتدای معرفی جیمیــل تاکنون، تغییرات 
زیادی را در این ســرویس اعمال کرده اســت؛ مثلًا 
در ســال ۲۰۰۸ تــم اینباکــس را تغییــر داد و در 
اقدامی شگفت انگیز، ۱۵ گیگابایت فضای ذخیره سازی 
رایگان را در اختیار کاربران گذاشت؛ سپس در اواسط 

دهه ۲۰۰۰ نسخه موبایل جیمیل را ارائه داد.
البته تا چند سال پیش شاید دست گوگل برای ایجاد 
تغییــرات در جیمیل بازتر بود؛ اما اکنون نه، زیرا باید 
حواسش را جمع کند تا پرکاربرترین سرویس ایمیلی 

جهان را با تغییرات متنوع مختل نکند.
وقتی فضای ذخیره ســازی کافی در اختیارمان باشد، 
مسلماً مجبور به حذف داده هایمان نیستیم و همین 
باعث می شود جیمیل بسیار محبوب باشد؛ زیرا کسانی 
که سال ها است با جیمیل کار می کنند وقتی به آن سر 
می زنند با یک  جست وجوی سریع و آسان می توانند 
قدیمی ترین خاطــرات خود را پیدا کنند و این اتفاق 

ناچیزی نیست.
جیمیل در واقع گذرنامه ما برای ورود به دنیای آنلاین 

است.
اینباکس هــای ما معمــولاً بخش مرکــزی هویت 
آنلاینمان به حســاب می آیند و تقریباً هر روز آن ها را 

چک می کنیم؛ اما سرویس ایمیل رفته رفته با پیشرفت 
روزافزون پیام رســان های آنلاین بــه کانال ارتباطی 
»رســمی« بدل شــد، زیرا برقراری ارتباط روزانه با 
دوستان و آشنایان با ایمیل به آسانی گفت وگو کردن 

در سکو هایی مثل تلگرام و واتساپ نیست.
در واقــع می توان گفت که جیمیــل امروزه گذرنامه 
ما برای ورود به اینترنت محســوب می شود. هر زمان 
که در وب سایتی جدید ثبت نام می کنیم، باید آدرس 
ایمیل خود را وارد کنیم که به احتمال زیاد سرویس 
جیمیل اســت. در حقیقت خریدن بلیت، وارد شدن 
به حســاب بانکی و اصلاً کل زندگی دیجیتال ما در 
نهایــت به جیمیل گره می خــورد. حتی هنگامی که 
رمزعبورهایمان برای حساب های مختلف را فراموش 
می کنیــم، اولین گزینه ای که بــه کمکمان می آید، 
جیمیل است؛ به همین دلیل حتی اگر روزانه جیمیل 
خــود را چک نکنیــم، رمزعبور جیمیــل مهم ترین 

رمزعبور زندگی مان به شمار می آید.
رابط کاربری جیمیل اولیه

افرادی هســتند که در ۲۰ سالِ گذشته شاید بیش 
از ۱۰ بــار از خانه ای به خانــه دیگر نقل مکان کرده 
باشند، اما حساب کاربری جیمیلشان ثابت مانده است. 
تصور روزی که مجبور شــویم آدرس جیمیل خود را 
عوض کنیم، آسان نیســت؛ زیرا با این کار باید تمام 
حساب های کاربری دوستانه و کاری خود در سکو های 

دیگر را نیز ویرایش کنیم.
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طرح روزحدیثروز

ادبیات

صیاددلها؛بهبهانه21فروردین،سالروزشهادت
سپهبد»علیصیادشیرازی«

ســینه ســتبر تاریخ مالامال از خاطرات حیات و ممات مردان مردی است که 
روحشــان فراتر از زمان و عرصه فراخ زمین تنگ تر از قلب سرشار از عشقشان 
بوده اســت. عشق به یگانه هستی بخش که اشتیاق لقائش آرام از جسم و جان 

آنها گرفته و سر سودایی شان را همواره بر آستان داشته اند.
  چند نکته از زبان حال شهید

عظیم ترین نعمت خدا را نعمت عظیم ولایت می دانم و اســتحکام در پیوند با 
ولایت را ضمانت بخش هدایت و عاقبت به خیری می پندارم فلذا نه تنها در قلب 
و زبان بلکه در عمل کوشیده ام ارادتم را به ولایت به ثبوت برسانم و از خداوند 
متعال مســئلت دارم که مرا در این مهم یاری فرماید. در تجربه بیســت سال 
خدمت به انقلاب رمز موفقیت فردی و جمعی را در ادامه راه شهدا و رسیدن به 
صلاحیت جهاد می دانم و به لطف خدا تجربه سنگینی را کسب نموده ام. معتقدم 
هرچه بر شدت و غلظت فضای معنوی کار افزوده گردد زمینه نزول معرفت ها، 

بصیرت ها و نصرت های الهی برای مجموعه فراهم تر می گردد.
 بسیج را کانون توسعه فرهنگ اصیل اسلام ناب محمدی )ص( می دانم.

  در نبودش چه کنم؟
فرزند ارشد شهید، مهدی صیادشیرازی درباره پدر چنین می گوید:

تصور می شد که ایشان فقط یک فرد نظامی  است اما واقعیت این بود که پدرم 
صرفاً یک نظامی نبود. آیت ا... بهاء الدینی گفت: پدرت یک روحانی بود در لباس 

نظامی.
درباره ارتباط پدرم با من باید عرض کنم ایشــان من را آزاد می گذاشت ولی از 
دور مراقبت می کرد. می گفت: بچه ها را نباید حبس کرد. من ۵ ساله که بودم 
برایم برنامه داشت و با توجه به علاقه ای که خودم نشان می دادم لباس چریکی 
تنم می کرد و من را به سخنرانی می برد. برایم خیلی ارزش قائل می شد. با این 
برنامه ها روحیه شهامت را در وجودم پدید می آورد. من از همان کودکی شاهد 
بودم که ایشان چقدر شجاع هســتند. حتی محافظ هایش را قال می گذاشت. 
شاید بخاطر این بود که او اولاً از مرگ نمی هراسید. ثانیاً می خواست ساده زیست 
باشد. یادم است که در دوران کودکی حتی من را به منطقه نظامی  و جبهه ها 
می برد تا با فرهنگ دفاع مقدس بیشتر آشنا شوم. در جبهه ها هلی کوپترها را 
که را می دیدم یک ســرور و نشاط خاصی در من ایجاد می شد. در جاهایی که 
شــهدا بودند من را می برد و یا به خانه هایی که فرزندان بی سرپرست داشت 
من را هم می برد. همه این ها به خاطر این بود که من را با محیط اطراف خودم 

بیشتر آشنا سازد.
آخرین خاطره ای که از ایشــان دارم مربوط می شود به شب شهادتش. آن شب 
حال عجیبی داشت. چون از مسافرت آمده بود؛ زیارت حرم مطهر امام رضا )ع( 
و عیادت مادر گران قدرش در مشهد، زیارت مشهد شهیدان شلمچه، همه و همه 
روحیه ای تازه به او بخشیده بود. اصلًا انگار آماده بود. فردا شبش که دیگر ایشان 
شهید شده بود برای من شبی بسیار سخت و مصیبت باری بود. تازه به عظمت او 
فکر می کردم که در نبودنش چه کنم؟ برای همین بود که در روز تشییع جنازه 
وقتی خودم را روی پای آقا انداختم می خواســتم تمام عقده هایم را خالی کنم. 

چون او را از پدرم بیشتر دوست دارم.

»همسایهحیدر«منتشرشد

شهید محمدرضا حسینی مقدم، رزمنده دفاع مقدس و معاون اطلاعات عملیات 
لشکر نصر ۵ در سال های جنگ تحمیلی بود که به افتخار جانبازی هم رسیده 
بود، ۱۶ بهمن ۱۳۹۳ در دفاع از حرم مطهر امامین عسکریین )ع( و درگیری با 

تروریست های تکفیری داعش در شهر مقدس سامرا به شهادت رسید.
سردار عزیزجعفری او را از متخصصین جنگ معرفی می کند و سردار قاآنی هم 
درباره این شهید گفته: »در دوران دفاع مقدس کارهای بزرگی را صورت داد و 

در دفاع از حرمین مانند یک سرباز ساده در کنار سایرین به شهادت رسید.«
 بخشی از کتاب:

تابوت روی ماشینِ مشکی بود و پرچم ایران کشیده شده بود روی تابوت. باید تا 
کربلا می رفتیم. به هر ایست بازرسی که می رسیدیم، همه دست ها را می آوردند 
بالا و هم از کوچک تا بزرگ، ایســتاده احترام نظامی  می دادند؛ احترام ویژه ای 
که مشــابهش را ندیده بودم. از لحظه ای که وارد بازرسی می شدیم تا زمانی که 
ماشین حامل تابوت و مشایعت کنندگان خارج می شد، این احترام نظامی  بود 
و فقط ســرها در مســیر عبورِ ما به بدرقه حاج  رضا می چرخید. احساس غرور 
می کردم؛ اما شکسته بودم. تا یادم می آمد این احترام برای چه کسی است، قلب 

و بغضم می شکست.
کتاب »همســایه حیدر؛ شهید مدافع حرم محمدرضا حسینی مقدم به روایت 
خانواده و دوســتان« با تحقیق بتول پادام، جواد مرتضوی زاده و تدوین فاطمه 

ملکی در ۳۷۶ صفحه به بهای ۱۸۰ هزار تومان روانه بازار نشر شده است.

موتورولاباگوشیارزشمنداج۵۰پروبهاستقبالاروپاییهامیرود
فنآوری

ظاهراً موتورولا قصد دارد به زودی گوشی میان رده اج 
۵۰ پرو را برای اروپایی ها نیز عرضه کند؛ این دستگاه 
به تازگی در بازار هند رونمایی شــده  اســت. گزارش 
تازه ای جزئیات قیمت گوشی و زمان عرضه آن در بازار 

اروپا را فاش کرده است.
انتظــار می رود که اج ۵۰ پرو اواخر فروردین وارد اروپا 
شود. قیمت گوشی موتورولا مدل اج ۵۰ پرو ۶۹۹ یورو 
)حــدود ۷۵۸ دلار( خواهد بــود و تنها با کانفیگ ۱۲ 
گیگابایــت رم و ۲۵۶ گیگابایت فضای ذخیره ســازی 
عرضه خواهد شــد. این گوشــی با همین مشخصات، 
برچسب قیمتی ۳۵٬۹۹۹ روپیه )معادل ۴۳۲ دلار( را 

در هند دارد که حدود ۴۰ درصد ارزان تر است.
میان رده جدید موتورولا به تراشــه اســنپدراگون ۷ 
نســل ۳، ۱۲ گیگابایــت رم، ۲۵۶ گیگابایــت فضای 
ذخیره ســازی، دوربیــن اصلــی ۵۰ مگاپیکســلی و 
 ۱.۵K صفحه نمایش ۶٫۷ اینچی اولد خمیده با وضوح
و نرخ نوسازی ۱۴۴ هرتز و حداکثر روشنایی ۲٬۰۰۰ 

نیت بهره می برد.
گوشی موتورولا اج ۵۰ پرو در اروپا به رنگ های هلویی 
و مشکی و بژ روشن عرضه می شود که با نسخه هندی 
یکسان اســت. این گوشی شارژر ۱۲۵ واتی نیز همراه 

خودش دارد.
ج ۵۰ پــرو از باتری ۴٬۵۰۰ میلی آمپرســاعتی نیرو 
می گیرد که از شارژ سریع ســیمی ۱۲۵ واتی و شارژ 
بی سیم ۵۰ واتی پشتیبانی می کند. گوشی مذکور در 
بخش نرم افزار، از اندرویــد ۱۴ بهره می برد و دریافت 
به روزرسانی تا اندروید ۱۷ برای آن تضمین شده است.

دوربیــن اصلی اج ۵۰ پرو به لرزش گیر اپتیکال مجهز 
است که همراه با دوربین تله فوتو ۱۰ مگاپیکسلی با زوم 
اپتیکال ۳ برابری و دوربین فوق  عریض ۱۳ مگاپیکسلی 

در پشت گوشی قرار گرفته اند.

 جشنواره قایقرانی - جیانگسو چین
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2۰سالباجیمیل؛گذرنامهایمحبوببرایورودبهاینترنت
تکنولوژی 

برگ ترخون سرشــار از ویتامین A است که باعث حفظ 
چشم سالم می شود. این ویتامین می تواند تیزبینی بینایی 
شــما را بهبود بخشد و چشمان شــما را از بیماری های 
دژنراتیو، ضعیف کننده چشم مانند آب مروارید محافظت 
کند.به کاهــش علائم نوروپاتی )آســیب عصبی( کمک 

می کند.
برگ ترخون حاوی ویتامین B۱۲ اســت که در عملکرد 
عصبی نقش دارد. این ویتامین، نورون را از هرگونه صدمه 
محافظت می کند و به کاهش علائم نوروپاتی مانند سوزن 

سوزن شدن یا بی حسی کمک می کند.
پویــان، مدیــر مجتمــع تحقیقــات گیاهــان دارویی 
جهاددانشــگاهی خراســان جنوبی گفت: ترخون قدرت 
دفاعی بدن را در برابر برخی ویروس ها و باکتری ها افزایش 

می دهد.
ترخون گیاهی از خانواده کاسنی یا مرکبان، پایا که ارتفاع 

آن به حدود ۵۰ سانتی متر می رسد.
برگ های آن به رنگ ســبز براق، پهنک برگ کشــیده و 
باریک و نوک تیز اســت، افزود: فیلوتاکسی برگ متناوب 
و گل ها متمایل به زرد اســت و دانه های گیاه عقیم بوده و 

تکثیر آن به صورت رویشی انجام می شود.
برگ ترخون سرشار از ویتامین A است که باعث حفظ 
چشم سالم می شــود. این ویتامین می تواند تیز بینی 
بینایی شما را بهبود بخشد و چشمان شما را از بیماری 
های دژنراتیو، ضعیف کننده چشم مانند آب مروارید 

محافظت کند.
به کاهش علائم نوروپاتی )آسیب عصبی( کمک 

می کند.برگ ترخون حاوی ویتامین B۱۲ است که 
در عملکرد عصبی نقش دارد.

این ویتامیــن، نورون را از هرگونــه صدمه محافظت 
می کند و به کاهش علائم نوروپاتی مانند سوزن سوزن 

شدن یا بی حسی کمک می کند.
ابن ســینا و زکریای رازی پزشــکان دانشمند ایرانی قبل 
از اروپاییــان به خــواص درمانی ترخون پــی بردند و در 
کتاب های طبی خود می نویسند که ترخون نفخ را برطرف 
کرده و هوای آلوده از طاعون را ضدعفونی و پاک می کند.

ابن بیطار ترخون را سبزی سفره غذا می داند و عقیده دارد 
چند برگ از ترخون اشتها را تحریک کرده و نفس را معطر 

و خوشبو می کند.
ترخون در زمان جنگ های صلیبی به اروپا وارد شد و کشت 
آن در نقاط مختلف اروپا معمول و رواج یافت و امروزه این 

سبزی معطر را در غذا و دوا به کار می برند.
ترخــون از زمانی که در اروپا پیدا شــد در طب و درمان 
امــراض به کار رفــت و در مصرف آن خواص اشــتهاآور، 
هضم کننده، عادات ماهانه زنان و ترشح کننده بزاق دهان 

و همچنین داروی دردهای دندان تشخیص دادند.
در قرن نوزدهم دو پزشک معروف فرانسوی به نام شومل 
و کازن با مصرف دم کرده و اسانس ترخون بیماری هایی را 
چون ضعف معده و سوءهضم معالجه می کردند و از معالجه 

با این گیاه معطر نتایج موثری می گرفتند.
در برگ ترخون اســانس روغنی وجــود دارد که ترکیب 
عمــده اســانس آن را متیــل چاویکول و پی متوکســی 

میک  تشــکیل آلدئید ســینا
خاصیت که می دهند  مواد  این 

قوی  بسیار  ضدعفونی کنندگی 
دارند.

برگ و سرشــاخه های گلــدار ترخون 

محرک و مقوی معــده بوده و خاصیــت ضدانگلی دارد. 
مصرف آن اشتهاآور و ادرارآور )کاهش دهنده آب و رطوبت 
اضافه بدن( بوده و اندکــی خاصیت مخدر دارد و مصرف 
ترخــون برای جلوگیری از خون ریــزی لثه ها و نیز التیام 

زخم هایی که در دهان وجود دارند بسیار مفید است.
دم کرده آن برای جلوگیری از آبله و سرخجه و کنترل علل 
وبا در طب گیاهی اهمیت زیادی دارد. ریشــه  ترخون در 

طب گیاهی به نام عاقرقرحا مشهور است.
مدیر مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاددانشــگاهی 
خراسان جنوبی اظهار کرد: ترخون قدرت دفاعی بدن را در 
برابر برخــی ویروس ها و باکتری ها افزایش می دهد. قطره 
ترخون حاوی اســانس برگ ترخون در بازار دارویی ایران 

موجود است.
 این قطره بر اساس حداقل ۱۳ میلی گرم میتیل چاویکول 
در هرمیلی لیتر از فرآورده اســتاندارد شــده و به  صورت 
خوراکی روزانــه ۱۰-۲۰ قطره به  عنوان محرک اشــتها 
همراه مقداری مایعات پیش از غذا استفاده می شود و برای 
برطرف کردن سکسکه یک تا دو قطره ترخون بر روی یک 
حبه قند چکانده و میل می شــود که مصرف آن در دوران 
بارداری و کودکان کمتر از ۴ سال منع مصرف شده است.

 این گیاه به برطرف کردن سکسکه و درد مفاصل کمک 
کرده، قدرت دفاعی بدن را در برابر برخی ویروس ها 
و باکتری ها افزایش و مصرف سالانه ترخون قدرت 

جنسی را کاهش می دهد.
ترخون این خاصیت را دارد که مقوی دستگاه  هاضمه 

است و همچنین نفخ و باد شکم را دفع می کند.
اترخون می تواند جانشــین نمک شود و افرادی 
که از مصرف نمک منع شده اند مانند بیماران قلبی، 
افرادی که پرفشــاری خون دارند، یا اشخاص چاق که 
مجبور به پیروی از رژیم غذایی بی نمک شده اند می توانند 
به جای نمک ترخون در غذای خود مصرف کنند و علاوه  بر 
این که غذای خود را با نمک احساس کنند از طعم مطبوع و 

خواص شفابخش ترخون نیز استفاده کنند.
ترخون در قدیم به واسطه  خواص درمانی که داشته بسیار 
معروف بوده و در فرانســه به نام گیاه اژدها و یا شرپانتین 
معروف بوده است و از آن سالاد درست می کرده اند و یا خام 

و با غذا می خورده اند.

خوردناینسبزیعینکراحذفمیکند

مسکناينطورىگرونمیشه!

منبع-خبرآنلاين


